
س: ایمنا[
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روز گذش��ته اصفهانی ها به مناس��بت هفته دولت میزبان 
جمعی از دولت مردان بودند و در این میان حضور وزیر ورزش 
و جوانان در جمع دولتی ها باعث شد تا ورزش اصفهان نیز 
از این س��فر بی بهره نماند، هر چند که اطلاع رسانی خوبی 
در مورد س��فر وزیر ورزش به اصفهان و رئوس برنامه های 
کاری وی در استان انجام نشده بود.همان طوری که پیش 
بینی می شد، بخش اول سفر وزیر ورزش و تیم همراهش به 
اصفهان به بازدید از ورزشگاه نقش جهان اختصاص داشت.

بازدید دکتر گودرزی از این پروژه ورزشی در شرایطی صورت 
گرفت که از دو هفته قبل تاکنون اصفهانی ها، چشم به راه 
سفر جهانگیری معاون رییس جمهور به اصفهان بودند زیرا از 
سوی مدیران استانی و مسوولان وزارت خانه ورزش و جوانان 
اعلام شده بود که  قرار است در جریان سفر، پیرامون تعیین 
تکلیف نقش جهان برای تکمیل تصمیم گیری شود که البته 
تا لحظه زی��ر چاپ رفتن روزنامه، خب��ری در این خصوص 
مخابره نشده بود.وزیر ورزش و جوانان در جریان بازدیدش 
از ورزشگاه نقش جهان مدعی شد تاکنون برای تکمیل این 
ورزش��گاه حدود ۷۰ میلیارد تومان هزینه ش��ده است، اما 
بازده ای نداشته اس��ت، زیرا به گفته گودرزی احتیاجی به 
فاز دوم این ورزش��گاه نبوده و همان فاز نخست برای شهر 
اصفهان کفایت می کرده است.وی همچنین مشکل اصلی 
در مورد تکمیل نشدن این ورزشگاه را بی پولی عنوان کرد و 
بودجه لازم برای تکمیل این ورزشگاه را 3۰ میلیارد تومان 
تخمین زد اما راهکاری برای برون رف��ت از وضعیت فعلی 

ورزشگاه بیان نکرد.
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پدر علم آسیب شناسی ایران در تحقیقی که  بین462۰ دختر و پسر 
14 تا 19 ساله در نیمه نخست سال گذشته انجام داده، پس از انجام 
تحلیل آماری، به نتایج جالب و نگران کننده ای دست یافته است. به 
گفته دکتر ابهری، پژوهش یاد شده که در شهرهای تهران، اصفهان، 
رشت و مشهد انجام شده، نشان داد که حداقل سن مصرف سیگار در 

بین پسران به 14 و در بین دختران به 1۷ سال کاهش یافته است.
 این استاد دانشگاه شهید بهشتی تهران، می گوید: جوانان این شهرها 
یکی از اصلی ترین علل مصرف سیگار را دوستان و گروه همسالانی 

دانسته اند که در میان آنها قرار دارند و موجب تشویق آنها به 
مصرف سیگار شده اند. به گفته این پژوهشگر علوم...

رییس مجلس در سی و یكمین اجلاس 
روسای آموزش و پرورش کشور مطرح کرد:

تخصیص اعتبار برای ریشه کن 
کردن بیسوادی در بودجه 94 

معاون اول رییس جمهور در اصفهان:

هیچ ایرانی نمی تواند بپذیرد 
زاینده رود خشک است

با حضور وزیر ورزش و جوانان و برای چندمین بار 

خانه کشتی اصفهان افتتاح شد

قول مساعد معاون اول رییس جمهور در حاشیه بازدید از مجتمع فولاد مبارکه اصفهان

نرخ تورم تا پایان سال به کمتر از
 20 درصد کاهش می یابد

زنگ اعتیاد دانش آموزان نواخته شد

تشكیل کمیته پیشگیري از  اعتیاد 
درآموزش و پرورش  اصفهان

تحویل اولین سانتریفیوژ 
انس�تیتو  ب�ه  توب�ولار 

پاستور 

تا پایان این هفته؛

سه نمایشگاه نقاشی در گالری های کتابخانه مرکزی
آموزشگاه های آزاد غیرمجاز 

بازار داغ فروش مهارت در اصفهان
بر اساس آمارها 4/5 میلیون فارغ التحصیل بیکار در کشور وجود دارد، این در حالی است 

که کل نیروهای شاغل در ادارات دولتی کشور 2/5 میلیون نفر بیشتر نیست ...
مجموعه ای از آثار مینیاتور مرجان جمش��یدی در گالری ش��ماره س��ه کتابخانه مرکزی 

شهرداری اصفهان در حال برگزاری است.این هنرمند در رابطه با این ...

س: ؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟[
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نوبت دوم فراخوان 

جنسیت سطح گرایشرشته تحصیلی 

مرد و زن کارشناسی ارشد برنامه ریزی حمل و نقل – راه و ترابری مهندسی عمران 

مرد  کارشناسی------ترافیک 

مرد و زن کارشناسی و کارشناسی ارشد قضایی و فقه و مبانی حقوقحقوق

مهندسی صنایع
صنایع- مدیریت سیستم و بهره وری- تولید 

صنعتی تحلیل سیستم ها- تكنولوژی 
مردکارشناسی و کارشناسی ارشد 

روابط عمومی شهرداری اصفهان 

 شرایط عمومی و تخصصی 
 تابعیت جمهوری اسلامی ایران 

 تدین به دین مبین اسلام یا یكی از ادیان رسمی کشور مصرح در قانون اساسی 
 دارا بودن کارت پایان خدمت وظیفه یا معافیت دائم از خدمت 

 عدم سابقه محكومیت جزایی موثر 
 عدم محكومیت به فساد عقیده و عدم اعتیاد به مواد مخدر 

 داشتن سلامت جسمانی و روانی برابر گواهی پزشک معتمد شهرداری و توانایی انجام کاری که برای آن استخدام می شود. 
 التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 

 ساکن شهر اصفهان
 دارا بودن حداقل معدل 14

 حداکثر سن 40 سال )متولدین 1353 به بعد(
مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام 

 تكمیل فرم ثبت نام )موجود در سایت(
 تصویر صفحه اول و دوم شناسنامه )در صورت داشتن توضیحات کلیه صفحات(

 تصویر کارت پایان خدمت نظام وظیفه یا معافیت دایم )پشت و رو(
 تصویر کارت ملی )پشت و رو(

 تصویر آخرین مدرک تحصیلی 
 1 قطعه عكس 4×3

سایر توضیحات 
هنگام کنترل مدارک ارایه اصل مدارک مذکور الزامی اس�ت )ضمناً اس�تعلام به منظور تایید اصالت مدارک از ارگان های ذیربط متعاقباً انجام خواهد 
ش�د.( بدیهی اس�ت در هر زمان مشخص گردد متقاضی فاقد شرایط مندرج در فراخوان می باشد و یا اطلاعات را اشتباه ارایه نموده و یا قادر به ارایه 
اصل مدارک مورد نیاز نباشد متقاضی بدون هیچ گونه ادعایی از دور و ادامه کار خارج می گردد و مسوولیت و عواقب و خسارات احتمالی نیز با شخص 

متقاضی خواهد بود. 
برای متقاضیانی که عضو خانواده معظم ایثارگران )مشمول امتیازات استخدامی( می باشند ارایه مدارک مربوطه الزامی است. 

رتبه های ممتاز- نخبگان- سابقه کار مفید مرتبط و سوابق بسیج – فرهنگی اجتماعی- ورزشی در صورت ارایه مدرک معتبر و در مرحله مصاحبه 
دارای امتیاز عمومی خواهد بود. 

در صورت ازدیاد متقاضی در هر رشته شهرداری در خصوص اولویت بندی متقاضیان براساس جدول وزارت علوم موضوع رتبه بندی دانشگاه ها و معدل 
و رزومه و سوابق کار مختار خواهد بود. 

در صورتی که تعداد متقاضی محدود باشد شهرداری جهت ثبت نام مراجعین بعد از مهلت اعلام شده مختار می باشد. 
ارزش�یابی نهایی کلیه افراد از طریق آزمون کتبی و مصاحبه حضوری انجام خواهد ش�د و شرکت در آزمون های مذکور هیچگونه حقی را برای افراد 

شرکت کننده ایجاد نخواهد کرد و پذیرش افراد پس از رتبه بندی منوط به مجوز و گزینش صلاحیت های عمومی از طریق مبادی ذیربط خواهد بود. 
مهلت و نحوه ثبت نام: 

واجدین شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام از تاریخ 93/6/1 لغایت 93/6/15 به درگاه الكترونیكی شهرداری اصفهان به نشانی 
WWW.isfahan.ir قسمت خدمات الكترونیكی مراجعه نمایند. ضمناً سایر مراحل فراخوان را نیز از این طریق پیگیری نمایند. 

 ش�هرداری اصفهان به منظور تکمیل بانک اطلاعاتی خود در رش�ته های مندرج در جدول
 )از دانش�گاه های معتبر و مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فناوری( با شرایط عمومی و 

اختصاصی ذیل از متقاضیان واجد شرایط ثبت نام می نماید.
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رییس مجلس شورای اسلامی با ابراز تاسف از آمار 
بی سوادی در کشور گفت: به طور قطع مجلس در 
بودجه سال آینده برای رفع بی سوادی اعتباراتی 
را اختصاص می دهد و متولیان حوزه آموزش هم 
باید راهکارهایی را برای رفع این معضل و کمک 
به مجلس طراحی کنند.   به گزارش اصفهان زبیا 
به نق��ل از خبرگزاری خانه مل��ت، دکتر عل��ی لاریجانی دیروز 
)دوشنبه 3 شهریور( در س��ی و یکمین اجلاس روسای آموزش 
و پرورش سراسر کشور با تاکید بر اینکه مقوله آموزش در تمام 
دنیا جزو مس��ایل امنیت ملی کشورها اس��ت، گفت: قطعاً این 
موضوع جزو مسایل امنیت ملی ما هم قرار دارد، از این رو اگر به 
این موضوع توجه مناسبی شود قطعا نه تنها در بودجه بلکه برای 

افزایش تاثیرگذاری شکوفایی و توسعه حوزه آموزش هم از سوی 
دستگاه ها توجه مناسبی به حوزه آموزش می شود.رییس مجلس 
شورای اسلامی، ادامه داد: رهبر معظم انقلاب بارها فرموده اند 
که باید به موضوع آموزش توجه و از این حوزه حمایت شود.وی 
با اشاره به آمار نگران کننده بیسوادی در کشور، گفت: متاسفانه 
آمارهای امروز در مورد بی سوادی در کشور واقعاً تاسف آور است 
زیرا ما قبلًا فکر می کردیم که معضل بی سوادی در کشور ریشه 
کن شده از این رو موضوع بی سوادی در کشور یک نقص بزرگ 
است.وی افزود: مساله ما در شرایط کنونی کشور مدرک گرایی 
نیس��ت بلکه باید افراد توانمند شوند، ش��اید در مساله مدرک 
گرایی ضعف داشته باشیم و مدارک کنونی متناسب با بازار کار 
نباشد اما قطعاً باید حداقل ها را برای مردم تامین کنیم.لاریجانی 

ادامه داد: قطعاً مجلس شورای اس��لامی در بودجه سال آینده 
برای رفع بی سوادی اعتباراتی را اختصاص می دهد و متولیان 
حوزه آموزش هم بای��د راهکارهایی را برای رف��ع این معضل و 

کمک به مجلس طراحی کنند.
 رییس مجلس با اشاره به توضیحات فانی وزیر آموزش و پرورش 
درباره برنامه های این وزارتخانه گف��ت: وزیر آموزش و پرورش 
فردی پرتجربه و پرسابقه اس��ت، در این وزارتخانه بعد از اینکه 
سند تحول بنیادین در آموزش و پرورش، تدوین و بعد هم سیر 
تصویب آن در مراحل مختلف نهایی ش��د ش��اهد سمت گیری 

روشن در این حوزه هستیم.

   آموزش وپرورش بعد از انقلاب دارای جهت گیری 
دینی و انقلابی بوده است

لاریجانی ادامه داد: وزارت آموزش وپرورش بعد از انقلاب دارای 
جهت گیری دینی و انقلابی بوده و خدمات این وزارتخانه چه در 
تعلیم و تربیت و چه در چالش های انقلاب س��تودنی است.وی 
با اشاره به اهمیت س��ند تحول بنیادین در حوزه تحول آموزش 
و پرورش گفت: هم اکنون در بخش های دیگر ما چنین س��ند 
مدونی را مش��اهده نمی کنیم البته ممکن است سیاست های 

کلی در دستگاه ها وجود داشته باشد.
 اما اینکه س��ندی عملیاتی و دارای مجموع نظرات کارشناسان 
باشد در دستگاه ها خیلی کم است. لاریجانی خطاب به مدیران 
و مسوولان وزارت آموزش و پرورش گفت: تصویب سند تحول 
بنیادین یک فرصت خوب برای مدیران و متولیان حوزه آموزش 
و پرورش است از طرفی دیگر نکات دقیق و مهمی در این سند 
وجود دارد که باید در این رابطه از تدوین گران آن تش��کر کرد، 
البته در این سند باید اقداماتی از جمله تدوین نقشه راه اجرایی 
صورت گیرد و مهم این اس��ت که باید همه وجوه این س��ند به 
صورت متوازن اجرایی ش��ود زیرا عدم تع��ادل در این موضوع 

نتیجه مناسب را حاصل نمی کند.

   در حوزه آموزش و پرورش باید از کارهای شتابزده 
پرهیز کرد

وی با تاکید بر اینکه در حوزه آموزش و پرورش باید از کارهای 
ش��تابزده پرهیز کرد، گفت: قطعاً امور و برنامه ها باید پشتوانه 
پژوهشی ومطالعاتی داشته باشد زیرا تمام امور این بخش و حوزه 
با خانواده ها درگیر است، از این رو یک تصمیم جزیی در حوزه 
آموزش و پرورش با تمام خانواده های کشور مرتبط است و برای 
تدوین برنامه ها باید همه اج��زا آنرا بپذیرند.رییس قوه مقننه با 
تاکید بر اینکه وزارت آموزش وپرورش نباید کار بخش��نامه ای 
صورت گیرد، گفت: این موضوع به این معنی است که عقلانیت 
باید در اقدامات و برنامه های این وزارتخانه  تبلور داشته باشد زیرا 
یکی از ارکان توسعه کشور موضوع آموزش و پرورش است البته 
باید توجه داشت که تاثیر آموزش در توسعه کشور فوری و کوتاه 
 مدت نیست بلکه در این رابطه باید کارهای زیربنایی و پایه ای

 انجام ش��ود. از این رو اگر در این وزارتخانه کارها متناس��ب با 
زمان و به موقع و در یک بازه زمانی 20 ساله صورت گیرد، انسان 

شکوفایی را در کشور قطعاً حس می کند.

   توسعه و شکوفایی امری وارداتی نیست 
رییس مجلس گفت: این موضوع باید به باور همگان برس��د که 
توسعه باید از س��وی خودمان انجام ش��ود زیرا مقوله توسعه و 
شکوفایی امری وارداتی نیست در این رابطه ممکن است بتوان 
برخی لوازم این امور را وارد کرد اما پای��ه و اصل و تمام امور آن 
را باید در کشور اجرایی کرد در این صورت دیگر وزیر آموزش و 
پرورش نباید مدام به دنبال تامین بودجه باشد.لاریجانی با تاکید 
بر اینکه اعتبارات و بودجه ه��ای حوزه آموزش و پرورش را باید 
جزو اعتبارات سرمایه ای دانست گفت: اعتبارات مصرفی در این 
حوزه جزو امور مصرفی نیس��ت بلکه باید این  اعتبارات به دید 
بودجه های سرمایه ای توجه ش��ود.وی بر لزوم توجه به آرامش 
روانی  معلمان و پرنس��ل حوزه آموزش و پ��رورش تاکید کرد و 
گفت: هم اکنون وزارت آموزش و پرورش به عنوان یک خانواده 
بزرگ فرهنگی دارای جمعیتی حدود یک میلیون نفر است، از 
این رو قطعاً اگر این افراد آرامش روانی نداشته باشند نمی توانند 
وظایف خود را به درستی انجام دهند بنابراین زندگی این افراد 

باید از یک سطح عقلانی برخوردار باشد.

 عیادت رهبر معظم انقلاب 
از آیت الله مهدوی کنی 

حضرت آیت الله خامنه ای با حضور در یکی از بیمارستان  های تهران از 
آیت الله مهدوی کنی عیادت کردند.رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار 
در جریان مداوای رییس مجلس خبرگان قرار گرفتند و سلامتی ایشان 
را از خداوند متعال مسألت کردند.آیت الله مهدوی کنی رییس مجلس 
خبرگان رهبری ۱۴ خردادماه به دلیل عارضه قلبی در بیمارس��تان 

بستری شده است و تحت مداوا قرار دارد.

»ظریف« با »آیت الله سیستانی« دیدار کرد
وزی��ر خارج��ه کش��ورمان ب��ا مرج��ع عال��ی ش��یعیان در ع��راق، 
دی��دار و گفت وگ��و ک��رد. »محم��د ج��واد ظری��ف« ک��ه در روز 
دوم س��فرش ب��ه ای��ن کش��ور دی��روز وارد نجف اش��رف ش��د و با 
آی��ت الله سیس��تانی مرجعی��ت عال��ی ش��یعیان در ع��راق دی��دار 
 ک��رد. وی پی��ش از ای��ن دی��دار از من��زل ام��ام خمین��ی »ره«

 در این شهر بازدید کرد.ظریف در نجف به دیدار علما و مراجع عظام 
دیگر از جمله آیت الله فیاض، آیت الله نجف��ی و آیت الله حکیم خواهد 
رفت.روز گذش��ته در اولین روز سفر رس��می ظریف به عراق، رییس 
دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی ایران با مقامات عالی رتبه عراق 
از جمله حیدر العبادی نخس��ت وزیر مأمور به تش��کیل کابینه، نوری 
المالکی نخست وزیر پیشین، سلیم الجبوری رییس پارلمان، هوشیار 
زیباری وزیر خارجه، فواد معصوم رییس جمهور، عمار حکیم رییس 

مجلس اعلای اسلامی عراق و ابراهیم جعفری دیدار و گفت  وگو کرد.

 احتمال حضور زیردریایی فاتح
 در رزمایش ولایت 93

 فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: زیردریایی 
فاتح چنانچه تا 7 آذر تکمیل ش��ده و به نیروی دریایی الحاق شود در 
رزمایش ولایت 93 حض��ور می یابد. امیر دریادار حبیب الله س��یاری 
در حاشیه مراس��م تجلیل از کارکنان اداره بهداشت و درمان نیروی 
دریایی در جمع خبرنگاران با اش��اره به این که رزمایش ولایت 93 در 
نیمه دوم سال جاری در منطقه شرق تنگه هرمز، دریای عمان و شمال 
اقیانوس هند تا مدار ۱0 درجه برگزار می ش��ود، اظهار کرد: آخرین 
تجهیزات نیروی دریایی در این رزمایش مورد استفاده قرار می گیرد و 
اگر زیردریایی فاتح هم تکمیل شود، مورد استفاده قرار می گیرد. وی 
در ادامه با بیان این که ناوگروه 3۱ نیروی دریایی متشکل از ناوشکن 
شهید بایندر و ناو جمهوری اسلامی ایران بوشهر هم اکنون در جیبوتی 
پهلو گرفته و به مدت 3 روز در بنادر این کشور توقف دارد، اظهار کرد: 
مأموریت این ناوگروه حفظ امنیت خلیج عدن و اسکورت کشتی های 
نفتکش و تجاری اس��ت. پس از حرکت از جیبوتی ای��ن ناوگروه وارد 
باب المندب و دریای سرخ شده و تا بندر پورت سودان رفته و سپس به 

خلیج عدن باز می گردد.

روحانی به مشهد سفر می کند 
ری��س جمه��ور و کاروان تدبی��ر و امید در هش��تمین س��فر داخلی 
همزمان با ولادت امام رضا علیه الس��لام به مش��هد س��فر می کنند. 
هیأت دولت در این س��فر علاوه بر دیدار با مردم شهر مقدس مشهد 
به مش��کلات و ظرفیت های توسعه ای اس��تان توجه خواهند داشت. 
تاکنون رییس جمهور به اس��تان های خوزستان، هرمزگان، سیستان 
و بلوچس��تان، ایلام، همچنین اس��تان های لرس��تان، چهار محال و 

بختیاری و اردبیل سفر کرده است.

معاون عربی آفریقایی وزیر امور خارجه 
راهی عربستان شد 

معاون عربی آفریقایی وزیر امور خارجه به عربستان سفر کرد. حسین 
امیرعبداللهیان در گفت وگو با خبرگزاری دانش��جویان ایران از دیدار 
با سعودالفیصل وزیر خارجه عربستان و گفت وگو درباره مسایل مورد 
علاقه دوطرف در دیروز دوش��نبه خبر داد. امیرعبداللهیان همچنین 
در واکنش به درخواست فرانس��ه برای همکاری با ایران در مبارزه با 
تروریست، گفت: تصمیم فرانسه و برخی کشورهای اروپایی در مبارزه 
با تروریس��م در عراق دیرهنگام اما مورد توجه است. وی خاطرنشان 

کرد: مبارزه با تروریسم باید در کل منطقه و جهان مدنظر قرار گیرد.

 نخست وزیر جدید عراق:
 قدردان نقش ایرانیم    

نخست وزیر جدید عراق در نخستین کنفرانس خبری خود ، از نقش 
جمهوری اسلامی ایران و دیگر کشورهای منطقه در قبال اوضاع عراق 
قدردانی کرد.  حیدر العبادی دیروز در نخستین کنفرانس خبری خود  
با اشاره به اینکه حمایت گسترده کشورهای منطقه و جهان از دولت 
جدید این کشور ، عامل افزایش توان عراق در حل مشکلات داخلی و 
ریشه کن کردن تروریسم است، گفت:از همه کشورهایی که به نوعی 
تش��کیل دولت جدید را تبریک و آمادگی خود ب��رای حمایت از ما را 
اعلام کردند قدردانی می کنم. وی نقش ایران ، ترکیه ، کویت و برخی 
از کشورهای عربی و بین المللی در قبال اوضاع عراق را مثبت ارزیابی 
کرد. العبادی تاکید کرد : طی دو روز آینده مقدمات تش��کیل دولت 
جدید ایجاد خواهد ش��د. وی از تمامی گروه های سیاسی خواست با 
وحدت و یکپارچگی موضع ، از دولت جدید حمایت و نامزدهای خود 

را برای پست های وزارتی معرفی کنند.  

فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: پهپاد ساقط شده توسط 
سپاه از نوع هرمس و ساخت رژیم صهیونیستی است. بعدازظهر 
روز یک شنبه گذش��ته، انتش��ار خبری ناگهان بازار داغ اخبار 
سیاسی روز را تحت الشعاع خویش قرار داد. وقتی خبر ورود یک 
پهپاد جاسوسی رژیم صهیونیستی به حریم هوایی جمهوری 
اسلامی ایران و هدف قرار گرفتن آن توسط پدافند هوایی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی منتشر شد، دیگر اخبار از رونق افتاد.

خبر ساده اما در عین حال بس��یار مهم بود. روابط عمومی کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای اعلام کرد: یک 
فروند هواپیمای جاسوسی بدون سرنشین رژیم صهیونیستی 
پس از رهگیری توس��ط پدافند نیروی هوافضای س��پاه مورد 

اصابت موشک قرار گرفت و سرنگون شد.
براساس این اطلاعیه هواپیمای منهدم شده از نوع پنهانکار و 
رادار گریز بوده و قصد نفوذ به حریم منطقه  هس��ته ای نطنز را 
داشت که با هوشیاری و اقدام به موقع شبکه پدافندی، قبل از 
ورود به منطقه مورد اصابت موش��ک زمین به هوا قرار گرفت.

روزنامه صهیونیس��تی هاآرتص در خبری از نوع پهپاد مزبور 
پرده برداشت. به نوشته این روزنامه چپ گرای صهیونیستی، در 
صورتی که این خبر تائید شود، پهپاد ساقط شده احتمالا از نوع 
»هرون« یا »هرون تی پی« بوده است.پهپاد مورد اشاره روزنامه 

صهیونیستی »هاآرتص« از جمله پیشرفته ترین هواپیماهای 
بدون سرنش��ین رژیم صهیونیستی به ش��مار می آید. »هرون 
تی پی« که »ایتان« نیز خوانده می شود، قادر است به مدت 70 
ساعت در ارتفاع بیش از ۴5 هزار پا پرواز کند. برد عملیاتی این 

پهپاد نیز بیش از 7000 کیلومتر اعلام شده است.
در همین راس��تا س��ردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی 
هوافضای س��پاه گفت: پهپاد ساقط ش��ده از نوع »هرمس« و 
ساخت رژیم صهیونیستی اس��ت.وی تاکید کرد: این پهپاد در 
ش��عاع 800 کیلومتری عملیات می کند و با یک بار س��وخت 

گیری قادر است ۱600 کیلومتر پرواز کند.
حاجی زاده تاکید کرد: باتوجه به سوخت زیاد و اصابت موشک 

به آن، هواپیما آتش گرفته و منهدم شده است.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه تصریح کرد: قطعاتی از این پهپاد 
بصورت سالم بدست آمده است که در حال تجزیه و تحلیل آن 
هس��تیم.وی افزود: ابعاد بال تا بال این پهپ��اد حدود 5/5 متر 
است.حاجی زاده گفت: این پهپاد 2 دوربین دارد و قادر است با 

کیفیت بالا تصاویر را تهیه کند.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه تاکید کرد: در خصوص این نوع 
هواپیما اطلاعات قبلی وجود نداش��ت و تنها یک نمونه آن در 

سوریه ساقط شده بود اما این از نوع پیشرفته تری بود.

هم زمان با هفته دولت و با حض��ور علی اکبر صالحی رییس 
س��ازمان انرژی اتمی، دو تفاهمنامه در زمینه تربیت نیروی 
انسانی و انتقال تجارب صنعتی و نیز تفاهمنامه ای با دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی برای استفاده از تجارب سازمان 
در زمینه سلامت، کش��اورزی و صنعت و به ویژه تاسیسات 
 مورد نیاز بخش س��لامت در ارتباط با مس��ایل پرتویی امضا 
ش��د. ظهر دیروز )دوش��نبه( تفاهمنامه همکاری در زمینه 
تربیت نیروی انس��انی با حض��ور دکتر کرمانش��اهی رییس 
س��ازمان مدیریت صنعتی و نیز تفاهمنامه تامین تجهیزات 
مورد نیاز بخش سلامت با حضور دکتر پیوندی رییس دانشگاه 

علوم پزشکی شهید بهشتی امضا شد. 
علی اکبر صالحی در سخنانی پس از امضای این دو تفاهمنامه 
اظهار ک��رد: در راس��تای تفاهمنامه مش��ترکی ک��ه با وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی چند ماه پیش داشتیم و 
در جهت تولید واکسن های دامی و نیز در آینده واکسن های 
انسانی، سانتریفیوژ توبولار با ش��انزده هزار دور که در آینده 
به هشتاد هزار دور می رسد را س��اخته و اولین سانتریفیوژ را 
تحویل مجتمع انس��تیتو پاس��تور قرار دادیم و قرارداد چند 

سانتریفیوژ دیگر با ۴0 هزار دور آماده شده است. 
همچنین دو ش��رکت دانش بنی��ان در این زمین��ه در حال 

تاسیس داریم و سعی داریم با حمایت دولت کارها را به بخش 
خصوصی واگذار کنیم و تاس��یس این دو ش��رکت در سال 
جاری به صورت آزمایشی صورت می گیرد و اگر این شرکت ها 
کارآیی لازم را داشته باش��ند در زمینه فعالیت های دیگر نیز 

شرکت های دانش بنیان تاسیس خواهیم کرد.
 صالحی در ادام��ه در ارتباط با س��اخت نیروگاه های جدید 
هسته ای، گفت: امیدواریم امسال شاهد امضای توافق ساخت 
قرارداد نیروگاه جدید در سایت بوشهر توسط روس ها باشیم. 
مذاکرات مربوط به این قرارداد در مراح��ل پایانی خود قرار 
دارد و نیروگاه های جدید همراه با دستگاه های آب شیرین کن 
خواهند بود. وی گفت: اگر قرارداد نیروگاه های جدید امسال 
امضا و س��اخت آن آغاز ش��ود هشت س��ال دیگر نیروگاه ها 

می توانند وارد مدار شوند.
 صالحی همچنین از مذاکرات کشورهای دیگر برای ساخت 
نیروگاه های جدید در ایران خبر داد و گفت: با برخی کشورها 
در مرحله مقدماتی مذاکرات هستیم و با برخی دیگر در سطح 

قابل توجهی مذاکرات مان پیشرفت داشته است. 
وی در پایان تصریح کرد: امیدواریم در دولت تدبیر و امید به 
ویژه در سه سال باقیمانده ش��اهد تحول چشمگیر در زمینه 

پیشرفت های هسته ای باشیم.

صالحی رییس سازمان انرژی اتمی خبرداد:فرمانده نیروی هوافضای سپاه تشریح کرد؛

تحویل اولین سانتریفیوژ توبولار به انستیتو پاستور جزییات بیشتر درباره پهپاد ساقط شده رژیم صهیونیستی
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

رییس جمهور در جلسه هیات دولت:

هفته دولت فرصتی برای تجدید عهد با مردم است
رییس جمه��ور در جلس��ه هیات دول��ت با گرامیداش��ت یاد 
شهیدان بزرگوار دولت به وی ژه ش��هیدان رجایی و باهنر که از 
ش��خصیت های انقلابی، ایثارگر، مردمی، اندیش��مند و صبور 
بودند، فیض شهادت را جزای اخلاص، پاکی و ایثار این عزیزان 
و خدمات ارزشمند آنان به اسلام و انقلاب و کشور در قبل و بعد 
از انقلاب دانست .وی اظهار داش��ت: هفته دولت فرصتی برای 
تجدید عهد با اهداف و برنامه های دولت تدبیر و امید و تعهدات 
به مردم اس��ت. به گزارش اصفهان زبیا به نق��ل از پایگاه اطلاع 
رسانی ریاس��ت جمهوری،حجت الاس��لام و المسلمین دکتر 
حسن روحانی رییس جمهور کش��ورمان در این جلسه هیات 
دولت که مصادف با هفته دولت است، اظهار امیدواری کرد که 

دولت راه و مسیر این شهدا را ادامه دهد.

رییس جمهور در ادامه با احترام به حق قانونی مجلس شورای 
اسلامی، از خدمات ارزنده دکتر رضا فرجی دانا تقدیر و عملکرد 
وی را در ایج��اد آرامش در دانش��گاه ها و ارتقای کیفیت علمی 
موفق ارزیاب��ی نمود و با تش��کر از دکتر نجفی سرپرس��ت این 
وزارتخانه برای قبول مسوولیت، بر پیگیری مجدانه برنامه های 
دولت به ویژه مبارزه با فساد تاکید کرد.دکتر روحانی، مطلوب 
نهایی در دانش��گاه  را تربیت افرادی عالم، دانش��مند و متخلق 
به اخلاق اس��لامی و برخ��وردار از هویت اس��لامی – ایرانی و 

تاثیرگذار برای جامعه دانست.رییس جمهوری آغاز هفته دولت 
را فرصتی برای تجدید عهد با اهداف و برنامه های دولت تدبیر 
و امید و تعهدات به مردم یاد و بر رعایت دقیق منش��ور اخلاقی 

دولت تاکید کرد.
دکتر روحانی همچنی��ن هفته دولت را فرصت��ی برای ارزیابی 
عملکرد نخستین سال کار دولت و تبیین برنامه های سال بعد 
دانست و از همه اعضای دولت خواست با جدیت و شتاب بیشتر، 

مشارکت گسترده تر مردم در برنامه ها را سامان دهند.

رییس مجلس در سی و یکمین اجلاس روسای آموزش و پرورش کشور مطرح کرد؛    
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گروه 
ایران

نایب رییس مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: در کل من عملکرد 
اقتصادی دولت ظرف یک س��ال گذش��ته را قابل دفاع می دانم و 
امیدوارم کار جدی تر و سریعتر دنبال شود. به گزارش اصفهان زبیا 
به نقل از خبرگزاری دانشجویان ایران، مهندس محمدرضا باهنر در 
نشست خبری دیروز )دوشنبه( خود در ارزیابی عملکرد اقتصادی 
دولت در یک سال گذشته، آن را قابل دفاع توصیف کرد. وی افزود: 
با توجه به اینکه افکار عمومی بیشتر درگیر مسایل اقتصادی است، 
توقعش از مجلس هم این اس��ت که همتی در این زمینه داش��ته 
باشد البته ما آمادگی همکاری با دولت در زمینه تدوین و تصویب 
قوانین را داریم اما به هر حال اجرا دست دولت است. دبیرکل جامعه 
اسلامی مهندسین حل مس��ایل اقتصادی را مطالبه عمومی کف 
جامعه دانست و یادآور شد: مس��ائل مربوط به آموزش عالی که در 
جریان استیضاح وزیر علوم در مجلس مطرح شد ممکن است بین 
دانشگاهیان مورد حساسیت باش��د اما عامه مردم حساسیتی در 
این زمینه ندارند لذا ما تلاش داشتیم که شروع استیضاح ها با این 

موضوع نباشد.
 باهن��ر با بیان اینک��ه دولت در کنترل س��طح عموم��ی قیمت ها 
موفق بوده اس��ت، خاطرنش��ان کرد: البته این به معن��ای ارزانی 
نیست بلکه ش��تاب رش��د قیمت ها کند شده اس��ت. وی با تاکید 
بر لزوم حل مش��کلات مربوط به اش��تغال و تولی��د، گفت: دولت 
در مورد تولی��د جمع بندی هایی داش��ته ک��ه آن را تحت عنوان 

لایحه ای تقدیم مجلس کرد و مجلس هم ب��ا رای بالا فوریت آن را 
به تصویب رس��اند البته فرآیند تصویب و اجرای این قانون زمان بر 
است. نایب رییس مجلس ش��ورای اس��لامی اضافه کرد: در حال 
حاضر رکود در کشور سنگین اس��ت و باید تلاش های کوتاه مدت 
ضربتی از سوی دولت اتفاق بیفتد وگرنه حالت رکودی که مربوط 
 به عدم تولید اس��ت ممکن اس��ت بر س��طح عمومی قیمت ها اثر

 بگذارد. 
حتی اگر بخواهیم از رکود خارج شویم باید مراقب باشیم که اقدامات 
ما موجب افزایش سطح عمومی قیمت ها نشود. در کل من عملکرد 
اقتصادی دولت ظرف یک س��ال گذش��ته را قابل دفاع می دانم و 
امیدوارم کار جدی تر و سریعتر دنبال شود. باهنر درباره نحوه اجرای 
هدفمندی یارانه ها در دولت یازدهم، خاطرنشان کرد: ما در مورد 

هدفمندی خط مشی کلی را به دولت گفتیم.
 بالاخره همین الان هم دریافت ها و پرداخت های ناشی از هدفمندی 
متعادل نیس��ت و دولت هر م��اه مبلغی کم دارد که پ��ول مردم را 
بپردازد. راه حل مش��خص این اس��ت که تعدادی از دریافت یارانه 

صرف  نظر کنند. 
وی افزود: توصیه ما این است که دولت در حداقل زمان تلاش کند 
که برخی یارانه بگیران را که نیازی به دریافت یارانه ندارند یا مبلغ 
یارانه تاثیری در زندگی شان ندارد به صورت داوطلبانه یا اعلام یک 

طرفه حذف کنند.

عضو شورای مجلس خبرگان رهبری و امام جمعه موقت تهران 
به منتقدین هشدار داد و گفت: منتقدین نباید با سیاه نمایی 

عملکرد هیچ دولتی را نقد کنند.
 آیت الله س��ید احمد خاتمی در دانش��کده هن��ر و معماری 
دانش��گاه بوعلی س��ینا همدان به مقایسه روش��نفکر غربی و 
روش��نفکر دینی پرداخت و افزود: روش��نفکر دینی به غیب 
 و خدای نادیدن��ی ایم��ان دارد و کورکورانه چی��زی را قبول 

نمی کند و پرسشگر است.
 اما روش��نفکر غربی با خداوند قهر بوده و سعی اش نابودی و 
نادیده گرفتن دین است. خاتمی با بیان این که ما انتظار داریم 
خروجی های دانش��گاه هایمان، متخصصان��ی با خدا و مومن 

باش��ند، ادامه داد: روش��نفکر قرآنی درگیر حزب، باند و گروه 
نمی شود و رضای خدا را در نظر می گیرد، اما روشنفکر غربی 
دُگم اس��ت و ملاک برایش دس��تور و امر حزب و گروه است. 
امام جمعه موقت تهران، خاطرنش��ان کرد: دانشگاه ها کانون 
اندیشه هستند و نباید اس��یر حزب و توده شوند. اسیر حزب 
بودن دانشگاه به معنی فکر فروش��ی و اندیشه فروشی است. 
وی همچنین با اش��اره به این که روشنفکر دینی منصف است 
 و منصفانه نقد می کند، ولی روش��نفکر غرب��ی فقط بدی ها

  را می بین��د، گفت: هم��ه دولت های بع��د از انقلاب ضعف ها 
و قوت هایی دارند. 

وی ادامه داد: اگر ما دولتی را سراسر سیاه جلوه دهیم و بگوییم 
در فلان هشت سال کشور ویران شده است، به هیچ وجه نقد 

ما منصفانه نخواهد بود. 
امام جمعه موقت تهران در پایان با تشریح فضاهای گوناگون 
حاکم بر جوامع گفت: در فضای حاکمیت حق، باید حق را یاری 
کرد. در فضای باطل، ما کف وظیفه و سقف وظیفه داریم. کف 
وظیفه این اس��ت که دین و ایمان خود را حفظ کنیم و تحت 
تاثیر جو قرار نگیریم و سقف وظیفه این است که تلاش کنیم 
فضای باطل را از بین برده و در فضای فتنه که باطل لباس حق 
را می پوش��د، چراغ هدایت ما ولایت است. باید پشت سر ولی 

امر حرکت کنیم.

مهندس باهنر نایب رییس مجلس: 

عملکرد اقتصادی دولت قابل دفاع است 
عضو شورای مجلس خبرگان رهبری مطرح کرد: 

هشدار به منتقدان غیرمنصف دولت 



 با اجراي پروژه هاي شاخص، منطقه شرق 
و خوراسگان آباد مي شود

 با الحاق رهنان به اصفهان 
فضاي منطقه متحول شد

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اش��اره به اینکه الحاق شهرهاي 
رهنان، خوراسگان و بهارس��تان یکي از دغدغه هاي شوراي اسلامی 
شهر طي سال هاي گذشته بوده اس��ت، گفت: خوشبختانه با الحاق 
رهنان به اصفهان فضاي منطقه متحول شد، به طوري كه طي چهار 
سال گذشته ۱۱۰ پروژه در منطقه رهنان به بهره برداري رسيده است. 
عباس حاج رسوليها افزود: دومين پارك بزرگ شهري در منطقه رهنان 

نيز به بهره برداري رسيد.
وی ضمن اظهار تاسف از اینکه با الحاق خوراسگان سياسي برخورد شد 
در حالي كه مدیریت استان وقت مي توانست این اقدام را زودتر انجام 
دهد، تصریح كرد: الحاق خوراسگان به اصفهان در توسعه این منطقه 
بسيار تاثيرگذار اس��ت، به طوری كه در اولين س��ال الحاق بهسازي 
محلات محروم، آسفالت معابر، احداث مجموعه فرهنگي و پارك هاي 
محلي در جهت ارتقای كيفي محلات منطقه خوراسگان در دست اقدام 
است. این عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با اشاره به اینکه تاكنون 
پروژه شاخصي در این منطقه انجام نشده بود، ادامه داد: احداث رینگ 
چهارم ترافيکي به عنوان طرح شاخص، قرار است از منطقه خوراسگان 
آغاز ش��ود. حاج رس��وليها از راه اندازی خط بي.آر.تي در خيابان جي 
سخن به ميان آورد و اظهار داشت: خط بي.آر.تي خيابان جي تا منطقه 
خوراسگان و باغ رضوان ادامه مي یابد. وي با بيان اینکه شهررویاها نيز به 
منظور توسعه شرق اصفهان در نزدیکي خوراسگان احداث شده است، 
اضافه كرد: با اجراي پروژه هاي ش��اخص، به طور حتم منطقه شرق و 

خوراسگان آباد مي شود.
حاج رس��وليها به اعتبارات محروميت زدایي شهرداري مركزي براي 
مناطق محروم اشاره كرد و گفت: 2/5 ميليون تومان از سوي شهرداري 
مركزي براي صدور پروانه ساختماني به افراد خاص مساعدت مي شود.

این عضو ش��ورا همچنين در خصوص الحاق بهارس��تان به اصفهان 
خاطرنشان كرد: در الحاق بهارستان به اصفهان ظلم شده است؛ چرا كه 
روزانه سرریز مسافر را از بهارستان به شهر اصفهان داریم كه شهرداري 

اصفهان به آنها خدمات ارایه مي كند.

به منظور هم افزایی توانمندی ها 
صورت گرفت؛

عقد تفاهم نامه مابین شهرداری، شورای 
اسلامی شهر و اداره کل بهزیستی

 عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه پيش نویس
تفاهم نامه مابين شهرداری و بهزیستی تهيه شده است، اظهار داشت: 
به دنبال افزایش و هم افزایی فعاليت های اداره كل بهزیستی و مدیریت 

شهری اصفهان تفاهم نامه ای مابين دو طرف منعقد می شود.
وحيد فولادگر در جلسه كميته اجتماعی شورای اسلامی شهر اصفهان 
با مدیران اداره كل بهزیستی استان اصفهان، گفت: به منظور هم افزایی 
توانمندی های شهرداری و بهزیستی جلسه ای مشترك تشکيل و  مقرر 
شد، تفاهم نامه ای مابين شهرداری، شورای شهر و اداره كل بهزیستی 
منعقد شود. وی افزود: خدماتی را كه شهرداری و اداره كل بهزیستی 
به صورت مشترك می توانند ارایه كنند، بررسی و در قالب تفاهم نامه 
تنظيم می ش��ود. وی تصریح كرد: در نظر داری��م با تنظيم چارچوب 
مشخص، خدمات بهتر و بيشتری در حوزه اجتماعی به شهروندان ارایه 
كنيم. این عضو كميس��يون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر 
اصفهان خاطرنشان كرد: آموزش، اطلاع رسانی، توانمندسازی، كمک 
به اشتغال، مناسب سازی معابر، افزایش مشاركت مردم و ترغيب آنان 
 در حوزه اجتماعی از جمله مواردی اس��ت كه شهرداری و بهزیستی 
می توانند به صورت مشترك بر روی آنها فعاليت اجرایی داشته باشند.

فولادگر با اشاره به اینکه پيش نویس تفاهم نامه تهيه شده است، اظهار 
داشت: قرار است ظرف یک ماه آینده اصلاحات و پيشنهادات لازم بر 
روی پيش نویس طرح پياده و برای تصویب به ش��ورای اسلامی شهر 

ارسال شود. 

 شورای اسلامی شهر و شهرداری 
هر دو در یک جبهه اند

نایب ریيس كميسيون امور اقتصادي و گردشگري شوراي اسلامي 
شهر اصفهان با اش��اره به موضوع نرخ ورودی و بازدید از شهر رویاها 
نباید برای اقش��ار كم درآمد اصفهان گفت: مصوبه بيش از دو هفته 
شورای اسلامی شهر هنوز به اجرا در نيامده است. شهرداری اصفهان 
آن را به عنوان یک راهکار ارشادی تلقی كنند و مردم را از سردرگمی 

درآورند. 
سيد احمد عاملی ضمن تاكيد بر اینکه اگر مشکلی با شریک خارجی 
وجود دارد آن مش��کل ما نيز هست، افزود: ش��ورای اسلامی شهر و 
ش��هرداری هر دو در یک جبهه اند و باید تشریک مساعی كنيم. وی 
اضافه كرد: باید فرصتی مشترك تخصيص دهيم و از طریق استدلال 
و تجزیه و تحليل در این ش��رایط  اقتصادی كش��ور با تعریف ساز و 
كار كارشناسی و عملياتی آنها را متقاعد و هدایت كنيم؛ چون هيچ 
طرف خارجی در كشور انقلابی ایران نباید و نمی تواند تعيين كننده 
و معلم ما باشد.  نایب ریيس كميسيون امور اقتصادي و گردشگري 
شوراي اسلامي شهر اصفهان تصریح كرد: تجزیه و تحليل آن باشد 
برای فرصتی كارشناسی، كه حتی برای شریک چينی نيز ثابت شود 
كه نرخ تعيين شده از طرف شورای اسلامی شهر  علاوه بر مقرون به 
صرفه بودن برای مردم، برای مجموعه شهر رویاها و شریک خارجی 

هم مقرون به صرفه خواهد بود.

3

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان گفت كه الگوهای غربی در 
ساخت و ساز و مصالح ساختمانی رس��وخ كرده اند و متاسفانه از 

الگوهای دینی و اسلامی دور شده اند.
نایب ریيس كميس��يون فرهنگي اجتماعي شوراي اسلامي شهر 
اصفهان با یادآوری این مهم كه یکی از منویات مقام معظم رهبری 
برای مدیران شهرها و روستاها این است كه بر اساس ارزش های 
اسلامی حركت كنند، گفت: باید این حقيقت را بپذیریم كه هر چه 
آموزه های دینی تحق پيدا كند، شهرنشينی ما بهتر خواهد بود. 

محمدرضا فلاح اظهار داش��ت: اگر اعتقاد و یقين برای حركت به 
سمت و سوی شهر اس��لامی در مدیران شهری ایجاد شود، قطعا 
پویایی و آنچه را كه خواهانيم شهر طيب و اسلامی داشته باشد، 
ایجاد خواهد شد. این عضو شورای اس��لامی شهر اصفهان با ابراز 
 تاس��ف از اینکه هنوز موفقيتی در س��اخت ش��هر اسلامی رویت 
نمی شود، ادامه داد: همچنان شاهد هستيم كه الگوهای غربی در 
ساخت و ساز و مصالح ساختمانی رسوخ كرده اند و الگوهای دینی 

و اسلامی از شهرها دور می شوند. 

فلاح خاطرنشان كرد: با ایجاد دبيرخانه شهر اسلامی در شهرداری 
اصفهان این اعتقاد ایجاد شده كه شهر اسلامی محقق شود و این 

مهم باید پيگيری شود. 
نایب ریيس كميس��يون فرهنگي اجتماعي شوراي سلامي شهر 
اصفهان شناس��ایی ویژگی ها و صفات ش��هر اس��لامی را یکی از 
 ضروریات اوليه دانست و تصریح كرد: می طلبد همه دستگاه های

اجرایی و مردم با هم همکاری داش��ته باش��ند تا ش��هر اسلامی 
پدید آید. 

اعضای شورای اسلامی ش��هر اصفهان، صبح 
شنبه به مناسبت روز پزش��ک، ميزبان ریيس 
دانشگاه علوم پزش��کی اصفهان و معاونان وی 
بودند تا ضمن ش��نيدن گزارش��ی از وضعيت 
حوزه بهداشت و سلامت استان و شهر اصفهان، 

به بيان دیدگاه ها و  نظرات خود بپردازند.

   قداس�ت پزش�كي و اخلاق حرفه اي کمرنگ شده 
است؛ امیدواریم مجددا  احیا شود 

ریيس دانشگاه علوم پزشکي اصفهان ضمن تبریک روز پزشک به 
جامعه پزشکي، با اش��اره به اینکه دانشگاه علوم پزشکي اصفهان 
 با 2۳ هزار كارمند و هش��ت هزار دانش��جو یکي از گسترده ترین

مجموع��ه هاي ارای��ه خدمت در س��طح اس��تان اس��ت، گفت: 
خوش��بختانه ابلاغ سياس��ت هاي كلان س��لامت از سوي مقام 
معظم رهبري در ابتدای سال جاری بسيار رهگشا بوده و هست؛ 
چرا كه طي۳۰ سال گذش��ته در حوزه س��لامت یک پراكندگي 
وجود داش��ته، ولي در حال حاضر وزارت بهداش��ت و س��لامت 
متولي س��لامت اس��ت و س��ایر وزارتخانه ها ملزم به هماهنگي 
و همکاري ب��ا ای��ن وزارتخانه هس��تند. غلامرضا اصغ��ری بيان 
داش��ت: این ابلاغيه۱۴بند دارد كه دو بن��د آن مرتبط با آموزش 
و پژوه��ش و ۱2 بند دیگر مرتبط با مباحث بهداش��تي و درماني 
 اس��ت. وی با تاكيد بر اینکه حوزه درمان در طول ساليان گذشته

آس��يب هاي زیادي دیده اس��ت كه در این ابلاغيه خواسته شده 
این مهم مورد رس��يدگي قرار گيرد، افزود: ب��ر همين مبنا دولت 
 در فاز دوم هدفمندي یارانه ها از درآمدي كه حاصل مي ش��ود تا

۱۰ درصد به حوزه س��لامت اختص��اص داد ك��ه وزارتخانه این 
موضوع را تحت عنوان برنامه تحول نظام سلامت در قالب هشت 
دستورالعمل در حوزه درمان و سه برنامه كلان در حوزه بهداشت 

فعاليت خود را آغاز كرد. 
ریيس دانشگاه علوم پزشکي اصفهان با اعلام این خبر كه برنامه 
تحول حوزه بهداشت از یک شهریور به مناسبت روز پزشک آغاز 
مي ش��ود، تصریح كرد: اداره كلانشهري مثل اصفهان علم خاص 
خود را مي طلبد؛ زیرا این موضوع بسيارپيچيده است، به طوري 
كه ۷5 درصد از عوامل اثرگذار بر حوزه سلامت در شهرهاي بزرگ 
و جوامع صنعتي از بيرون و سایر حوزه هاس��ت و امروز این مهم 
 براي ما روش��ن ش��ده كه آلاینده هاي آب، هوا و خاك تا چه حد 
 م��ي توان��د مخاط��ره آمي��ز باش��د. اصغ��ری در ادامه ب��ه آمار 
مرگ و ميرهای استان اشاره و خاطر نش��ان كرد: بالاترین مرگ 
 و ميرها به ترتيب متعلق به بيماران قلب��ي و عروقي، تصادفات و  
سرطان هاس��ت كه هر اقدام و حركت ش��وراي اسلامی شهر در 
رابطه ب��ا تس��هيل زندگي مردم  به س��لامت ش��هروندان كمک 

خواهد كرد. 
اصغری با تاكيد بر این مساله كه خيریه هاي سلامت باید به سمت 
پيش��گيري حركت كنند تا درمان، اضافه كرد: این مهم در حال 
بررسي است، ولي كار مشکلي است؛ زیرا خيرین علاقه دارند در 

بحث درمان سرمایه گذاري داشته باشند.
وی با اش��اره به راه اندازي بيمارس��تان در نقاط مختلف اصفهان 
گفت: بيمارستان فارابي در شرق اصفهان و همچنين بيمارستان 
امام حس��ين)ع( در خيابان امام خميني)ره(  بيمارس��تان های 
اصلي خواهند ش��د، این در حالي اس��ت كه بيمارستان امين كه 
در حال حاضر اصلي اس��ت، فعال تر خواهد شد. ریيس دانشگاه 
علوم پزش��کی اصفهان با بيان این مطلب كه به مطب هاي جدید 
در مناطقي كه مراكز درماني بس��يار زیاد و خدم��ات درماني به 
اندازه كافي وجود دارد مجوز داده نمي شود، گفت: در كميسيون 
ماده 2۰ سعي داریم بحث توزیع مطلب ها در سطح شهر به طور 

متناسب انجام شود.
اصغری بحث زیرميزي پزشکان را مطرح كرد و این عمل را برای 
جامعه پزشکي شرم دانست و خاطرنشان كرد: در تلاش هستيم با 
این اقدام، برخوردهاي لازم صورت گيرد و  بحث زیرميزي تا پایان 

سال جاري در اصفهان ریشه كن خواهد شد. 
وي با اشاره به اینکه در سيستم درماني برای تکریم بيماران ضعف 
وجود دارد، اظهار داش��ت: ما این را قبول داری��م. هر چند مجوز 
مطب خصوصي با نظام پزشکي است، ولي ما نيز به عنوان مطالبه 
گر این موضوع را دنبال خواهيم كرد، از این رو ویزیت چند بيمار 
در یک زمان و نبود فضاي مناس��ب انتظار بيماران در مطب ها و 
همچنين برخورد و ظاهر منشي مطب ها مورد قبول ما نيست و 

باید اصلاح شود. 
ریيس دانش��گاه علوم پزش��کي اصفه��ان بي توجه��ي به بخش 
خصوصي در اصفهان را دليلی بر نبود بيمارستان هاي خصوصي 
خوب در استان اصفهان در مقایسه با استان هاي مشابه همچون 
خراس��ان، آذربایجان و فارس ذكر كرد و افزود: اگر بيمارس��تان 
خصوصي خوبي وجود داشته باشد، قطعا هم بخشي از بار دولتي 
كاس��ته خواهد ش��د و هم گردش مالي در ش��هر اتف��اق خواهد 
 افتاد. این ضعف در اصفهان وجود دارد و اگر قرار اس��ت در بحث 
توریست درماني اقدامي انجام شود، باید امکانات لازم در اختيار 

این بخش قرار گيرد. 
اصغری از طرفی با بيان اینکه سيس��تم پرستاري استانداردهاي 
لازم را ندارد، خاطر نشان كرد: اميدواریم با پرداخت هاي مناسب 
انگيزه پرس��تاران را افزایش داده و هم با آموزش هاي لازم براي 
پرستاران، خدمات بهتري به بيماران ارایه شود و مباحث تجاري 
مطرح در بين پزش��کان و فضایي كه فاسد ش��ده و به عنوان یک 
عارضه در جامعه پزشکي مطرح است به طوري كه بحث تجاري 
پررنگ تر شده و قداست پزشکي و اخلاق حرفه اي كمرنگ شده 

است، مجددا احيا شود.
ریيس دانش��گاه علوم پزش��کي اصفهان تاكيد كرد: لازم است با 
اجراي طرح پزشک خانواده، ارتباط مالي بين بيمار و پزشک قطع 
شود و این كار تنها از طریق یک سيس��تم صورت پذیرد تا منافع 
فردي و مباحث تجاري در اولویت نباشد و خدمات مناسب ارایه 

شود كه قطعا این اقدام تاثيرگذار خواهد بود. 

   به هر موضوعی نگاه کنیم یک ریشه در سلامت دارد
ریيس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان با تاكيد بر اینکه باید از 
فرصت طلایی ایجاد شده در حوزه سلامت برای خدمت به مردم 
استفاده ش��ود، گفت: به خصوص باید در زمينه پيشگيری از این 
فرصت اس��تفاده كرد؛ چرا كه هم به لحاظ صرفه اقتصادی و هم 
مسایل اجتماعی نتایج مفيدی خواهد داشت. مهندس رضا امينی 
از تشکيل كميته ای مشترك بين ش��ورا و دانشگاه علوم پزشکی 
خبر داد و افزود: این كميته می تواند با رویکرد برد برد و به دور از 
نگاه اقتصادی و با توجه به منویات مق��ام معظم رهبری در حوزه 

سلامت مثمر ثمر باشد.
وی ادامه داد: به هر موضوعی نگاه كنيم یک ریشه در سلامت دارد 
و اگر مسایل سلامت حل شود، بسياری از هزینه های غيرضروری 

كه به مردم و دولت تحميل می شود، حذف خواهد شد.

   مصرف بی رویه دارو در شهر اصفهان زیاد است
 نایب ریيس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان ضمن قدردانی از 
راه اندازی اورژانس هوایی در اصفهان و همچنين بيمه سلامت كه 
رایگان است، گفت: مصرف بی رویه دارو در شهر اصفهان زیاد است 

و باعث بروز عوارض زیادی برای خانواده ها شده است.
احمد ش��ریعتی با تاكيد بر فرهنگ س��ازی در این زمينه، افزود: 
 لازم اس��ت با همکاری كميته فرهنگ ش��هروندی در این رابطه 
فرهنگ سازی شود تا فرهنگ استفاده از دارو در بين مردم اصلاح 
شود. وی با تاكيد بر اینکه راه اندازی اورژانس هوایی و اجرای طرح 
بيمه س��لامت از جمله برنامه های خوب برای مردم بود، تصریح 
كرد: لازم است در رابطه با استفاده از موتورآمبولانس در شهر نيز 

توجه ویژه ای صورت بگيرد.
شریعتی از لزوم توزیع خدمات درمانی در سطح شهر سخن گفت 
و ادامه داد: در كميسيون ماده 2۰ به توزیع خدمات در سطح شهر 
اشاره ش��ده تا به منظور كاهش ترافيک، خدمات از مركز شهر به 
حاشيه ش��هر انتقال یابد، از این رو ضروری است مراكز كلينيکی 
درمانی از مركز به حاشيه شهر منتقل شود. این عضو شورا اظهار 
داش��ت: در حال حاضر در مناطقی همچون قائمي��ه، كردآباد و 
ارغوانيه یک مركز درمانی هم وجود ن��دارد و از خدمات درمانی 
محروم اند كه باید به این مهم توجه ش��ود. نایب ریيس ش��ورای 
اس��لامی ش��هر اصفهان خاطرنش��ان كرد: یکی از اهداف طرح 
جامع س��لامت، نظارت اس��ت كه این مهم باید به صورت جدی 

پيگيری شود.

   تش�كیل کمیته مشترک بین ش�هرداری و شورای 
اسلامی شهر و دانشگاه علوم پزشكی اصفهان

ریيس كميس��يون بهداش��ت و س��لامت شورای اس��لامی شهر 
اصفه��ان ب��ا تاكيد ب��ر اینکه این ش��ورا ب��ه عن��وان نمایندگان 

م��ردم مطالبات��ی از مدیری��ت دانش��گاه عل��وم پزش��کی ب��ه 
 عنوان متولی س��لامت اس��تان دارند، گف��ت: با توج��ه به ابلاغ 
سياس��ت های كلی حوزه سلامت توس��ط مقام معظم رهبری و 
همچنين همت ویژه دولت در حوزه سلامت و شروع طرح تحول 
سلامت در نظام جمهوری اسلامی، سال جاری سال سلامت است 

و عملًا انتظارات مردم از این حوزه ویژه شده است.
غلامحسين صادقيان به بيان خواسته های مردم از مدیریت كلان 
 سلامت استان  پرداخت و افزود: ارتقای كيفيت مراكز ارایه دهنده
 خدمات س��لامت دولتی و خصوصی به خصوص بيمارستان های

 دولت��ی و بخش س��رپایی و توزی��ع عادلان��ه امکان��ات و مراكز 
ارایه دهنده خدمات در ش��هر اصفهان با توجه به تقس��يم بندی 
جغرافيایی و مش��کلات ترافيکی در قس��مت های مختلف شهر 

خدمات بيمارستانی به صورت جنرال ضروری است.
وی ادامه داد: در شرق اصفهان بيمارستان فارابی و در شمال غرب 
اصفهان بيمارس��تان امام حس��ين)ع( باید به بيمارستان جنرال 
تبدیل شده و همچنين بيمارستان امين در مركز اصفهان توسعه و 
تجهيز شود. صادقيان ضمن اشاره به اینکه در خصوص پایگاه های 
اورژانس ۱۱5متاسفانه تعداد این پایگاه ها به اندازه كافی نيست، 
خاطر نشان كرد: با توجه به شرایط كلانشهر اصفهان تجهيز این 
پایگاه ها به موتولانس ضروری است تا در شرایط ترافيکی بتوانيم 

حداقل خدمات را ارایه دهيم.
ریيس كميسيون بهداشت و سلامت شورای اسلامی شهر اصفهان 
افزایش نظارت ب��ر مراكز ارایه دهن��ده مواد غذای��ی و كالاهای 
سلامت محور مانند تجهيزات پزشکی و لوازم آرایشی و بهداشتی 
 را یادآور ش��د و تصریح كرد: ب��ا توجه به اینکه مدیریت ش��هری 
می تواند نقش موثری در حوزه س��لامت داش��ته باشد، پيشنهاد 
می شود كميته مشتركی بين ش��هرداری و شورای اسلامی شهر 
و دانش��گاه علوم پزش��کی در خصوص برطرف كردن مشکلات و 
معضلات بين مدیریت شهری و دانشگاه علوم پزشکی و استفاده 
از ظرفيت های مدیریت شهری در خصوص ارتقای شاخص های 

سلامت تشکيل شود.

   سیستم پرستاری به سمت اس�تانداردهای جهانی 
حرکت کند

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان ضمن تاكيد بر تکریم بيماران 
در مراكز درمانی و مطب ها با انتقاد از سيس��تم پرستاری، گفت: 
باید قبول كنيم سيستم پرستاری ما آنگونه كه باید باشد و در تمام 

دنيا شاهد آن هستيم، هنوز به آن جایگاه نرسيده است. 
سردار نصر اصفهانی افزود: اگر بيمارس��تان عمل جراحی خوبی 
انجام داده باش��د، مراقبت های بعد از عمل نيز بسيار مهم است و 
در این بين سيستم پرستاری نقش بسزایی دارد. وی خاطرنشان 
كرد: باید به سمت اس��تانداردهای جهانی در سيستم پرستاری 
حركت كنيم تا از این طریق س��طح كيفی خدمات ارایه ش��ده را 

افزایش دهيم.

   تنها راه نجات مردم طرح پزش�ک خان�واده و نظام 
ارجاع است 

نایب ریيس كميس��يون بهداش��ت و س��لامت ش��وراي اسلامي 
ش��هر اصفهان با آغاز صحبت خود تحت عنوان»سلامت در شهر 
اصفهان« گفت: اصفهان به عنوان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران 
اس��لامی و از طرف دیگر به عنوان دومين ش��هر صنعتی كش��ور 
از چالش های جدی��دی در حوزه س��لامت برخوردار اس��ت، به 
 طوری كه آلودگی های آب، هوا، خاك و غذا و همچنين خشکی 
زاینده رود باعث شده س��اكنين آن در بعضی از بيماری ها مانند 
سکته قلبی، سرطان، بيماری های صعب العلاج متاسفانه پيشتاز 
شود كه به هيچ وجه در خور این شهر فرهنگی و تاریخی نيست. 

عدنان زادهوش ضمن تاكيد بر این مهم كه تامين و ارتقای سلامت 
افراد جامعه یکی از اركان مهم پيشرفت هر جامعه است، افزود: بر 
این اساس، یکی از برنامه های معاونت فرهنگی شهرداری تشکيل 
كانون سلامت محلات است كه هدف آن، یاد دادن دانستنی ها و 

مهارت های بهداشتی به ساكنان محلات است. 
وی اضافه كرد: از آنجایی كه كليدی ترین زمان و مس��تعدترین 
 افراد ب��رای این آموزش ه��ا زوج ه��ای جوان هس��تند، توصيه 
می شود ش��روع این آموزش ها به صورت علمی و تخصصی برای 
این زوج های جوان در نظر گرفته شود. زادهوش تعریف سلامت 
از دید سازمان بهداش��ت جهانی را بهترین تعریف ذكر و تصریح 
كرد: طبق ای��ن تعریف »س��لامت تنها نبودن بيماری نيس��ت، 
بلکه س��لامت یعنی برخورداری از آسایش كامل جسمی، روانی، 
اجتماعی و عاطفی و معنوی« از این رو پرواضح است كه سلامت 
یک مس��اله چند بعدی اس��ت و نمی توان گفت مسوول سلامت 
جامعه یک ارگان، ی��ک نهاد و یا یک وزارتخانه اس��ت.  این عضو 
شورا با طرح این سوال كه به راستی مسوول سلامت مردم و جامه 
چه كسی اس��ت، اظهار داشت: مسلم اس��ت همه ما از وزارتخانه 
 گرفته تا شهرداری و نظام مهندس��ی و نظام پزشکی و در نهایت 
تک تک آحاد مردم در این رابطه مس��وول هس��تيم. زادهوش با 
تاكيد بر اینکه باید تمام پروژه های ش��هرداری دارای پيوس��ت 
سلامت باش��د، خاطر نش��ان كرد: شهرداری در س��لامت شهر و 
شهروندان مسوول اس��ت. وی ضمن ارایه این پيشنهاد كه اداره 
كل س��لامت در معاونت فرهنگی اجتماعی ش��هرداری تشکيل 
شود گفت: در چند نقطه ش��هر، ضمن تعامل با متوليان مرتبط با 
 سلامت مثل نظام پزشکی و دانشگاه علوم پزشکی، شهرك های

سلامت ساخته ش��ود و باید مراقبت بود كه شهرك های سلامت 
تبدیل به شهرك های تجارتی نشود. 

نایب ریيس كميسيون بهداش��ت و سلامت شوراي اسلامي شهر 
اصفهان ادامه داد: تامين بخش��ی از هزینه های سلامت از منابع 

مالی، با توجه به سهم اصفهان از آلایندگی های صنعتی و مراكز 
آلاینده بزرگ كه نقش حياتی در  اقتصاد كشور دارند، پيگيری و 

در حوزه سلامت شهروندان هزینه شود.
وی هدف از ایجاد شهرك های س��لامت را ارایه خدمات آسان و 
سریع به شهروندان دانست و گفت: نباید شهرك های سلامت به 
شهرك های تجارت تبدیل شود و در این راستا پيشنهاد می كنم 
شهرداری با متوليان مرتبط با سلامت مثل دانشگاه علوم پزشکی 
و یا نظام پزشکی همراهی و همفکری داشته باشد و از اینکه مساله 
به سمت تجارت پزشکی برود خودداری كند.  زادهوش تاكيد كرد: 
تنها راه نجات مردم در حوزه سلامت، پزشک خانواده و نظام ارجاع 
است كه برنامه ریزی ها باید به این سمت باشد و اميدواریم تا نيمه 
اول دوره یازدهم ریاست جمهوری تمام نشده، این طرح اجرا شود.

   فاصله زیاد س�طح ارایه خدمات پزش�كی اصفهان 
در مقایسه با تهران

ریيس كميسيون حمل و نقل، محيط زیست و فناوری اطلاعات 
شوراي اسلامي ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه اصفهان دومين 
كلانشهر  بعد از تهران است، گفت: دانشگاه علوم پزشکي اصفهان 
از باسابقه ترین دانش��گاه های كش��ور بوده و همچنين پزشکان 
خدمات ارزنده اي در پيش��برد اهداف داشته اند و مقالات زیادي 

را ارایه كرده اند.
ابوالفضل قربان��ی ضمن گلایه از س��طح كيفي��ت ارایه خدمات 
پزش��کی در اصفهان، افزود: متاس��فانه س��طح خدمات پزشکي 
اصفهان در مقایسه با تهران نه تنها برابر نيست، بلکه فاصله زیادي 
هم وجود دارد. وی بر ضرورت تکریم بيم��اران در مراكز درماني 
 اصفهان تاكي��د و تصریح ك��رد: تکریم بيم��اران در نوبت دهي و 
هزینه ها باید مورد توجه قرار گيرد. این عضو ش��ورا با اش��اره به 
استفاده از منازل مسکوني به جاي مطب، خاطرنشان كرد: استفاده 
از منازل مس��کوني به جاي مطب درگيری ها و مشکلات زیادي 
ایجاد كرده و حتی برخی خيابان ه��ا را از حيّزِ انتفاع خارج كرده 

است كه با همفکري باید این موضوع را حل كرد.

   تكریم بیماران مورد توجه قرار بگیرد
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان ضمن تاكيد بر اینکه تکریم 
بيماران از اهميت بالایي برخوردار اس��ت، گفت: م��ا در رابطه با 
تکریم مردم در مطب ها مش��کلاتي داریم؛ از برخورد منش��ي و 
پزشک تا فضاي انتظار بيماران كه هيچکدام با بحث تکریم مردم 
سازگار نيست و اميدواریم این مهم مورد توجه قرار گيرد. عليرضا 
نصر اصفهانی با بيان این مطلب ك��ه در حال حاضر برخي از افراد 
 جامعه دچار بيماري هس��تند و برخي در معرض ش��ایعات بيمار 
مي شوند، افزود: به نظر مي رسد دانشگاه علوم پزشکي باید در این 
رابطه گفت و گوي بيشتري با مردم داش��ته باشد تا استرس را از 
مردم دور كند. وی تصریح كرد: م��ردم گاهي بي جهت نگرانند و 
باید از طریق اطلاع رساني لازم، آرامش را به مردم برگرداند تا از 

بروز بسياري از بيماري ها در بين مردم جلوگيري شود.

   فضا برای سرمایه گذاری بخش خصوصی سلامت باز
شود

ریيس كميس��يون اقتصادی و امور حقوقی و گردش��گری نيز با 
تاكيد بر توجه به بخش خصوصی س��لامت، گفت: مش��کل نظام 
پزشکی این است كه انتظار دارد دولت همه بار مسووليت بخش 
س��لامت را به دوش بکش��د، از این رو توس��عه بخش خصوصی 
س��لامت صورت نگرفته اس��ت. س��يد كریم داوودی نتيجه این 
رویکرد را گذاش��ته ش��دن بار همه مسووليت س��لامت بر دوش 
 دانش��گاه علوم پزش��کی ذكر كرد و اف��زود: چنانچ��ه فضا برای 
سرمایه گذاری بخش خصوصی و حضور بخش خصوصی سلامت 
باز و فراهم ش��ود، بخش عمده ای از مشکلات حوزه سلامت حل 
می شود. وی توجه به بخش خصوصی سلامت را خواستار شده و 
تصریح كرد: با توجه به پزشکان متخصصی و خوبی كه در اصفهان 
وجود دارد، بای��د به این س��مت حركت كنيم و ب��ه خصوص در 
بحث توریس��م درمانی می توان طرح های خوبی از طریق بخش 

خصوصی سلامت اجرا كرد.
داوودی با انتقاد از س��اختار اشتباه حوزه س��لامت اظهار داشت: 
نتيجه این ساختار تحميل هزینه های بيشتر با كمترین بهره وری 
بوده است. این عضو شورا همچنين با اشاره به اینکه پزشکان هنوز 
از تکنولوژی IT به خوبی استفاده نکرده اند، خاطرنشان كرد: باید 
از ظرفيت رسانه های شهر و به خصوص رسانه های شهرداری در 
جهت آموزش س��لامت به ش��هروندان با همکاری دانشگاه علوم 

پزشکی استفاده كنيم.

   پزشكان باید در همه جا در دسترس باشند
عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان ضمن انتقاد از اخذ هزینه 
دوباره و چندب��اره از بيمار برای دیدن عکس یا آزمایش توس��ط 
پزشکان گفت: ظاهرا این موضوع اس��تاندارد خاصی ندارد و اگر 
بيماری n بار به یک پزشک برای ارایه عکس یا آزمایشش مراجعه 
كند، باید هر ب��ار جداگانه هزینه پرداخت كن��د و اميدواریم این 
معضل حداقل در اصفهان حل شود. غلامرضا شيران به كم دقتی 
برخی پزشکان اشاره كرد و افزود: پزش��کان ما خوب و باهوشند 
 اما در برخی مواقع عجله كرده و دقت نم��ی كنند كه نتيجه این 
 می ش��ود كه ب��رای بيم��اران اتفاقات��ی رخ می دهد ك��ه بعضا 
جبران ناپذیر اس��ت. وی ادام��ه داد: انتظار می رود پزش��کان به 
سوگندی كه یاد كرده اند و به اخلاق پزشکی پایبند باشند؛ چرا كه 
از یاد بردن اخلاق پزشکی زیبنده این جامعه نيست. شيران توزیع 
مناسب پزشکان در محلات و مناطق ش��هر را متذكر شد و ادامه 

داد: پزشکان باید در همه جا در دسترس باشند.

در جلسه مشترک اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان با ریاست دانشگاه علوم پزشكی تاکید شد؛

تشکیل کمیته مشترک برای ارتقای شاخص های سلامت اصفهان
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هر چه آموزه های دینی تحق پیدا کند، شهرنشینی ما بهتر خواهد بود

الگوهای اسلامی از شهرها دور شده اند و الگوهای غربی در ساخت و ساز رسوخ کرده اند



زندانیان زن در اصفهان جابه جا شدند
مدیرکل زندان های اس��تان اصفهان از جابه جایی زندانیان اندرزگاه 
نس��وان ) زنان ( زندان مرکزی اصفهان به مکانی جدید در مجاورت 

کانون اصلاح و تربیت خبر داد.
 رمضانعلی امیری  افزود: با احداث زندان جدید نسوان، تمام زندانیان 

زن زندان مرکزی اصفهان روز گذشته به مکان جدید انتقال یافتند.
وی اظهار کرد: زندان جدید نسوان استان اصفهان در مساحت 11هزار 
متر مربع و با زیربن��ای دو هزار و 850 متر مرب��ع در مجاورت کانون 
اصلاح و تربیت با تجهیزات مورد نیاز با اس��کان زندانیان زن اس��تان 
مورد بهره برداری قرار گرفت. امیری افزود: در زندان جدید نس��وان، 
واحدهای پذیرش، بهداری، فرهنگی، کتابخانه، اش��تغال، خوابگاه، 
سالن ملاقات و مهد کودک مجزاس��ت و زندانیان زن در این زندان با 

آرامش و در محیطی مجزا قرار دارند. 
 مدی��ر کل زندان ه��ای اس��تان اصفهان در ادامه با اش��اره به رش��د 
فعالیت های آموزشی و فرهنگی در این زندان گفت: با احداث زندان 
زنان و انتقال این دسته از زندانیان به زندان جدید، زمینه فعالیت های 
آموزشی، فرهنگی و اش��تغال زندانیان زن در فضاهای مجزا بیش از 
پیش فراهم می شود و زندانیان زن با اشتیاق بیشتری آموزش های 

لازم را فرا می گیرند.
وی افزود: جابه جایی و انتقال زندانیان در سپیده دم روز گذشته تحت 

تدابیر مدیریتی و امنیتی انجام شد.

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان:

درصدد رفع مشکلات درمانی معلولان 
آسیب نخاعی اصفهان هستیم

مدیرکل بهزیستی اس��تان اصفهان گفت: مکاتبات لازم را با دانشگاه 
علوم پزشکی و شبکه درمان به منظور رفع مشکلات درمانی بیماران 
آسیب نخاعی اس��تان انجام داده ایم و اقدامات لازم را به منظور رفع 

مشکلات درمانی این افراد انجام می دهیم.
سعید صادقی با اشاره به اینکه بهزیستی همواره حامی معلولان است، 
اظهار کرد: با توجه به س��ختی نوع معلولیت بیماران آس��یب نخاعی 
و پیامد های مربوط به س��لامتی آنها، رایزنی ه��ا و مکاتبات لازم را با 
دانشگاه علوم پزشکی و شبکه درمان در راس��تای اتخاذ تدابیر لازم 
برای رفع مش��کلات درمانی این افراد صورت داده ایم و در راس��تای 
رفع مشکلات معلولان و به ویژه بیماران آسیب نخاعی استان تلاش 

می کنیم.
وی اضافه کرد: یک هزار و 391 نفر بیمار آسیب دیده نخاعی در سطوح 
مختلف آسیب )گردنی، س��ینه ای و کمری( زیرپوشش این سازمان 
هستند و اغلب این افراد از خدمات دولت از طرق سیستم بهزیستی 
بهره مند می شوند. مدیرکل بهزیستی استان اصفهان با تاکید بر اینکه 
حدود 715 نفر، افراد واجد دریافت کمک هزینه نگهداری در منزل 
هس��تند، تصریح کرد: ماهانه 53 هزار تا 100 هزار تومان با توجه به 
تعداد افراد تحت تکف��ل به این افراد اختصاص داده می ش��ود. وی با 
بیان اینکه 389 نفر نیز از حق پرستاری در منزل براساس تعرفه های 
تعیین شده کشوری بهره مند می ش��وند، ادامه داد: این افراد در سال 
گذشته ماهانه مبلغ 105 هزار تومان دریافت کرده و از ابتدای امسال 

ماهانه120هزار تومان دریافت می کنند.
صادقی تاکید کرد: در س��ه ماه گذش��ته نیز با پیگیری های به عمل 
آمده نیز سهمیه حق پرستاری به تعداد 901 نفر افزایش یافته که در 

ماه های آتی به توان خواهان واجد شرایط پرداخت می شود.
وی اف��زود: با وجود ع��دم اعتبار ویژه برای تهیه وس��ایل پانس��مان 
و س��ونداژ، بهزیس��تی اس��تان اصفهان از محل اعتب��ارات جاری و 
مش��ارکت های مردمی تلاش کرده حداقل نیاز ه��ای این موضوع را 
طی س��ال های گذش��ته فراهم کند و با پیک به درب منزل این افراد 
تحویل بدهد و طی چهار ماه نخست امس��ال در مجموع مبلغ 207 
هزار و 500 تومان به حس��اب این افراد واریز ش��ده اس��ت. مدیرکل 
بهزیس��تی اس��تان اصفهان با تاکید بر اینکه در کنار این موضوع نیز 
بهزیس��تی شهرس��تان ها در ماه های آتی نیز اقدام به خرید وسایل 
مورد نیاز می کنند و این وس��ایل در زمان خود توزیع می شود، گفت: 
افرادی که دچار زخم بستر می ش��وند با پرداخت های غیر مستمر از 
طریق فاکتور هزینه ها، بخش��ی از آن به ص��ورت هزینه های مازاد بر 

بیمه پرداخت می شود. 
وی اظهار کرد: س��ایر کمک های غیر نقدی از جمل��ه تمام ملزومات 
بهداشتی و وسایل کمک توان بخشی مثل ویلچر، تشک مواج، تشکچه 
ویلچر و سایر موارد ساخت ایران براساس دستور العمل های وزارتخانه 

تهیه و در اختیار آنها قرار داده شده است.
وی به تعداد معلولان زیرپوشش سازمان بهزیستی اشاره کرد و ادامه 
داد: در حال حاضر سازمان بهزیستی بیش از 120 هزار معلول ذهنی، 
جسمی، نا بینا، نا ش��نوا، اعصاب و روان و س��المند زیر پوشش دارد و 
براساس دس��تور العمل ها و در حد جاری و ابلاغی نیاز های این افراد 

را فراهم می کند.

 مع��اون اول ریی��س جمه��وری اظه��ار کرد: 
صرفه جویی در آب باید تبدیل به یک فرهنگ 

شود؛ زیرا این آب ارزش بسیار زیادی دارد.
جهانگیری افزود: هنگامی که زاینده رود خشک 
شد، بسیاری از مردم دچار گرفتاری و بیکاری 

شدند.
وی با بیان اینکه در استان اصفهان صنایعی که آب زیادی مصرف 
می کنند نباید ایجاد شود، افزود: باید به سمت استفاده از صنایعی 

رفت که آب زیادی مصرف نمی کند.
معاون اول رییس جمهوری افزود: درکش��اورزی باید به س��مت 
اس��تفاده بهینه از آب رف��ت و10 درصد صرفه جوی��ی در بخش 

کشاورزی بسیاری از مشکلات را حل خواهد کرد.
وی تاکید کرد: باید به سمت توسعه صنایع دانش بنیان و متکی به 

فکر و اندیشه رفت و در کشور ایران، این مهم جای کار دارد.
جهانگیری گفت: ما در کشوری زندگی می کنیم که نیازمند توسعه 
صنعت فولاد اس��ت و این یکی از فرصت های طلایی است که در 

اختیار ما قرار دارد.
معاون اول ریی��س جمهوری گفت: ورود گردش��گران خارجی به 
کشور از ابتدای سال جاری نس��بت به مدت مشابه سال گذشته، 

سه برابر شده است.
 اس��حاق جهانگیری هنگام ورود به اصفهان در جمع خبرنگاران 
افزود: افزایش ورود گردشگران به کش��ور نقش مهمی در اقتصاد 

ایفا می کند.
وی بیان کرد: استان اصفهان دارای جاذبه های طبیعی و تاریخی 
بسیاری است و سالانه گردشگران زیادی را به خود جذب می کند.

جهانگیری ادامه داد: دولت تسهیلات ویژه ای را برای فعالان بخش 
صنعت گردشگری پیش بینی کرده است. وی بیان کرد: پرداخت 
وام های ارزان قیمت، اعطای زمین و امکانات برای ساخت هتل از 

جمله این تسهیلات خواهد بود.
معاون اول رییس جمهوری گفت: افراد متقاضی در این بخش برای 
دریافت این تس��هیلات می توانند به اس��تانداری ها یا به سازمان 

میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری کشور مراجعه کنند.
معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه برای تجاری س��ازی علم 
چاره ای جز حرکت به سمت اقتصاد دانش بنیان نداریم،گفت: ایران 
با وجود نیروهای علمی بسیار بالایی که دارد، به طور حتم توسعه 
پیدا خواهد کرد و یکی از برترین کشورهای توسعه یافته خاورمیانه 
خواهد شد. اس��حاق جهانگیری، معاون اول رییس جمهوری در 
بازدید از ش��هرک علمی و تحقیقاتی اصفهان تصریح کرد: س��ند 

چشم انداز ایران در 10سال اول رشدی معادل 2/4 درصد داشت که 
برآورد می شود در 10سال دوم رشد علمی در این سند به 12درصد 

برسد که البته این مساله دور از دسترس به نظر می رسد.
وی با بیان اینکه برای رسیدن به این شاخص نیاز به جهت گیری 
خواص و تغییر رویه است، اظهارداشت: باید از اقتصاد متکی به نفت 

به سمت صنایع دانش بنیان حرکت کنیم.
معاون اول رییس جمهور ادامه داد: یک��ی از دلایل موفقیت های 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان قرارگیری این شهرک در کنار 
دانشگاه صنعتی اصفهان، استفاده از زیرس��اخت های علمی این 
دانشگاه برای توسعه شهرک و همچنین استفاده از نیروهای انسانی 

تحصیلکرده است. 
جهانگیری با بیان اینکه این عوامل می تواند ما را به سمت اقتصاد 
 دانش بنیان س��وق دهد، عنوان ک��رد: حرکت به س��مت اقتصاد 
دانش بنیان موجب توس��عه علم و فناوری، تبدیل علم به ثروت و 

تجاری سازی ایده های علمی خواهد شد. 
وی گفت: این عوامل باید در حوزه وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
معاونت علم و فناوری ریاست جمهوری و شهرک علمی تحقیقاتی 

تعریف شود و دانشگاه ها نیز به این سمت حرکت کنند. 
معاون اول رییس جمهور اظهارداشت: اصفهان از نظر استعدادهای 
دانشگاهی در سطح بالایی قرار دارد و از نظر صنعتی یکی از برترین 
مراکز صنعتی کشور است و به عنوان دومین استان صنعتی کشور 
شناخته شده، بنابراین شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان در ایجاد 

کریدور علم و فناوری کشور می تواند نقش مهمی را ایفا کند.
جهانگیری ادامه داد: در حال حاضر 800 میلیارد تومان بودجه کل 
کشور است که 2 درصد آن به حوزه علمی تعلق دارد و این میزان 
نسبت به رشد علمی کشور خیلی کم است که باید این امر در سطح 

دولت و شورای عطف به صورت جدی بررسی شود. 
وی با بیان اینکه برای تجاری سازی علم چاره ای جز حرکت به سمت 
اقتصاد دانش بنیان نداریم، افزود: ای��ران با وجود نیروهای علمی 
بسیار بالایی که دارد، به طور حتم توسعه پیدا خواهد کرد و یکی از 

برترین کشورهای توسعه یافته خاورمیانه خواهد شد. 
معاون اول رییس جمهور خاطرنشان کرد: اگر به منطقه خاورمیانه 
نگاه کنیم، ایران یکی از کشورهای توسعه یافته است که ثبات نسبی 
در آن مشاهده می شود و اگر برخی از کشورهای منطقه از شاخص 
توسعه بالاتری برخوردارند، دلیل آن مشکلات داخلی و بروز جنگ 

در ایران بوده است.

   صندوق نوآوری تحول جدی در تولید علم کشور است
  معاون علم و فناوری رییس جمهوری گف��ت: صندوق نوآوری و 
شکوفایی تحول جدی در تولید علم کشور است و قانون حمایت از 
شرکت های دانش بنیان یکی از بهترین قوانینی است که در ایران 

تصویب شده است.
سورنا س��تاری، معاون علم و فناوری رییس جمهوری در بازدید از 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان تصریح کرد: روش های پذیرش 

واحدهای فناوری در گذشته، امروز جوابگو نیست. 
وی اظهار داش��ت: در حال حاضر هدف ما از ایجاد چنین مراکزی 
اش��تغال فارغ التحصیلان دانش��گاهی و اش��تغال آنان است که 

خوشبختانه تاکنون به تحقق پیوسته است. 
معاون علم و فناوری رییس جمه��وری ادامه داد: صندوق نوآوری 
و شکوفایی تحول جدی در تولید علم کشور است و قانون حمایت 
از ش��رکت های دانش بنیان یکی از بهترین قوانینی اس��ت که در 
ایران تصویب ش��ده و اکنون این صندوق در اصفه��ان آغاز  به کار 

کرده است. 
ستاری با اشاره به فراوانی مش��کلات در حوزه علمی کشور، اظهار 
داشت: در ارایه تسهیلات به شرکت های دانش بنیان اتفاقات مهمی 
رخ داده اس��ت، اما در بودجه عمرانی نیازمند برخی از رخدادهای 
مهم هستیم. وی ادامه داد: هم اکنون نزدیک به 500 میلیارد تومان 
صرف حوزه علم و فناوری کش��ور می شود و این درحالی است که 
این میزان بودجه جوابگوی نیاز پژوهش��ی کشور نیست و تاکنون 

شیرینی آن در زندگی مردم مشاهده نشده است. 
معاون علم و فناوری رییس جمهوری ادامه داد: موضوع اش��تغال 
نخبگان در شهرک های علمی و تحقیقاتی یکی از مهم ترین نکات 
مورد توجه کشور اس��ت که با توجه ویژه به کریدور علم و فناوری 

محقق می شود. 
ستاری مدل پارک علم و فناوری را مدل پژوهشی موفق دانست و 
گفت: همه اعضای علمی کشور باید از بودجه علمی برای درآمدزایی 

پژوهش در کشور تلاش کنند. 
 وی خاطرنش��ان کرد: در حال حاضر بخش پژوهش��ی کش��ور با

یک دهم س��رمایه گذاری در این بخش نیز توانس��ته درآمدزایی 
داشته باشد.

ش��هردار اصفهان روز ش��نبه در جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان با ارایه توضیحاتی 
در خصوص ش��هر بازی رویاه��ا، آب و مترو، به 
تشریح مسایل و حاشیه های پیرامون هر یک از 

این موضوعات پرداخت.
دکتر سید مرتضی س��قائیان نژاد اولین بخش 
صحبت های خود را به موضوع آب اختصاص داد و با یادآوری اینکه 
هفته گذشته در جلسه ای که به واسطه س��فر معاون اول رییس 
جمهور به اصفهان برگزار ش��د متوجه ش��دم که مسوولان وزارت 
نیرو وضعیت بی آب��ی زاینده رود را درک نک��رده اند، گفت: وقتی 
 در جلسه این س��وال را مطرح کردم که چرا وزیر نیرو پروژه تونل 
گلاب 2 را که یک طرح استانی است تعطیل کرده، یکی از مدیران 
وزارت نیرو اعلام کرد که اگر این طرح اجرایی شود، پل زمان خان 

به خطر می افتد.

وی ادام��ه داد: در پاس��خ به این مدی��ر وزارت نیرو اع��لام کردم، 
 گویا ش��ما در این کش��ور زندگی نمی کنید و پل ه��ای تاریخی 
سی و سه پل، پل خواجو و پل شهرستان برای شما مهم نیست، در 
حالی که خشکی 14 س��اله زاینده رود این پل ها را به مرز نابودی 
کشانده است. دکتر سقائیان نژاد با بیان این مهم که وقتی مدیران 
بخشی در جایگاه مدیران ملي قرار مي گیرند ظرفیت تصمیم گیري 
در سطح ملي را ندارند و چنین تصمیماتی می گیرند، تصریح کرد: 
از طرح 9 ماده ای مصوب شورای عالی آب کشور، اجرای هفت ماده 
مربوط به وزارت نیرو اس��ت که گویا اعتقادی به آن ندارد، این در 
 حالی است که این طرح را مسوولان ارشد کشوری تصویب کرده اند

و سوال اینجاس��ت که چرا هفت ماده ای که بر عهده  وزارت نیرو 
است، اجرا نشده است.

 ش��هردار اصفهان ضمن تاکید ب��ر اینکه نمی خواهی��م از طریق
روش های غیرمنطقی مسایل به گوش مسوولان مملکتی برسد، 
خاطرنشان کرد: قطعی آبی که روز جمعه در اصفهان رخ داد دوباره 
ممکن اس��ت اتفاق بیفتد و س��وال اینجاس��ت که چرا مسایل به 
 صورت ریشه ای حل نمی شود؟ دکترس��قائیان نژاد بخش بعدی 
صحبت های خود را به مس��ایل مطرح ش��ده پیرامون پروژه مترو 
اصفهان اختصاص داد و در خصوص میزان اعتبارات اختصاص یافته 
از سوی شهرداری برای این طرح گفت: شورا می تواند ذی حسابی 
شهرداری را دعوت کرده و در خصوص رقم هایی که شهرداری برای 

این پروژه هزینه کرده است گزارش بخواهد.
وی ادامه داد: ش��هرداری اصفهان در مجموع بیش از هزار میلیارد 
تومان به صورت نق��دی و غیر نقدی در این پ��روژه هزینه کرده و 
سهمی که شهرداری پرداخت کرده بیش��تر از سهم دولت بوده و 

دیوان محاسبات کشور نیز این موضوع را تایید کرده است. 

 ش��هردار اصفهان ضم��ن اعلام ای��ن خبر ک��ه دی��روز )جمعه(
واگن های فاز اول بر روی ریل سوار شد و آزمایشات اولیه آغاز شد، 
با انتقاد از تشکیل ش��رکت مادر تخصصی قطار شهری در تهران 
اظهار داشت: پنج سال پیش شهرداری اصفهان آماده عقد قرارداد 
 با کشور اس��پانیا برای خریداری واگن بود، اما در آن زمان شرکت 
مادر تخصصی ایجاد ش��د که ادعا می کرد 400 کیلومتر خطوط 
 ریلی در ش��هرها ایجاد می کن��د، این در حالی اس��ت که چگونه 
می خواهند به صورت متمرکز و از پایتخت برای س��ایر ش��هرها 
 تصمیم گی��ری کنن��د؟ دکت��ر س��قائیان ن��ژاد ایجاد ش��رکت

مادر تخصصی را خلاف اصل 44 و واگذاری امور به بخش خصوصی 
ذکر کرد و ادامه داد: شرکت مادر تخصصی در حالی ایجاد شد که 
صحبت از اصل 44 بود، اما این شرکت به صورت متمرکز مباحث را 
دنبال می کرد، در حالی که اگر این امر به شهرداری واگذار شده بود 
پنج سال پیش واگن های مورد نیاز مترو اصفهان را می خریدیم.

وی خاطرنش��ان کرد: باید تمام مس��ایل مترو را با هم دید و آنگاه 
اظهارنظر کرد.

بخش س��وم صحبت های ش��هردار اصفهان به موضوع شهر بازی 
رویاه��ا اختصاص یافت که دکتر س��قائیان نژاد گف��ت: زمانی که 
قرارداد شهربازی رویاها با شرکت چینی امضا شد، دلار هزار تومان 
 بود، اما امروز که این ط��رح به بهره برداری رس��یده ، قیمت دلار 

سه برابر شده است.
وی افزود: قیمتی که مش��ارکت کننده خارجی ط��رح در قرارداد 
تایید کرده، 13 دلار است که به دلار امروز نزدیک40 هزار تومان 
می شود، در حالی که در کشورهای آسیایی، آمریکا و استرالیا این 

قیمت ورودی بین50 تا 70 دلار است.
ش��هردار اصفهان با بیان این نکته که از زمانی که بر اساس مصوبه 

 ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان قرار ش��د قیمت ها به صورت
خرده فروش��ی دریافت ش��ود، تاکنون 13 ایمیل بین شهرداری 
اصفهان و شریک چینی رد و بدل شده، تصریح کرد: تاکنون شریک 
خارجی این موضوع را نپذیرفته و در توضیح علت آن،  سرمایه گذار 
خارجی اعلام می کند که از آنجایی که 13 شهربازی در دنیا احداث 
کرده، به تجربه ثابت شده است که قیمت ها به صورت مقطوع در 
ورودی دریافت شود و اگر خرده فروشی شود، در نهایت هزینه ای 
بیشتر بر خانواده تحمیل می شود و به لحاظ روانی باعث می شود 

خانواده ها دوباره به شهربازی مراجعه نکنند.
دکتر سقائیان نژاد ادامه داد: به هرترتیب رای شورای اسلامی شهر 
برای شهرداری الزام آور است و ما نمی خواهیم مباحث این پروژه 
با شریک چینی به سمت و سوی حقوقی پیش رود؛ چرا که در این 
صورت هزینه 200 میلیارد تومانی قفل می شود و شهر بازی رویاها 

به جنگلی از آهن آلات تبدیل خواهد شد.
شهردار اصفهان با بیان اینکه همیش��ه می گوییم باید فرش قرمز 
برای س��رمایه گذار بخش خصوصی پهن ش��ود، گف��ت: چنانچه 
بلیت ورودی40 هزار تومان باش��د، در طول یک سال، 28 درصد 
 سهم ش��ریک خارجی چهار میلیارد تومان می شود، در حالی که

50 میلیارد تومان هزینه کرده است و اگر سود این سرمایه را طبق 
عرف کشور می گرفت، بالغ بر 10 میلیارد تومان می شد.

دکترس��قائیان نژاد اضافه کرد: اگر بخواهیم سهم شریک خارجی 
را خریداری می کنیم، آنها اعلام می کنن��د باید 11 میلیون یورو 
بدهیم، اما اگر خود آنها به این نتیجه برسند که چهار میلیارد صرفه 
اقتصادی ندارد، شهرداری می تواند س��هم آنان را با چهار میلیارد 
تومان خریداری کند. شهردار اصفهان ضمن درخواست از اعضای 
شورای اسلامی شهر اصفهان برای اینکه همه جوانب این مساله را از 
قبیل منفعت مردم، شهرداری و ارتباطات جذب سرمایه گذار بخش 
خارجی و الزام شهرداری به رعایت قرارداد بین المللی را با هم در 
نظر گرفته و بعد تصمیم بگیرند، خاطرنشان کرد: در عین حال هر 
تصمیم در این رابطه گرفته شود، شهرداری همانند گذشته مجری 

تصمیمات شورای اسلامی شهر است.

معاون اول رییس جمهور در اصفهان:

هیچ ایرانی نمی تواند بپذیرد زاینده رود خشک است

شهردار اصفهان:

طرح ۹ ماده ای مصوب شورای عالی آب کشور  باید اجرایی شود

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

ما در نطنز برای پهپاد رژیم صهیونیستی تله گذاشتیم
 نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت: ایران از وجود این پهپاد باخبر بود و قصد داشت که قبل 
از فرار آن از حری��م هوایی ایران آن را منه��دم کند، به همین 
دلیل به این هواپیمای بی سرنش��ین اجازه دادیم تا به منطقه 
هسته ای نطنز وارد شود و بعد در فرصت مناسب آن را سرنگون 

کردیم.
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از سرنگونی یک پهپاد جاسوسی 

رژیم صهیونیستی در منطقه هسته ای نطنز خبر داد. این پهپاد 
از نوع پنهان��کار و رادارگریزبود و قصد نفوذ ب��ه حریم منطقه  
هسته ای نطنز را داش��ت که با اقدام به موقع شبکه پدافندی، 
قبل از ورود به منطقه مورد اصابت موش��ک زمین به هوا قرار 
گرفت. منصور حقیقت پور، نایب رییس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در همین رابطه به 
ایمنا گفت: ایران از وجود این پهپاد با خبر بود و قصد داش��ت 

که قبل از فرار آن از حریم هوایی ای��ران آن را منهدم کند، به 
همین دلیل به این هواپیمای بی سرنش��ین اجازه دادیم تا به 
منطقه هسته ای نطنز وارد ش��ود و بعد در فرصت مناسب آن 

را سرنگون کردیم.
وی افزود: ما قطعاً پاسخ کوبنده ای به این جاسوسی واضح رژیم 
صهیونیستی خواهیم داد و نخواهیم گذاشت مانند تمام دوران 

بعد از انقلاب اسرائیل بر ما مسلط شود. 

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
خاطرنش��ان کرد: مس��لح کردن نوار غزه و حمایت از مقاومت 
مردم فلس��طین در مقابل زورگویی های رژیم صهیونیس��تی 

همان چیزی است که اسرائیل را به وحشت می اندازد.
حقیقت پ��ور همچنی��ن تصریح کرد: س��رنگونی ای��ن پهپاد 
پیشرفته و رادارگریز تنها بخشی از قدرت دفاعی ایران در مقابل 

دشمنان ایران اسلامی است.

گروه 
خبر
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

خبـر

  مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول ش�رکت تعاونی مسکن مهر شماره 
یک زواره راس س�اعت 17:30 روز یکش�نبه مورخ ۹3/06/16 در محل 
سالن آموزش و پرورش واقع در خیابان شهید منتظری تشکیل می گردد. 
بدینوسیله از کلیه اعضای ش�رکت دعوت می گردد با در دست داشتن 
کارت یا دفترچه عضویت راس ساعت و روز مقرر در محل مذکور حضور 

به هم رسانده یا وکلای خود را معرفی نمایند. 
دستور جلسه:

1-گزارش هیات مدیره و بازرسان 
2-طرح و تصویب استعفای دسته جمعی هیات مدیره 

3-طرح   تصویب تمدید فعالیت تعاونی برای مدت یک سال دیگر 
هیات مدیره شرکت تعاونی 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول

اکبر
منتشلو

معاون اداري و مالي شهرداري اصفهان از افزایش تا صددرصدي 
ارایه خدمات رفاهي به کارکنان شهرداري خبرداد.

 سید مرتضي حسام نژاد با اعلام این خبر گفت: بر اساس ابلاغیه 
افزایش قانوني حقوق کارکنان تمام دستگاه ها، شهرداري اصفهان 
از فروردین ماه سال جاري این مهم را اجرایي کرد، به طوري که 
هرسال، دو تا سه ماه افزایش قانوني حقوق تاخیر داشت، اما با ابلاغ 
مراجع مربوطه امسال از همان فروردین ماه افزایش قانوني اعمال 

و پرداخت شده است. 
وي افزود: ش��هرداري اصفهان علاوه بر افزایش فوق با بررس��ي 

پتانسیل هاي قانوني و بررسي ضوابط و مجوزات موجود بر طبق 
بودجه به طور میانگین بین 80 تا 100 هزار تومان اقدام به افزایش 
 حقوق کارکن��ان و کارمندان خود در قالب کارای��ي و مزایا کرده

 است. 
معاون اداري و مالي ش��هرداري اصفهان ادام��ه داد: تا صددرصد 
ارایه خدمات رفاهي به کارکنان شهرداري در سال جاري نسبت 
به سال گذشته افزایش یافته اس��ت که از جمله مي توان به ارایه 
 بن خرید که ب��ه صورت ماهانه در کارت رفاهي پرس��نل ش��ارژ 

مي شود، اشاره کرد. 

وي با اشاره به ارایه تسهیلات در مجتمع ویلایی شمال ، شهرستان 
چادگان، باغ بهادران و س��اماندهی ویلاه��اي موجود به منظور 
 توسعه خدمات رفاهي به کارکنان شهرداري، تصریح کرد: امسال
 33 مجتم��ع ویلایي در ش��مال اضافه ش��ده، به ط��وري که در

سال هاي گذشته فقط شهرداري 1۶مجتمع ویلا در شمال براي 
کارکنان در نظر گرفته بود، لذا در مجموع در حال حاضر 49 ویلا 

در اختیار کارکنان شهرداري قرار گرفته است. 
حسام نژاد افزایش کیفیت وتوسعه زائر سراي مشهد مقدس جهت 
استفاده کارکنان شهرداري را از دیگر خدمات رفاهي شهرداري 

برشمرد و خاطرنشان کرد: خدمات رفاهي به دلیل گستردگي و 
تنوع زیاد شامل موارد بهداشتي و درماني، تفریحي، سفر،تشویق 

تحصیلي و ارایه تسهیلات درمجتمع هاي ویلایی مي باشد. 
وي با تاکید ب��ر اینکه رویک��رد مدیریت امور اداري ش��هرداري 
ایجاد انگیزه و علاقه با ارایه تسهیلات رفاهي به خانواده کارکنان 
شهرداري اس��ت، اذعان داش��ت: اس��تفاده دانش آموزان ممتاز 
کارکنان شهرداري از مجموعه شهر رویاها به طور رایگان به همراه 
پدر و مادر در ماه مبارک رمضان سال جاري از جمله مواردي بود 
که مدیریت امور اداري شهرداري براي خانواده کارمندان در نظر 
گرفته بود، به ط��وري که پدر و مادر میهم��ان دانش آموز ممتاز 
 خود بودند. معاون اداري و مالي ش��هرداري اضافه کرد: توس��عه 
باشگاه هاي شهرداري و احداث سالن اجتماعات و پذیرایی و ارایه 
خدمات درمان��ي از جمله بیمه تکمیلی را از دیگ��ر اقدامات این 

معاونت براي رفاه و آسایش کارکنان شهرداري است.

معاون اداري و مالي شهرداري اصفهان:

خدمات رفاهي کارکنان شهرداري تا 100 درصد افزایش یافته است



اینفوگراف ،پایان انحصار نسل سوم موبایل در ایران3G آزاد شـــــــد 

انحصار نسل سوم تلفن همراه در ایران  به پایان رسید و براس�اس مصوبه ای که به امضای وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات رسیده است، از این پس اپراتورهای تلفن همراه می توانند خدمات نسل 
های سوم و چهارم و بالاتر را به مشترکان خود ارایه دهند. ابتدای سال 86 بود که وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات دولت نهم از شروع مطالعات مربوط به راه اندازی سومین شبکه اپراتوری موبایل در 

ایران خبر داد و اعلام کرد که برای عقب نماندن از تکنولوژی های روز جهان، جذب سرمایه گذاری 
خارجی و انتقال دانش فنی به داخل کشور تا پایان سال 87 ایرانی ها هم می توانند، مانند سایر 
مردم دنیا از نسل سوم شبکه های موبایل استفاده کنند.براین اساس مقدمات انجام طرحی ملی 
برای بهره برداری از تکنولوژی روز موبایل با نام 3G که مهم ترین خصیصه آن مکالمه تصویری بود 

در کشور کلید خورد  اما این پروژه نیز مانند دیگر پروژه های ملی در کشور آن چنان درگیر حاشیه 
های قبل و بعد از اجرا شد که راه اندازی قطعی آن سال ها به طول انجامید و هم اکنون با گذشت 
بیش از هفت سال از زمان وعده دکتر محمد سلیمانی – وزیر وقت ارتباطات- نسل سوم موبایل در 
دست اندک مشترکان موبایل است و دیگر این فناوری ها آن طور که گفته می شد به روز نیست.

نسل سوم شبکه تلفن همراه

نسل سوم ش��بکه تلفن همراه یا ۳ جی )به انگلیسی: ۳G( روش��ی برای انتقال اطلاعات در 
تلفن های همراه و سیستم های بدون سیم است. نس��ل جدید شبکه موبایل با رویکرد مولتی 
مدیاست. ۳ جی برخلاف جی اس ام که نسلی برای انتقال صدا و اطلاعات بود، این نسل جدید 
سرعت بالا برای انتقال مولتی مدیا را فراهم می سازد. در نسل سوم همه چیز در قالب اطلاعات 
دیجیتال منتقل می ش��ود. با سرعت نس��بتا بالایی که در تلفن های نسل س��وم پیش بینی 
شده است، امکاناتی از قبیل تلفن های تصویری بی سیم، با کیفیت مناسب مقدور خواهد بود.

 تلفن های همراه 

بیش��تر تلفن های همراه که 
هم اکنون در بازار وجود دارند 

۳جی را پش��تیبانی می کنند و این 
امکان را برای شما فراهم می کنند که به 

راحتی به اینترنت پرس��رعت از طریق تلفن همراه  متصل شوید. با این حال در 
هر کجا که باشید به راحتی می توانید به اینترنت متصل شوید و با دوستان و 
آشنایانتان در ارتباط باش��ید! البته قیمت این تلفن ها هم  زیاد گران نیست 

معمولا قیمت این گوشی ها از ۲۰۰هزار  تومان به بالا شروع می شوند.

 3G پایان انحصار

هم اکنون کشورهای مختلف 
جهان نسل های سوم و جهارم 
موبایل را امتح��ان کرده اند و 
درصدد راه اندازی نسل پنجم 
موبایل درکشورشان هستند؛ 

با این حال انحصار اپراتور سوم تلفن همراه برای ارایه خدمات ۳Gروز سی و یک مردادماه به پایان 
رسید و براین اساس اپراتورهای اول و دوم موبایل، عزم خود را برای ارایه خدمات نسل سوم و بالاتر 
جذب کرده اند. محمود واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، اع��لام کرد: از هفته آینده در 
سراسر کشور تلفن همراه از نوع هوشمند به نسل سه و بالاتر مجهز می شود و با این کار، مشترکان 
کارایی نصب انواع اپلیکیشن ها را خواهند داشت. به گفته وی کاربران با اجرای این مهم می توانند 
از طریق گوشی های خود به هر نوع اطلاعاتی که به خواهند، دست یافته و دیگر برای پرسیدن در 

مورد یک موضوع، نیازی به تماس تلفنی نخواهند داشت.

 نحوه تنظیمات 3G بر روی سیم کارت های ایرانسل

در همین حال اپراتور ایرانسل نیز با شعار تبلیغاتی "منتظر نمانید" بهره برداری آزمایشی از شبکه نسل سوم 
و چهارم را اعلام کرده است.کاهش زمان در نقل و انتقال دیتا، امکان تبادل حجم وسیعی از اطلاعات از جمله 
ارسال ویدیو کلیپ و موسیقی، دسترسی به برنامه های کاربردی متنوع، بازی های آنلاین و غیره با چندین برابر 
سرعت و کیفیت نسبت به نسل های گذشته، کیفیت متمایز در شنیدن و دیدن فایل های صوتی و تصویری 
از مزایای نسل های بالاتر اینترنت پرسرعت موبایل است. براساس اعلام ایرانسل، مشترکان این اپراتور بدون 
نیاز به تعویض سیم کارت خود و یا پرداخت هرگونه هزینه راه اندازی یا فعال سازی، صرفا با حضور در مناطق 
تحت پوشش، می توانند از این خدمات بهره مند 
ش��وند؛ علامت های ۳G ،H+ ،H و حتی 4G و 
LTE روی نمایشگر تلفن همراه نشان می دهد، 
که مشترک در ش��بکه اینترنت پهن باند همراه 
است. مشترکان ایرانسل برای فعالسازی خدمات 
۳G ابتدا باید به قسمت تنظیمات گوشی خود 
 مراجعه کرده و بررسی کنند که تنظیمات مربوط 
)۳G/ WCDMA( در تلفن همراهشان فعال 
است و یا خیر؛ در صورت فعال نبودن می توانند 
به دو روش خودکار و دستی نسبت به فعال سازی 

این سرویس اقدام کنند.

نسل سوم موبایل در انتظار پیوست فرهنگی

هفته گذشته و در آستانه ورود اپراتورهای موبایل به ارایه خدمات ۳G درکشور، دبیر 
شورای عالی فضای مجازی از پایان فرآیند تهیه و تصویب پیوست فرهنگی سرویس های 
اپراتورهای نسل سوم و بالاتر تلفن های همراه در کمیس��یون عالی ارتقای تولید محتوای 
مرکز ملی فضای مجازی کشور برای تصویب در جلسه شورای عالی فضای مجازی خبر داد.

محمدحسن انتظاری گفت: کمیسیون عالی ارتقای تولید محتوای مرکز ملی فضای مجازی 
کشور با برگزاری جلسه های کارشناسی متعدد با نهادها، صاحبنظران و نمایندگانی از جامعه 
نخبگان کشور در این حوزه به منظور بررسی و نیازسنجی خدمات اپراتورهای نسل سوم و بالاتر 
تلفن همراه و همچنین توجه به نظرات فقهی مطرح شده درخصوص موضوع پیوست فرهنگی 
 که س��رویس تماس تصویری نیز جزیی از آن محسوب می ش��ود، با تصویب آیین نامه های

این پیوست آن را برای تصویب نهایی در جلسه شورای عالی فضای مجازی ارایه کرد.

  سرعت اینترنت در نسل سوم تلفن های همراه

میانگین سرعت دانلود حدود۱۱۰۰ کیلوبیت درثانیه  است. در شبکه 
همراه ۳G س��رعت تقریب��ا۱۰ برابر یک خ��ط ای دی اس ال ۱۲۸ 
کیلوبیتی است. میانگین سرعت آپلود حدود4۰۰ کیلوبیت 
بر ثانیه  است، حال خودتان می دانید می خواهید از۳جی 
و سرعتش لذت ببرید و اس��تفاده کنید یا ای دی اس ای 

۱۲۸ کیلوبیتی !

G4 چیست؟

4G برپای��ه نس��ل 
چه��ارم اس��تاندارد 
ه��ای ش��بکه های 
سلولی)شبکه های 

موبایل( اس��ت. و جانشینی برای نسل س��وم )۳G( و نسل دوم )۲G( این 
استاندارد هاست. در نسل چهارم، برای ارتباطات موبایلیته )ارتباط در حال 
حرکت( مانند اس��تفاده در قطار یا خودرو حداکثر سرعت ۱۰۰ مگابیت 
در ثانیه)۱۰۰Mbit/s( و برای ارتباطات نسبتا ثابت و بدون جابه جایی 
مانند کاربران پیاده رو یا ساکن، یک گیگابیت در ثانیه)۱GBit/s( است.

فکر می کنم با خواندن این قسمت به سرعت ۳ جی هم قانع نشوید! با این 
حال در حال حاضر این تکنولوژی خیلی کم به چشم می خورد و بیش تر 

توجه ها به ۳جی )۳g( و سرعت نسبتا زیاد آن در برقراری ارتباط است.

3G خیز همراه اول و ایرانسل برای راه اندازی

اپراتورهای اول و دوم موبایل در کشورمان که چند سالی است در حال آماده سازی شبکه های خود را برای 
نسل های سوم و چهارم هستند با اتمام مهلت انحصار اپراتور سوم برای ارایه خدمات نسل سوم، فعالیت خود 
را برای ارایه این خدمات آغاز کرده اند. در این راستا کاظم ابراهیمی - مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: 
۳ هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان در سال جاری برای تغییرات و تأمین سرویس های نسل سوم و چهارم تلفن 
 همراه در کشور در نظر گرفته شده است. همراه اول مناطق تحت پوشش ۳G خود را به همراه تعرفه های
 این سرویس اعلام کرده اس��ت، که براس��اس این اعلام، س��رویس اینترنت نس��ل نو همراه اول که با نام

» نوترینو«عرضه می شود به مشترکان این اپراتور این امکان را می دهد، که بدون نیاز به تعویض سیم کارت 
و با خرید بسته های نوترینو این سرویس را فعال کرده و با حضور در مناطق تحت پوشش از خدمات نوترینو 

استفاده کنند، که البته این سرویس هم  اکنون در تهران، تبریز، اصفهان و اهواز ارایه شده است.

برای دریافت تنظیمات چکار کنیم؟

برای دریافت تنظیمات به صورت خودکار، مشترک ایرانسل باید کد دستوری *۱۳۰*۳*6# را شماره گیری 
کند و ظرف چند لحظه، تنظیمات برای وی ارسال می شود، اما چنانچه مشترکی به خواهد به صورت 
دستی این تنظمیات را انجام دهد، باید به نشانی اینترنتی irancell.ir مراجعه کنند و با توجه به نوع 
سیستم عامل گوشی ش��ان، تنظیمات مدنظر را فعال کنند. البته اپراتور ایرانسل اعلام کرده که تمام 

است، درصورت پشتیبانی گوشی هایی که تنظیمات GPRS بر روی آنها انجام شده 
از ۳G، قابلی��ت کارک��رد 

در این ش��بکه را دارند و 
نیازی به انجام مجدد 

تنظیمات نیست.

یک اپلیکیشن ورزشی ازآدیداسیک تغییر پرسروصدا در توییتر کیسه هوا در ژاکت راننده موتورسیکلت!

7 6 ۸
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جایزه علوم زیستی یونسکو به محقق ایرانی دست یافتآخرین خبرها |

سرگیجه های 
سونی 

 احترام 
به سبک ال جی

یک دانشجوی اتریشی رشته حقوق، که چندی قبل پیکاری اینترنتی به منظور شکایت از حریم شکنی های فیس بوک 
س�ازماندهی کرده می گوید 60 هزار نفر از طرح وی حمایت کرده اند. وی قصد دارد، از فیس بوک به علت 
نقض حریم شخصی کاربران و به اش�تراک گذاری داده های آنان با اشخاص و گروه های ثالث شکایت کند و 
از تمامی کاربران فیس بوک درهر نقطه دنیا که با وی هم عقیده هس�تند درخواست کرده به وی به پیوندند.

مکس شرمز که شکایت خود را در دیوان دادگستری اتحادیه اروپا مطرح کرده می گوید: این شرکت باید بابت 
نقض حریم شخصی هر کاربرش 500 یورو جریمه بپردازد. این شرکت که 195 میلیارد دلار ارزش دارد در کل 

جهان بیش از 1.32 میلیارد دلار کاربر فعال دارد. علت اصلی طرح این شکایت افشاگری های ادوارد اسنودن 
در مورد همکاری فیس بوک با آژانس امنیت ملی آمریکا برای جاسوسی از داده های شخصی کاربران فیس 
بوک عنوان شده است. اس�نودن تاکید کرده که فیس بوک داوطلبانه با جاسوسان کاخ سفید همکاری داشته 
است. وی سایتی را به نشانی www.fbclaim.com راه اندازی کرده تا شاکیان از این طریق شکایاتشان را 
مطرح کنند. این دانشجو پس از آنکه تعداد شاکیان فیس بوک  به 25 هزار نفر رسید اولین بخش از این شکایت 

را مطرح کرده و طی این مدت 35 هزار نفر دیگر شکایت نامه یاد شده را امضا کرده اند.

60 هزار نفر به پیکار شکایت از فیس بوک پیوستند

رقابت آمازون با گوگل برای ایجاد شبکه تبلیغاتی آپدیت ماه آگوست ویندوز را نصب نکنید یک تغییر پرسروصدا در توییتر 

شرکت آمازون با هدف افزایش سطح درآمدی خود قصد دارد شبکه تبلیغاتی خاص خود را ایجاد کند و با شبکه 
مشابه گوگل موسوم به Adwords رقابت کند. به گزارش فارس پلاتفورمی که توسط آمازون طراحی خواهد 
ش��د، آگهی های آنلاین را در ارتباط با خدمات آمازون و دیگر شرکت های تجاری منتشر خواهد کرد و از این 
طریق منبع جدیدی برای گسترش فعالیت های تجارت الکترونیک این شرکت به وجود می آید. با اجرای این 
طرح، تعداد تبلیغات مربوط به شبکه آنلاین آگهی های گوگل بر روی وب سایت آمازون هم کاهش می یابد. این 
شرکت به برخی شرکت های همکار خود خبر داده که تا قبل از آغاز سال 2015 آزمایش این شبکه تبلیغاتی را 
آغاز می  کند. فعلا عنوان Amazon Sponsored Links برای این شبکه انتخاب شده است.کارشناسان 
معتقدند با توجه به دامنه گسترده فعالیت تجاری آمازون و همین طور اطلاعات مناسب آن از کسب و کارهای 

اینترنتی این احتمال وجود دارد که شبکه تبلیغاتی این شرکت موفق تر از نمونه مشابه گوگل عمل کند. 

اگر جزو افرادی هستید که آپدیت های ویندوز را در اولین روزهای انتشار دانلود می کنید، احتمالا از شنیدن 
این خبر اندکی رنجیده شوید... مایکروسافت آپدیت ماه آگوست ویندوز را از روی دیتابیس خود بیرون کشیده 
است. این اقدام به دلیل گلایه هایی است که از س��وی کاربران مایکروسافت پس از نصب این آپدیت دریافت 
شده است. مایکروس��افت در حال حاضر توصیه کرده که این آپدیت از روی سیس��تم کاربران پاک شود.  در 
مجموع سه مشکل گزارش شده، از سوی کاربران توسط مایکروسافت تأیید شده است؛ مشکل نخست به وجود 
 active مشکلاتی در عدم امکان تغییر فونت نصب شده در غیر از پوشه اصلی فونت هنگام لودشدن در یک
session ویندوز بازمی گردد. مشکل دوم عدم رندر صحیح این فونت هاست و مشکل سوم و مهم ترین آن نیز 
امکان کرش کردن سیستم با خطایی تحت عنوان Stop error message 0x50 است که پس از نصب این 

آپدیت ها گزارش شده است.

تا امروز تنها توییت هایی در تایم لاین توییتر شما نمایش داده می شد که یا متعلق به افرادی بودند که آنها را 
فالو کرده اید، یا همان ها توییت فرد دیگری را ری توییت کرده اند. اما از دو روز پیش چنین سیاستی در توییتر 
تغییر کرده و کاربران این شبکه اجتماعی چه خوششان بیاید و چه نیاید، توییت های افرادی که فالو نکرده اند 
نیز در تایم لاین شان به نمایش در خواهد آمد. اما تنها یک ویژگی مهم این توییت ها آنها را مستحق حضور در 
تایم لاین شما می کند؛ محبوبیت! توییتر در اطلاعیه خود اظهار داشته که این توییت ها بر اساس الگوریتم 
خاصی و با توجه به میزان محبوبیت و درگیر شدن کاربران توییتر با آن ها انتخاب و در تایم لاین شما به نمایش 
در می آیند.این اقدام هفته گذشته و طی یک تست برای تعدادی از کاربران توییتر فعال شد و از همان زمان 
باعث سر و صداها و انتقاداتی نسبت به این اقدام شد. تنها کاربردی که برای این قابلیت متصور هستیم، ایجاد 

بحث های بیشتر توییتری بر اساس یک توییت محبوب است. 

هنگامی که ال جی همزم��ان با معرف��ی G3 از اینترفیس اندروی��د جدید خود نیز 
رونمایی کرد، دلباختگان بس��یاری را ب��رای خود پیدا کرد. ظاهر جذاب و مس��طح 
آیکون ها و استفاده به جا از نوتیفیکیشن ها، موردتوجه اغلب اندرویدداران قرار گرفت، 
تا تحسین بی نظیری را علاوه بر طراحی شیک G3 برای اندروید آن نیز به همراه داشته 
باشد. ال جی با دریافت چنین تحسینی، حالا قصد دارد، این اینترفیس را، راهی دیگر 
 G2 محصولات خود نیز کند. در اولین قدم به زودی پرچم دار پیشین این شرکت یعنی
صاحب اندرویدی مشابه با اینترفیس G3 خواهد شد. ولی این تنها خبر خوب پیرامون 
G2 نیست. منبع خبر ادعا کرده که G2 همچنین جزو اسمارت فون هایی خواهد بود، 
که در سال 2015 جدیدترین اندروید گوگل یعنی اندروید L را دریافت خواهد کرد. 

س��ونی حدود دو هفته قبل خبر از فروش 10 میلیونی کنسول فوق محبوب خود 
PS4 داد. منظور از چنین فروشی در واقع فروش سونی به خرده فروش ها و صادرات 
این دس��تگاه ها نیس��ت و10 میلیون عدد، فروش واقعی این کنسول بازی است و 

همین جاست که حیرت انگیز بودن چنین فروشی عیان تر می شود. 
اما به نظر چنین موفقیتی به جای ایجاد خوش��حالی برای مسوولان سونی، سبب 

نگرانی آنها شده است!
شوهی یوش��یدا رییس استدیوهای س��ونی در مصاحبه ای با Euro Gamer از 
فروش بالای کنسول خود در برابر کنسول های رقیب و مهم تر از آن عدم مشخص 

بودن دلیل آن اظهار نگرانی کرده است.

8 ترفند کرومانه 
برای مریدان عکس سلفی 

همراه با کاربردهای گوگل کروم 
دوربین سونی 1WK با سنسوری انحنادار را بشناسید

 pin tab 1-استفاده از پین تب    
اگر پنجره های زیادی را باز می کنید، پس پیش��نهاد می کنم از این قابلیت استفاده کنید. اگر هر 
پنجره را پین تب کنید، فقط آیکون آن سایت نشان داده می شود که جای کمی را می گیرد و فضای 

بیشتری برای باز کردن سایت ها دارید.
    2-آدرس بار یا omnibox در مرورگر کروم

اصولا چون این مرورگر برای شرکت گوگل هست، شما در آدرس بار بدون باز کردن موتور جست وجو 
گوگل می توانید عبارت موردنظر را نوشته و با فشار دادن اینتر آن عبارت را در گوگل سرچ کنید.

    3 -ترفند وارد شدن همزمان به دو ایمیل

حالت مخفی یا secret mode حالتی است که هیچ cookies و history ثبت نمی شود و شما  
به صورت پنهان وبگردی می کنید. از دیگر امکانات این س��رویس وارد شدن، همزمان به دو اکانت 

مثل ایمیل و ... است.
کلی��د میانبر ای��ن کار Ctrl + Shift + N اس��ت، یا می توانید به روی دکمه بالا، س��مت راس��ت 
)customize and control( کلیک کرده و گزینه new incognito window را بزنید یا 

روی یک لینک در سایتی کلیک کرده و open new incognito window را بزنید.
    4-بازیابی سایت ها و پنجره های بسته شده

اگر به اشتباه پنجره مربوط به س��ایت یا وبلاگی را به تازگی بستید، با راس��ت کلیک کردن بر نوار 
 ابزار بالا و انتخاب گزینه Reopen closed tab را زده. همچنی��ن از shortcut یا کلید میانبر

 Ctrl + Shift + T می توانید استفاده کنید.
    task manager-5 مرورگر

با اس��تفاده ازاین پنجره می توانید، مقدار اس��تفاده هر پنجره از مرورگر را از CPU و حافظه خور 
 را مش��اهده کنید. فقط کافی اس��ت که بر روی فض��ای خالی نوار اب��زار بالا کلیک ک��رده و گزینه

 task manager را انتخاب کنید.
    6-تغییر موتور جست وجو آدرس بار

به صورت پیش فرض اگر در آدرس بار عبارتی را به جز آدرس سایت و یا صفحه ای را وارد کنید، آن را 
در گوگل سرچ می کند ولی شما می توانید موتور جست وجو را تغییر دهید. برای این کار رو آدرس 

بار راست کلیک کرده و گزینه edit search engine را بزنید.
    7-باز کردن لینک در پنجره مورد نظر

اگر روی یک لینک راست کلیک کنید، می توانید آن را در تب جدید یا پنجره جدید باز کنید ولی اگر 
با چپ کلیک آن را کشیده )drag(  و به آدرس بار ببریدش، می توانید آن را در مکان مورد نظر خود 

باز کنید.یک فلش سفید کوچک مکان را به شما نمایش می دهد.
commands 8-دستورات آدرس بار    

 دس��توراتی )command( در این مرورگر وجود دارد که هر کدام برای شما اطلاعاتی را نمایش 
می دهد. چند مورد این ها به شرح زیر است. 

chrome://histograms            -        chrome://memory          -        chrome://cache
chrome://dns

دوربین جدید سونی با ظاهر عجیب و ادکلن مانند آن اخیرا سر از 
وب سایت های چینی در آورده است. این دوربین کامپکت در واقع 
نخس��تین دوربینی خواهد بود که به سنسورهای انحنادار سونی 

مجهز شده است.
س��ونی همین اخیرا اس��مارت فون اکس��پریا C3 را ب��ا دوربین 

جلوی پنج مگاپیکس��لی و امکانات ویژه جهت 
ثبت تصاویر س��لفی، به عن��وان یک دوربین 
»مخصوص س��لفی« در خط اکس��پریا جا 

داده است.
 اما ب��ه نظر می رس��د مزه س��اخت چنین 
اس��مارت فون های��ی در زیر زبان س��ونی 

خوش��ایند بوده تا با فاصله ای کم، این 
بار به فکر تولید دوربینی جدید و البته 
 عجیب الخلقه ت��ر ب��رای ثبت س��لفی

 باشد.
 بر روی این دوربین -حداقل طبق تصاویر- 

دکمه ای مشاهده نمی شود 
طرف��ی  از  و 

ی��ک  دارای 
حاش���یه دور 

صفحه نمای��ش 
بس��یار ن��ازک نی��ز 

است. 
ولی این م��وارد از نکات عجیب 

ای��ن دوربی��ن نیس��ت و 
آنچ��ه ک��ه آن را به یک 
»اعجوبه« به تمام معنا 
تبدیل کرده، سنس��ور 

و لنز قرار گرفت��ه در بالای 
آن ب��ا قابلی��ت چرخ��ش )ظاهرا 

360 درج��ه(، ی��ک کاور محافظ و 
ساختمان شیشه ادکلن مانند آن است. این 
دوربین قرار اس��ت در 22 آگوس��ت معرفی 

شود.
اما هیج��ان ماج��را وقت��ی اوج می گیرد که 

 Exmor بدانیم این سنس��ور 2.3/1 اینچی
RS همان سنس��ور انحناداری س��ونی است که 

بازار را برای مدت بسیاری اس��ت در انتظار رونمایی از 

خود نگه داشته است، به نظر س��ونی بالاخره موفق شده سنسور 
انحنادار خود را به مرحله تولید انبوه برس��اند و این خبری بسیار 

خوشحال کننده برای علاقه مندان دنیای عکاسی است. 
دوربین KW1 با توجه به اخبار منتش��ر ش��ده و شکل ظاهری 
آن برای خانم ها طراحی ش��ده تا علاوه بر ف��روش یک محصول 
جلب توجه کنن��ده، تس��تی همگانی نی��ز برای سنس��ور مذکور 

انجام شود. 

گوگل کروم جایگاه خوبی در بین وب گردان پیدا کرده است که شاید یکی از دلایلش، 
سرعت بالا و ظاهر س�اده و خوب آن است. به همین دلیل اگر مش�تری گوگل کروم 
 هستید! باید یک سری نکات را برای کارکرد آسان و راحت و استفاده از همه قابلیت های

آن بدانیم. 
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چشم 

در برابر چشم 
سامسونگ گلکسی آلفا، اولین گوشی از سامس��ونگ با چهارچوب فلزی است که 

پیش بینی می شود، هدف از تولید آن، گرفتن جایگاه آیفون خواهد بود. 
بنابر اعلام قبلی آیفون 6، در ماه سپتامبر )اواسط شهریور( معرفی خواهد شد و با 
ویژگی هایی که هر دو گوشی خواهند داشت، انتخاب برای کاربران بیش از گذشته 
س��خت خواهد ش��د. مارتین هاجک طراح معروف تیم اپل، قبل از معرفی گوشی 
آیفون 6، اقدام به مقایسه با کنار هم قرار دادن سامسونگ گلکسی آلفا و آیفون 6 
و عکاس��ی از زوایای مختلف قضاوت را بر عهده بینندگان گذارده است. ازتصاویر 
می توان حدس زد، رقابت این دو روز به روز با معرفی گوش��ی های جدید می تواند 

تا ابد ادامه داشته باشد.

آیا اسمارت فون با نام مستعار Shamu، که مدتی قبل به عنوان نخستین اسمارت 
فون نکسوسی مش��ترک میان موتورولا و گوگل از آن یاد شد، واقعا یک اسمارت 
فون نکسوسی اس��ت، یا متعلق به برنامه جدیدگوگل یعنی اندروید سیلور است؟ 
شواهدی که امروز از سوی، یکی از افشاگران مشهور انتشاریافته، نشان می دهد که 
موتورولا Shamu یا همان اس��مارت فونی که به عنوان نکسوس بعدی شناخته 
می شود، متعلق به اپراتور Verizon خواهد بود، اما همزمان این سوال را به وجود 
می آورد که آیا این اسمارت فون از خط نکسوس است؟ تا امروز مهم ترین اطلاعاتی 
که از این گوشی در دست است، از اطلاعات فایل build.prop این گوشی است 

که مدتی قبل با نام Shamu سر از آنتوتو درآورد. 

کمترین میزان کندی در بازی های استریمینگ ابری به لطف تکنولوژی مایکروسافت

میان 
دروغ و واقعیت!

حدود شش ماه پس از معرفی دوربین A6000 بدون آینه با س�رعت فوکوس بالا، سونی با یک دوربین رنج 
مشابه به نام A5100 به میان عکاسان بازگشته اس�ت. این دوربین با قیمت 549 دلار )یا قیمت 699 دلار با 
کیت لنز 50 میلی متری( آخرین تولید از خط آلفا ست، که جایگزین دوربین های قدیمی 5T-NEX این 
شرکت می ش�ود. اگر بخواهیم جایگاه دوربین جدید را ، دقیق تر در میان محصولات سونی مشخص کنیم، 
A5100 میان A5000 و A6000 جای خواهد گرفت. این دوربین دارای یک سنسور 24.3 مگاپیکسلی مدل 
APS-C است و سیستم فوکوس اتوماتیک خود را نیز از سیستم پرسرعت هایبریدی A6000 قرض گرفته است. 

 A5100 است و اساسا شما با داشتن BIONZ X موتور پردازشگر تصویر این دوربین مشابه با مدل یادشده و
یک دوربین سبک تر و جمع و جورتر از A6000 را در اختیار خواهید داشت. این ویژگی باعث شده که گذار 
و دل کندن کاربران اسمارت فون های با دوربین قدرتمند به دوربین های بدون آینه با طیب خاطر بیشتری 
 5T-NEX اتفاق بیفتد. منظره  یاب الکترونیکی در این مدل حضوری ندارد، اما س�ونی تاچ اسکرین مدل
را در بر روی آن قرار داده است؛ ویژگی ای که در مدل A5000 و A6000 غیبتی آشکار داشت. شاید همین 

ویژگی، عده ای را از خرید مدل A6000 باز دارد و به سمت A5100 سوق دهد.

تبلت جدید HTC چه خصوصیاتی دارد؟  ویندوزفون 9 هم می آید  یک اپلیکیشن ورزشی از آدیداس

امسال برای بارها و بارها از تبلت جدید شرکت اچ تی سی برای ش��ما گفته ایم. تبلتی که تاکنون تحت 
نام های متفاوتی چون Flounder و Volantis در اخبار و ش��ایعات اینترنتی دیده شده است، که 
البته مهم ترین آن نکسوس 9 است.تبلت نکسوس 9 طبق شایعاتی که تاکنون منتشر شده، باید دارای 
 281ppi 2048 پیکسل و در نتیجه تراکم پیکسلx1440 صفحه نمایشی با اندازه 8.9 اینچ و رزولوشن
باشد. همچنین چیپس��ت این تبلت نیز مدل 64 بیتی تگرا، K1 خواهد بود و در دو مدل حافظه 16 و 
32 گیگابایتی و با قیمت های به ترتیب 399 و 499 دلار به فروش خواهند رسید. البته مشخص است 
که حداقل عدد ذکر شده، در بخش قیمت بس��یار ابتدایی است و مشخص نیست در هنگام فروش چه 
قیمتی را خواهد داشت. دیگر ویژگی های نکس��وس 9 حضور یک اسپیکر استریو BoomSound و 

ساختار یکپارچه تمام آلومینیومی خواهد بود. 

مایکروسافت آخرین آپدیت ویندوزفون 8.1 را قرار است بر روی اسمارت فون سوپرمن یا همان لومیا 730 
خود قرار دهد. آپدیتی با نام GDR2 که هنوز جزییات آن مش��خص نیست، ولی ممکن است درماه نوامبر 
به مرحله انتشار برسد. ولی مایکروس��افت به فاصله یک ماه پس از آن و در دسامبر 2014 برنامه ریزی هایی 
 را جهت انتشار ویندوزفون 9 برای توس��عه دهندگان انجام داده اس��ت. این ویندوز فون طبق گزارشی که 
"TK Tech News ارای��ه ک��رده، دارای ویژگی ه��ای مهم��ی خواهد بود. ب��ه عنوان مثال پش��تیبانی از 
»مولتی ویندوز« در اسمارت فون های 4.7 اینچی به بالا از ویژگی های ذکر شده برای ویندوزفون 9 است. 
همچنین در این نس��خه ویندوزفون با ویندوز RT نیز - طبق پیش بینی های پیش��ین- به یکدیگر متصل 
خواهند شد.با این حساب دست نگه داشتن مایکروسافت از ارایه آپدیت های بیشتر برای ویندوزفون 8.1 و 

انتشار آنها در قالب ویندوزفون 9 یکی از محتمل ترین گزینه ها محسوب می شود.

آدیداس قصد دارد همچون کمپانی نایک، برای بخش ورزش��ی زندگی شما نقشه های خود را رو کند 
تا با توسعه پلتفرمی جدید»ردیاب تندرس��تی« را توسعه دهد. پلتفرم موس��وم به miCoach قرار 
است نقش واسط بین سلامت شما و سایر دستگاه ها و ابزار دیجیتال متصل به بدنتان را بازی کند. این 
پلتفرم به اپلیکیشن های سلامتی و تناسب اندام وصل شده و به شما کمک خواهدکرد، تا وزن خود را 
در یک برنامه ریزی دیجیتال، کم کنید و یا نقشه تعریف شده، برای س��الم ماندن اعضای بدنتان مثل 
قلب، مغز و س��ایر اندام را به صورت لحظه ای چک و مانیتور کند. تجرب��ه نایک با آنچه NikeFuel یا 
سوخت نایک نام گرفته، باعث شده تا آدیداس نیز در این راه قدم گذاشته و از شرکا و کمپانی هایی که 
علاقه مند به همکاری هس��تند، دعوت کرده تا راه حل های دیجیتالی خود را ارایه کنند تا این پلتفرم 

توسعه مناسبی پیدا کند. 

اتاق خر، تازه های موبایل  

A5100 رونمایی سونی از دوربین محصول 
جدید 

    خبر اول: عدم حضور میکرو SD ها در آیفون 
از زمانی که عدم حضور اسلات میکرو اس دی درآیفون برای دوستداران این برند مسجل شد، یکی از 

خواسته های همیشگی آنها از اپل ارایه مدل هایی با حافظه بیشتر بوده است.
4s این درخواس��ت در س��ال2011 مورد اجابت قرار گرفت و اپل نس��خه 64 گیگابایت��ی آیفون  

 را عرضه کرد. حالا خبر رس��یده ک��ه احتمالا در آیف��ون 6، مدلی ب��ا نهایت حافظ��ه ارایه خواهد 
شد. 

در دیاگرام جدیدی که از س��وی GeekBar لو رفته، وجود یک مدل آیف��ون 6 با حافظه ای 128 
گیگابایتی خودنمایی می کند. 

جالب اینجاست که در این شکل نسخه 32 گیگابایتی حضوری ندارد!  بر اساس اطلاعات موجود در 
شکل، آیفون 6 دارای مدل های 16، 64 و 128 گیگابایتی خواهد بود. حافظه های 16 گیگابایتی را 
توشیبا یا هاینیکس تأمین می کند، مدل 64 گیگابایتی را هاینیکس، توشیبا و سان دیسک و تأمین 
حافظه 128 گیگابایتی را تنها توش��یبا بر عهده خواهد داش��ت. مدل 32 گیگابایتی همان طور که 
گفته شد، در این لیس��ت قرار ندارد، اما بدین معنی نخواهد بود که اپل چنین مدلی به بازار عرضه 

نخواهد کرد.
از این خبر، نخستین برداشتی که می شود، عدم حضور اسلات میکرو اس دی در نسل آینده آیفون 

چون نسل های پیشین است. 
علاوه بر این ب��ا توجه به وج��ود تنها ی��ک تأمین کننده ب��رای آیفون 128 

گیگابایتی، احتمالا با حجم تولید کمتر و البته با قیمت بیش��تر از حد 
معمول روبه رو خواهیم شد.

حال سوال اساس��ی اینجاس��ت که چنین حافظه ای، برای آیفون 6 
بزرگ تر خواهد بود یا برای ورژن کوچک تر؟

    خبر دوم: اپل دست به دامان سامسونگ 
خبر دوم به میزان حافظه رمی بازمی گردد، که دو روز پیش اخباری از یک گیگابایتی بودن آن 

در رسانه ها منتشر شد. 
حالا مشخص شده که این حافظه در واقع حافظه اصلی رم آیفون نبوده و یک 

NAND Flash بوده که قرار است، اطلاعات حیاتی و مهم را در خود 
ذخیره کند؛ پس کسانی که نگران حافظه رم آیفون 6 بودند، باید قاعدتا 

با چنین خبری نفس راحتی بکشند! 
اما اگر میزان حافظه آیفون 6 همچنان مبهم باش��د، تأمین کننده جدید آن 

نامشخص نیست.
این تأمین کننده جدید، کسی نیس��ت جز رقیب و تا حدی دش��من قدیمی اپل یعنی سامسونگ! 
چند صباحی است که اپل تمام تلاش خود را برای جدا شدن و عدم وابستگی نسبت به سامسونگ 
 به کار می گی��رد، ولی چنی��ن تلاش های��ی نتیجه بخش نب��وده و برعکس این وابس��تگی درحال 

افزایش است.
اپل پس از اینکه نتوانست، شرکت های هاینیکس و الپیدا مموری را که بزرگ ترین تأمین کنندگان 
حافظه رم اپل هستند به افزایش تولید راضی کند، دست به دامان سامسونگ شده تا قسمتی از تولید 

رم آیفون 6 را بر عهده بگیرد.
به نظر قیمت پیش��نهادی اپل برای همکاری بیش��تر با این ش��رکت ها به جایی نرس��یده و اپل از 

سامسونگ در تولید رم ها کمک خواهد گرفت.

     خبر آخر: محدودیت در عرضه آیفون 
در واقع جدیدترین آنها پیرامون آیفون 6 به مشکلاتی بازمی گردد، که در تولید صفحه نمایش آیفون 6 

ایجاد شده است. 
طبق گفته منبع نزدی��ک به تولیدکنن��دگان صفحه نمایش ها، اپل قصد تولی��د نازک ترین آیفون 
 ممکن را دارد و به همین دلیل خواستار حذف یکی از دو لایه معمول فیلم های نور پس زمینه بوده

 است. 
ظاهرا پنل ه��ای اولیه بر مبنای چنین سیاس��تی نتوانس��ته اند، نور پس زمینه رضایت بخش��ی را 
برای صفحه نمایش آیفون 6  تأمی��ن کنند و به همین دلیل، باید در س��اخت این صفحه نمایش ها 
تغییراتی ایجاد ش��ود. این تغییرات س��بب ش��ده، فرآیند تولید صفحه نمایش ها ب��ا تأخیر مواجه 
 شود و در نتیجه ممکن است در مرحله نخس��ت فروش آیفون 6، محدودیت هایی در میزان عرضه 

به وجود بیاید.

با گوشی جدید موتورولا آشنا شوید اپلی ها دست به دامان سامسونگ 

انتشار مشخصات و تصویر X otoM+1 مروری بر اخبار مهم چند رو اخیر، پیرامون آیفون 6

تا چهارم سپتامبر و برگزاری مراسم ویژه موتورولا برای چهار محصول جدید خود، از جمله پرچم دار این شرکت Moto X+1 زمان زیادی 
نمانده و هر روز با جزییاتی جدید از این اس��مارت فون روبه رو می شویم. چند روز قبل Evleaks افش��اگر حرفه ای و بازنشسته در توییتی 
تصاویری رسمی و تبلیغاتی از این اسمارت فون را در قالب »هدیه بازنشستگی« خود منتشر کرد، تا دقیق ترین دیدی را که می توانیم از این 
اسمارت فون داشته باشیم به ما تقدیم کند.  اما فروش��گاه برزیلی Livraria Logos که پیش تر مشخصات دقیق موتو E را قبل از معرفی 
رسمی منتش��ر کرده بود، جزییات پرچم دار جدید موتورولا را نیز بر روی سایت خود قرار داده است. پس می توان با اطمینان این جزییات را 

نیز به عنوان مشخصات قطعی محصول موتورولا تصور کرد.

     این گوشی چه ویژگی هایی دارد؟
طبق اطلاعات این وب سایت، موتو X+1 دارای یک صفحه نمایش 5.2 اینچی HD خواهد بود، که یک پردازنده 2.2 گیگاهرتزی چهار 
هسته ای را درون خود حمل می کند. دو گیگابایت رم، دوربین عقب 13 مگاپیکسلی، 16 گیگابایت حافظه داخلی و اندروید کیت کت 
4.4.4 نیز از دیگر ویژگی های آن اعلام شده اس��ت. انتظار می رفت که بتوانیم برای نخستین بار، اندروید L را بر روی این اسمارت فون 
مشاهده کنیم که به نظر همچنان خبری از این سیس��تم عامل نخواهد بود. در این فروشگاه مشخصات دیگر اسمارت فون در راه موتورولا 
یعنی موتو G جدید نیز دیده می شود. این اسمارت فون نیز دارای یک صفحه نمایش پنج اینچی با پردازنده چهار هسته ای 1.2 گیگاهرتزی 
است. همچنین رم 1 گیگابایتی، حافظه داخلی 16 گیگابایتی، دوربین عقب هشت مگاپیکسلی، اندروید 4.4.4 کیت کت و پشتیبانی از دو 

سیم کارت مشخصات این گوشی را تشکیل می دهند.
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دانـــــش

روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

دستگاه کنترل سرعت خودرو در ایران ساخته شد .آخرین خبرها |

 نخستین حمام 
تکنولوژیک!

 پسر بچه ای 
با دست های غول آسا 

اگرچه گوگل در مراسم Google I/O س�ه اس�مارت واچ اندروید Wear را معرفی کرد، اما محصولی 
که بیش از دیگران موردتوجه قرار گرفت و چشم ها را به س�وی خود جلب کرد، محصول زیبای موتورولا 
یعنی Moto 360 بود. ش�کل ظاهری و به خصوص جنبه دواربودن آن س�بب شده که دیگر شرکت هایی 
که تا پیش از این به س�اخت ساعت های چهارگوش تمایل داش�تند، به تولید محصولاتی دوار دست بزنند.  
دیروز ویدیویی 30 ثانیه ای در وب س�ایت اکانت یوتیوب  ال جی منتشر شده که بیش از همه توجهات را به 
ظاهر دایره ای شکل آن جلب می کند. ال جی در این ویدیو، یک ش�کل چهارگوش را با جلوه های ویژه 

کامپیوتری بسیار، به یک شکل دایره ای تبدیل می کند و در زیر آن عبارت Perfect Circle را جای گذاری 
 می کند. جالب اینجاس�ت که خود ال جی در حال حاضر یک ساعت هوش�مند چهارگوش به نام جی واچ

 در بازار دارد و اصرار عجیب ال جی در این ویدیو بر تبدیل این چهارگوش به دایره اس�ت، این سوال را 
برمی انگیزد که چرا، ال جی باید در حرکتی طعنه دار ظاهر اسمارت واچ پیشین خود را زیر سوال ببرد!از 
لوگوی ابتدای ویدیو نیز چنین برمی آید که نام این اسمارت واچ G Watch R خواهد بود و همین طور از 

انتهای ویدیو نیز مشخص است، که شاهد رونمایی از آن در IFA برلین خواهیم بود.

ساعت های هوشمند ال جی دایره ای شکل خواهد بود

یک موشک » قابل استفاده مجدد «  تولید پنل های خورشیدی شفاف  هواپیمایی که محیط را حس می کند 

موشک F9R شرکت اسپیس ایکس،  طی تستی در مرکز تست ایالت تگزاس آمریکا، پس از مدتی حضور 
در آسمان منفجر شد. بر اساس اعلام اسپیس ایکس، سیستم راکت در حین صعود به آسمان، متوجه یک 
اتفاق »غیرعادی« شده که در نهایت، سیستم به ش��کل اتوماتیک باعث انهدام موشک شده است. یکی از 
سخنگویان این شرکت اظهار داشته که اسپیس ایکس در حال حاضر در حال بررسی اطلاعات جهت اطلاع 
از مشکل یادشده است. طراحی موشک های 9R Falcon به گونه ای است که توانایی پرواز، بازگشت سالم 
به زمین و پرواز مجدد در حداقل زمان را دارند. چنین قابلیتی سبب شده تا این موشک به نخستین موشک 
»قابل استفاده مجدد« در میان موشک های فضایی تبدیل شود. این موشک ها قرار است در چند سال آینده 
علاوه بر حمل بارهای سنگین، وظیفه انتقال کپسول های دراگون ورژن 2 که قادر به حمل هفت فضانورد 

است را نیز بر عهده داشته باشد.

محققین دانشگاه ایالتی میشیگان موفق شده اند، پنل خورشیدی شفاف و بی رنگی طراحی کنند که پرتوهای 
خورشیدی را جذب و از آنها انرژی الکتریسیته تولید می کند. این محققین ادعا کرده اند، که تکنولوژی آنها در هر 
مکانی که نیاز به چنین پنل های شفافی باشد قابل استفاده است. به عنوان مثال آسمان خراش های غول پیکری را 
تصور کنید که شیشه پنجره هایش به جای شیشه معمولی از این پنل های شفاف بهره گرفته باشد؛ در این حالت 
میزان جمع آوری و تولید انرژی الکتریسیته، غیرقابل تصور خواهد بود. این سیستم بر پایه مولکول های ارگانیکی 
فعالیت می کند، که قادرند نور ماوراءبنفش و مادون قرمز را جذب کنند. این نورها پس از جذب به سلول های 
خورشیدی، تولیدکننده انرژی در حاشیه صفحه منتقل می ش��ود و فرآیند تولید انرژی آغاز می شود. اگرچه 
انرژی تولیدی با این تکنولوژی پایین خواهد بود، اما به دلیل انعطاف در کاربرد می تواند به عنوان منبع کمکی 
در گستره وسیعی از منازل، تأسیسات، شرکت ها و کارخانه ها برای تولید انرژی الکتریسیته به کار گرفته شود.

BEA دست به س��اخت یک طرح مفهومی به نام »پوس��ته هوش��مند« برای هواپیماها زده است، تا پوسته 
هواپیماها را قادر به »حس« محیط اطراف خود و شناس��ایی احتمالی خس��ارات آن کند. ای��ده کار به این 
صورت است، که هزاران هزار میکرو سنسور درپوس��ته بیرونی هواپیماها قرار می گیرد و پس از فعال شدن، 
قادرند اطلاعات بسیار دقیقی را چون سرعت باد، دمای هوا، و مشکلات فیزیکی را به خلبان گزارش کند. این 
سنسورها چنان کوچک هستند که حتی امکان اسپری آنها بر روی پوسته هواپیما وجود دارد. نکته قابل توجه، 
انرژی مصرفی آنهاست که از منابع، خود این سنسورها تأمین می شود. درگزارش به این منبع انرژی اشاره ای 
نشده، اما بهره گیری از نور خورشید برای آن دور از انتظار نیست. به گفته BEA، انتقال اطلاعات از طریق این 
سنسورها همسانی بسیاری با انتقال سیگنال های عصبی از پوست انسان به مغز دارد. تا زمان رونمایی از چنین 

هواپیماهایی زمان زیادی نمانده است.

دانستنی های یک هفته ای  

پس��ر هندی با اندازه دس��ت هایی دو برابر یک کودک عادی به دنیا آمده اس��ت و 
دست های وی به طرز عجیبی رشد کرده است. 

به گزارش ایمنا  یک پسر هندی دستانی غول آس��ا دارد. این پسر هندی با اندازه 
دس��ت هایی دو برابر یک کودک عادی به دنیا آمده است و دست های وی به طرز 

عجیبی رشد کرده است. 
بررسی ها نشان می دهد، انگشتان دست این نوجوان هندی هم اکنون به ابعاد ۱۳ 
اینچ )حدود سی سانتی متر( رسیده است و همچنین وزن هر دست وی از انگشتان 
تا کتف او ۸ کیلو گرم است. پزش��کان هنوز راه حل درمانی برای این مشکل پیدا 

نکرده اند. 

با Insignia Lite تجربه یک دوش گرفتن جذاب را با حضور یک اسپیکر استریو 
و رقص نورهای LED خواهید داشت. 

در این دوش انواع مظاه��ر تکنولوژیک مانند صفحه نمایش های تاچ اس��کرین و 
توانایی کنترل دمای آب، با ترموستات تعبیه شده درآن را مشاهده خواهید کرد.

Insignia Lite در سقف خود یک اسپیکر استریو دارد تا همزمان با نوازش آب 
بر روی بدنتان، گوش و روحتان نیز به یک موس��یقی دلنواز آغشته شود. در درون 
حمام همچنین امکان ارتباط بلوتوث و یو اس بی گنجانده شده، پس کافی است 
اس��مارت فون یا موزیک پلیر خود را به آنجا برده تا به پخش موس��یقی برای شما 

بپردازد. 

رضا عطــاران 
در کمپیـــــن 

سطل آب یــخ 

 کیسه هوا در ژاکت 
راننده موتورسیکلت!

گشتی در شبکه های اجتماعی 

تولید نخستین کیسه هوای بدون ،   سیم موتورسیکلت توسط شرکت دوکاتی

چند روزی است که در شبکه های اجتماعی تعدادی از افراد معروف را مش�اهده می کنید که یا خود و یا 
دیگران یک سطل آب یخ روی سرشان خالی می کنند اما جریان این کمپین چیست؟

مبتکران کارزار یادش�ده که خود به اس�کلروز جانبی آمیوتروفیک، یک بیماری دستگاه عصبی، مبتلا 
هستند، از قبل گفته بودند که هر کس به کارزار دعوت ش�ود، اما ظرف ۲۴ ساعت یک سطل آب یخ روی 

خود خالی نکند، باید ۱۰۰ دلار به حساب بنیادی برای مبارزه با بیماری یادشده بپردازد. 
هدف از این کارزار، آگاهی رسانی در مورد این بیماری و همچنین جمع آوری پول برای حمایت از تحقیقات 
در مورد آن است.کسی که به کارزار دعوت می شود، در برابر دوربین، آب یخ به سر می ریزد و در ادامه سه 

نفر دیگر را به کارزار دعوت می کند.
البته بسیاری از چهره های شناخته شده، هم سطل آب به سر ریختند و هم کمک مالی کردند.تا کنون افراد 
 مشهور زیادی از جمله مارک زاکربرگ، بیل گیتس، استیو بالمر، تیم کوک، فیل شیلر، جف بروس و دکتر دره

با انتشار ویدیوهایی این کار را انجام داده اند.
بیل گیتس به درخواست مارک زاکربرگ و دکتر دره به درخواس�ت تیم کوک این کار را انجام داده اند. از 
ورزش�کارانی که این کار را انجام داده اند، می توان به مارسلو، رونالدو، نیمار، لبرون جیمز، جرارد، مسی، 

پیکه و خیلی از ورزشکاران دیگر اشاره کرد. 

    اسکلروز جانبی آمیوتروفیک 
چیست؟

اس��کلروز جانب��ی آمیوتروفی��ک، یک��ی از بیماری ه��ای 
عصب های حرکتی بدن اس��ت که به عصب های دس��تگاه 
مرکزی اعصاب در مغز و نخاع، آسیب غیرقابل ترمیم وارد 

می کند و موجب فلج مرکزی و حرکتی می شود.
دراین بیماری به ویژه ماهیچه های دس��ت، پا، س��اعد، سر 
و گردن آس��یب جدی می بینن��د. مثل بس��یاری دیگر از 
بیماری های دس��تگاه مرکزی عصب های بدن، علت بروز 
 این بیماری هم مشخص نیس��ت و برای آن درمانی وجود 

ندارد.
بیشتر مبتلایان به بیماری اس��کلروز جانبی آمیوتروفیک، 
دچار فلج جدی می ش��وند و این بیم��اری از عمر طبیعی 
فرد بیمار می کاهد. اس��تیون هاوکینگ، فیزیکدان نظری 
و کیهان شناس معروف، یکی از چهره های شناخته شده ای 
اس��ت که به بیماری اس��کلروز جانبی آمیوتروفیک مبتلا 

است.

    علی کریمی و علی دایی و کارزار 
سطل آب یخ

علی کریمی در»کارزار سطل یخ«که برای افزایش آگاهی 
در م��ورد بیم��اری ای ال اس و جم��ع آوری کم��ک برای 
تحقیقات پزشکی در مورد این بیماری است، شرکت کرد. او 
از رضا عطاران )بازیگر و فیلمساز(، مازیار فلاحی )خواننده( 
و علی دایی )سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس( دعوت کرده 

در این کارزار شرکت کنند.

    اقدام متفاوت همسر مسی در 

کارزار سطل یخ

آنتونلا رکوزو، همسر لیونل مسی، با پذیرش دعوت 
همسرش برای حضور در کارزار سطل یخ، اعلام 

کرد که به جای ریختن آب یخ روی خودش، 
ترجیح می دهد که مبلغ ۱00 دلاری 

که تعیین ش��ده را به این کمپین 
اهدا کند.

کیسه هوای خودروها تاکنون جان میلیون ها میلیون انسان را نجات 
داده است و ایده قرارگیری آنها در موتورسیکلت ها اندکی غیرممکن 
به نظر می رسد؛ حداقل عملکردی مشابه خودروها را نمی توان برای 
آن متصور بود. اما راه حل چیست؟ استفاده از این کیسه ها در ژاکت 
راننده موتورسیکلت! شرکت Ducati Motorcycles ایتالیا با 
همکاری شرکت Dainess دست به کار شده اند، تا نخستین کیسه 
هوای وایرلس��ی تعبیه ش��ده در ژاکت را به مرحله تولید برسانند. 
علاقه مندان به دنیای موتورس��یکلت شاید با Tech-Air شرکت 
"Alpinestar آش��نا باش��ند. کیس��ه هوای مذکور در مس��ابقات 
موتوGP سال گذشته توانس��ت جان مارک مارکوز را که با سرعت 
2۱0 مایل بر ساعت تصادف کرد، نجات دهد. طبق محاسبات انجام 
شده، کیسه هوای Alpinestar توانست درکمتر از50 میلی ثانیه 
بعد از تصادف عمل کند و در۳0 میلی ثانیه قب��ل از برخورد وی به 
زمین به ش��کل کامل فعال ش��ود و محافظت خوبی را برای کمر و 

شانه های وی ایجاد کند.
حالا شرکت دوکاتی نمونه پیش��رفته تر و ایمن تر D-Air را برای 
رانندگان موتورسیکلت تولید کرده است. البته این محصول در حال 
حاضر قرار نیست به شکل جدا فروخته شود و همراه با موتورسیکلت 
Multistrada S Touring شرکت دوکاتی و با قیمت 20 هزار 

دلار به بازار وارد شده است. کیسه هواهای تعبیه شده در ژاکت که 
درگذشته به بازار وارد شده اند، معمولا دارای یک ریسمان یا طناب 
کوتاه برای باز شدن مس��یر خروج هوا به داخل کیسه ها هستند، و 
هنگامی که ریسمان کشیده شود، سیگنالی به کیسه های هوا جهت 
انجام فرآیند باد شدن ارسال می شود. اما D-Air شرکت دوکاتی به 
شکل بی سیم فعال می شود و می تواند، میلی ثانیه های با ارزشی را که 
جان راننده بدان ها وابسته است بیشتر کند. سنسورهای ژیروسکوپ 
درعقب و جلوی موتورسیکلت به همراه س��ه سنسور سرعت سنج 
می توانند، تصادف را درکمتر از 25 میلی ثانیه تش��خیص دهند. به 
محض دریافت سیگنال از سوی سیستم، تنها ۱5 میلی ثانیه طول 
خواهد کشید تا یک کیس��ه هوای با ضخامت پنج سانتی متری به 
شکل کامل باد شده کمر، سینه و گردن راننده را محافظت کند. بنا 
برگفته های دوکاتی این سیستم می تواند تا 92 درصد آسیب های 
س��ینه و ۸2 درصد آس��یب های کمر و پش��ت را کاه��ش دهد. در 
حال حاضر هیچ قیمت��ی برای خود این ژاکت ارایه نش��ده و تنها با 
موتورس��یکلت Multistrada به قیمت20 ه��زار دلار به فروش 
می رسد. سیستم Tech-Air که در ابتدا به آن اشاره شد، به شکل 
جدا و با قیمت5000 دلار به فروش می رس��د که قیمتی بسیار بالا 

است؛ اما کسی بر روی جان انسان نمی تواند قیمت بگذارد...
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اتمام روند قیمت گذاری خودرو تا پایان هفته تمام حساب های دولتی به بانک مرکزی منتقل می شود 
عضو کمیس��یون صنایع و معادن مجلس، گفت: کارگروه ناظر 
کمیسیون صنایع و معادن در ش��ورای رقابت، گزارشی از روند 
قیمت گذاری های خودرو را تا پایان هفته جاری به کمیس��یون 

ارایه خواهد کرد.
حمیدرضا فولادگر در رابطه با می��زان رضایتمندی نمایندگان 
مجلس از کاهش ۳ درصدی قیمت خودرو، اظهار داش��ت: این 
 تغییر قیمتی نش��ان داد ک��ه راه برای کاهش مجدد ب��از بوده و 

می توان قیمت ها را همواره بازنگری کرد. 
وی اذعان داش��ت: این وظیفه خودروس��ازان است که با کاهش 

قیمت و افزایش کیفیت فضا را برای رقابتی شدن بازار مهیا سازند. 
عضو کارگروه ناظر کمیسیون صنایع و معادن در شورای رقابت 
با بیان اینکه گزارش این کمیته در مورد قیمت گذاری خودرو تا 
پایان هفته جاری به کمیسیون صنایع و معادن ارایه خواهد شد، 
تصریح کرد: تا زمانی که اصلاح ساختاری در نحوه قیمت گذاری 

صورت نگیرد، مشکل این بخش حل نخواهد شد. 
حمیدرضا فولادگر ادامه داد: مورد دیگر اینکه، ش��ورای رقابت 
تنها اختیار تعیین دستورالعمل داشته و نرخ گذاری های صورت 

گرفته از سوی این مرکز خلاف قانون است. 

دبیرکل بانک مرک��زی از انتقال تمام حس��اب های دولتی به 
بانک مرکزی خبر داد.

 محمود احمدی با اشاره به سامانه های به بهره برداری رسیده 
در نمایشگاه بانک مرکزی، اظهار داشت: در راستای بانکداری 
بانک مرکزی و کنترل حس��اب های دولت، س��امانه نس��یم 
راه اندازی شد که با فعال شدن این س��امانه به تدریج حساب 
همه دستگاه های دولتی و ش��رکت های دولتی به این سامانه 
متصل خواهند شد و در واقع حساب همه نهادها و شرکت های 
دولتی به بانک مرکزی منتقل می ش��ود. ب��ه گزارش اصفهان 

زیبا به نق��ل از فارس، وی اف��زود: این اق��دام موجب افزایش 
اشراف دولت بر عملکرد شرکت های دولتی خواهد شد و نحوه 
هزینه کرد به طور دقیق در اختیارخزانه داری کل کشور قرار 
می گیرد. دبیر کل بان��ک مرکزی با بیان اینکه حس��اب های 
گمرک در گام اول به حساب بانک مرکزی منتقل خواهد شد، 
تصریح کرد: با این کار، وظیفه نگهداری از حساب های دولتی 
پس از50 سال به بانک مرکزی برخواهد گشت. بر اساس قانون 
پولی و بانکی حساب همه دستگاه ها و شرکت های دولتی باید 

در بانک مرکزی باشد. 

آیا قرضی که برای حج تمتع گرفته می ش��ود بای��د خمس آن داده 
شده باشد؟

حضرت آی�ت الله خامنه ای: مالی که قرض گرفته می ش�ود، 
خمس ندارد. 

لزوم ارایه راهکار برای 
کشف حلقه مفقوده صنعت

 افتتاح ۹۶ طرح تعاونی 
در استان اصفهان

رشد صنعتی امسال
 مثبت می شود

مدیرعامل ذوب آهن اصفه��ان گفت: ارایه 
راهکارهای لازم برای یافتن حلقه مفقوده 

صنعت، امری اجتناب ناپذیر است.
اردشیر س��عدمحمدی در جلسه مشترک 
با معاون پژوه��ش فناوری دانش��گاه آزاد 
اسلامی اظهار داشت: متاسفانه بین دانشگاه 
و صنعت فاصل��ه وج��ود دارد و درد واقعی 
صنعت را دانش��گاه نمی دان��د. وی تاکید 
کرد: تغییر نگاه دانش��گاه و شناخت واقعی 
صنع��ت و حرکت ب��رای رفع مش��کلات و 
 گلوگاه ه��ای موج��ود صنای��ع ض��روری 

است. 
سعدمحمدی افزود: آموزش های دانشگاه 
باید به سمت کاربردی باشد تا دانشجویان 
در دوران تحصیل با صنعت کاربردی بیشتر 
آشنا ش��وند و پس از اتمام تحصیل، نیروی 

آماده به کاری شوند.

مدی��رکل تع��اون، کار و رفاه اجتماعی اس��تان 
اصفهان گفت: به مناسبت هفته دولت ۹۶ طرح 
تعاونی با س��رمایه گذاری۲۹00 میلیاردریال در 

استان اصفهان افتتاح می شود.
غلامعلی قادری با اشاره به اینکه این طرح ها در 
گرایش های خدماتی، صنعتی، کشاورزی، مسکن 
و ... است، اظهار داش��ت: ۹۶ طرح یاد شده برای 
هشت هزار و ۷۷ نفر فرصت شغلی ایجاد می کند. 
مدی��رکل تع��اون، کار و رفاه اجتماعی اس��تان 
اصفهان همچنی��ن به طرح های ش��اخص قابل 
افتت��اح در این هفته اش��اره کرد و بیان داش��ت: 
چهار هزار و ۳۷۲ واحد مسکن قابل واگذاری در 
شهرستان های اصفهان، اردستان، شاهین شهر، 
فریدن، خوانسار، برخوار، نجف آباد، کاشان، نایین 
و گلپایگان از جمله واحدهای مسکن واگذار شده 

در هفته دولت است.
وی عملکرد سازمان را در این خصوص بسیار قابل 

قبول ارزیابی کرد.

وزیر صنعت، مع��دن و تجارت با بی��ان اینکه 
رش��د بخش صنعت و معدن در س��ال جاری 
مثبت خواهد شد، گفت: باوجود مصوبه ستاد 
هدفمن��دی یارانه ها مبنی بر پرداخت س��هم 
تولید از فاز دوم قانون هدفمندی یارانه ها، اما 
به دلیل مشکلات خزانه هنوز پرداختی به این 
بخش صورت نگرفته است. نعمت زاده گفت: 
امسال به طور قطع رشد بخش صنعت و معدن 
مثبت خواهد شد، اما اینکه چند درصد باشد، 
باید منتظر آمارهای بانک مرکزی و مرکز آمار 
ایران برای سه ماهه دوم س��ال باشیم تا بتوان 
 با در اختیار داش��تن آمارهای نیمه اول سال، 

پیش بینی داشته باشیم.
وی افزود: به هرحال از میزان تولیدات کشور و 
رشد آنها در ماه های گذشته می توان حدس 
زد که رشد بخش صنعت و معدن در چه رقمی 

پایدار خواهد بود.

توزیع گسترده لوازم التحریر 
با 15 درصد تخفیف

 178 طرح کشاورزی
در اصفهان افتتاح شد

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از هماهنگی 
ای��ن وزارتخان��ه ب��ا واحده��ای صنف��ی برای 
توزیع گس��ترده لوازم التحریر ویژه بازگش��ایی 
 مدارس خبرداد و گفت: نوش��ت اف��زار مورد نیاز 
دانش آموزان و دانش��جویان با10ت��ا 15درصد 
تخفیف عرضه خواهد شد. به گزارش مهر، مجتبی 
خسروتاج در نشست خبری وزیر صنعت، معدن 
و تجارت با رسانه ها گفت: اصناف از جمله بازوان 
اجرایی دولت در تنظیم بازار به شمار می آیند و بر 
این اساس، قرار بر این است که نوشت افزار مورد 
نیاز دانش آموزان و دانشجویان در قالب استفاده از 
ظرفیت اتحادیه ها و واحدهای صنفی تامین شود.

معاون وزی��ر صنعت، مع��دن و تج��ارت افزود: 
 بر این اس��اس، از چندماه قبل ب��ه اتحادیه ها و 
تشکل ها تکلیف ش��ده تا نس��بت به تامین این 
نوش��ت افزار اقدام کنن��د و در همین راس��تا نیز 
کمب��ودی وج��ود ن��دارد و توزیع گس��ترده از 

شهریورماه آغاز خواهد شد.

با حض��ور وزیر جه��اد کش��اورزی 1۷8طرح 
کشاورزی به مناسبت هفته دولت افتتاح شد.

طرح های یاد ش��ده با اعتباری بال��غ بر 88۷ 
میلیارد ریال و اشتغال زایی یک هزار و ۳8 نفر 
اجرا شده که این پروژه ها شامل 1۲۲پروژه آب 
و خاک، ش��ش پروژه باغبانی، 1۷ پروژه امور 
دام، شش پروژه صنایع کش��اورزی، 1۹پروژه 
منابع طبیعی و آبخیزداری و هشت پروژه امور 

عشایر است.
در این مراس��م به صورت نمادین فاز اول یک 
واحد دامداری صنعتی پرورش گاو ش��یری با 
ظرفیت دو هزار دام مولد و تولید روزانه ۷0 تن 
شیر خام در شهرستان برخوار و میمه افتتاح 
شد. وی با اش��اره به میزان مصرف سرانه شیر 
برای هر نفر در جهان که معادل 150 لیتر در 
سال اس��ت، تصریح کرد: در ایران این میزان 

کمتر از 100 لیتر به حساب می آید.

اقتصاد و 
صن�عت

در حالی برخی از خودروسازان نسبت به کاهش قیمت برخی از 
محصولات خود اقدام کردند که همچنان قیمت خودروهای تولید 

آنها گران تر از بازار است.
چند روز پیش شاهد ارزانی ۳ درصدی قیمت برخی از خودروها 
توس��ط خودروس��ازان بوده ای��م و ای��ن کاهش قیمت ش��امل 

خودروهای گروه خودروسازی سایپا بوده است. 
پس از مدتی کش و قوس های دولت به خصوص وزارت صنعت، 
معدن و تج��ارت با خودروس��ازان که از اوایل س��ال ۹۳ به طور 
میانگین دو تا پنج میلیون قیمت خودروهای خ��ود را بالا برده 

بودند، چند روز پیش بالاخره رضایت دادند که حدود 500 هزار 
تومان خودروهای خود را ارزان کنند. 

این کاهش قیمت500 هزار تومانی خودروها دلیل خیلی شفافی 
دارد؛ به گونه ای که به خاطر گران شدن زیاد خودروها و نخریدن 
مردم و کاهش تقاضا، خودروهای گروه خودروس��ازی س��ایپا و 
برخی از محصولات ایران خودرو در بازار ارزان تر از قیمت کارخانه 
به فروش می رسد و خودروس��ازان به همین دلیل به این نتیجه 
رسیدند که با کاهش بسیار ناچیز قیمت خودروهای خود بتوانند 

مشتریان را برای خرید اینترنتی خودروهای خود جلب کنند.

قیمت جهانی موز در تابس��تان کاهش می یاب��د و با کاهش 
دمای هوا بهای آن افزایش می یابد. با این وجود طی دو هفته 
گذشته نرخ موز در کشور و اصفهان تابع این فرمول نبوده و در 
اصفهان موز بین ۲8 تا ۳5 درصد نسبت به چند هفته گذشته 

گران تر شده است.
قیمت موز دو هفته گذشته بین۲800 تا ۳۲00 در بازار عرضه 
می شد، اما اکنون مغازه داران با نرخ های متفاوت بین۴500 
تا5۲00 این محصول را می فروش��ند. برخی از کارشناسان 
معتقدند افزایش نرخ موز به دلیل کاهش واردات آن نس��بت 

به گذشته است. 
رییس اتحادیه فروش��ندگان میوه و س��بزی اصفهان گفت: 
قیمت این می��وه بین ۲800 ت��ا ۳۲00 تومان ب��ود که طی 
 روزهای اخی��ر ب��ه ۳800 ت��ا ۴000 تومان افزای��ش یافته 

است. 
اسماعیلی نیز دلیل افزایش نرخ موز را انحصاری بودن واردات 
آن دانست و گفت: متاس��فانه با کاهش قدرت خرید مردم و 
انحصاری بودن واردات موز در دست سه نفر در کشور موجب 

افزایش نرخ موز در10روز گذشته شده است.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان گفت: 
نبود اعتماد به بخش خصوصی در اس��تان س��بب اسرافیل 
احمدیه با بیان اینکه ایجاد فضای پویا و باز در اقتصاد اصفهان 
از اهداف اساسی سازمان صنعت، معدن و تجارت است، اظهار 
داش��ت: نگاهی که هم اکنون در سیس��تم دولتی یا سیستم 
سیاست گذاری کش��ور به بخش خصوصی وجود دارد ایجاد 

یک سیاست اعتمادی است. 
وی ادامه داد: در چنین فضای��ی می توان به اقتصاد مقاومتی 
رسید. احمدیه افزود: ایجاد فضای پویا و باز در اقتصاد اصفهان 

از اهداف اساسی سازمان صنعت، معدن و تجارت است. 
وی اضافه کرد: مساله حاکمیتی، برون س��پاری و واگذاری 
شرکت هاست و در این زمینه برگزاری جلسات و نشست های 
تحصصی ب��ا فعالان و مدی��ران حوزه صنع��ت در اصفهان از 
جمله اتاق بازرگانی، خانه صنعت، معدن و تجارت و اصناف و 

تشکل ها را در اولویت کار خود قرار داده ایم. 
احمدیه بیان داش��ت: نگاهی که هم اکنون در سطح استان 
حاکم شده و باید برای رفع آن کوشید، تبدیل شدن اصفهان 

به یک فضای سرمایه گریز در چند سال اخیر است.

مدیرعامل شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان گفت: در حال 
حاضر سونامي صنعت برق در بخش توزیع است، بنابراین ساختار 

این بخش از صنعت برق باید ساختار درستي باشد.
حمیدرضا پیرپیران با اشاره اینکه ش��رکت توزیع برق اصفهان 
نگاهش فقط شهري و استاني نیست، اظهار داشت:  این شرکت 
علاوه بر بخش شهری و اس��تانی نگاهي جهاني در بخش توزیع 
دارد و هر زمان در خصوص کوچک س��ازي، هوشمندس��ازي، 
 اتوماس��یون و ان��رژي ه��اي ن��و صحبت م��ي کنی��م، نگاهي 

جهان شمول باید به این مباحث وجود داشته باشد.

وي افزود: در حال حاضر س��ونامي صنعت برق در بخش توزیع 
اس��ت، بنابراین س��اختار این بخش از صنعت برق باید ساختار 
درستي باشد و ش��بکه هاي توزیع باید در بخش کارشناسان و 

مدیران مورد توجه، مانیتورینگ و بازنگري قرار گیرد. 
پیرپیران تصریح کرد: دنیا در بخش توزیع حرکت هاي پرسرعتي 
را انجام داده و هدف گذاري هاي درستي نیز در این خصوص انجام 
گرفته، به طوري که در کشور آلمان50 درصد انرژي الکتریکي 
 براي س��ال ۲0۳0 انرژي هاي فتوولتاییک در نظر گرفته شده 

است.

نگاه سرمایه گریزی از اصفهان برداشته شود

سونامي صنعت برق در بخش توزیع است

نرخ خودرو کارخانه همچنان گران تر از بازار

افزایش ۳5 درصدی نرخ موز در اصفهان

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

باشگاه میلیاردرها

 مفهوم شناسی کار و تولید 
در عرصه  اقتصاد مقاومتی 

س�یدمهدی س�لطانی: در عرصه  اقتصاد مقاومتی، کار و تولید از 
عناصر بنیادین و کارآمد محس��وب می ش��ود. کار در عرصه مذکور 
عبارت از هرگونه فعالیتی است که برای تولید و خدمات مورد نیاز یا 
بالا بردن س��طح اقتدار  اقتصادی جامعه و رفاه عمومی در چارچوب 
قوانین و ارزش های دینی انجام می پذی��رد و به نوعی فعالیت های  
اقتصادی مدیریت شده و مسیر رشد و گسترش  اقتصاد مقاومتی با 
افزایش شکیبایی مردم در برابر تگناهای  اقتصادی هموار می شود. 
)ر.ک: ج��واد ایروانی، اخلاق  اقتص��ادی از دیدگاه ق��رآن و حدیث 
 ص ۶1(.تولید نی��ز در عرصه  اقتصاد مقاومتی، فعالیتی اس��ت که با 
به کارگیری و س��ازماندهی سلس��له عوامل و نهاده هایی چون کار، 
س��رمایه و منابع طبیعی به ایج��اد کالا و خدمات م��ی انجامد و به 
مدیریت متعالی  اقتصاد و بهره وری صحیح از فعالیت های  اقتصادی 
ختم می شود. )نک: مهدی مجتبوی نایینی، فرهنگ اصلاحات کار 
و تامین اجتماعی، ص 118؛ نیزن��ک: یدالله دادگر و تیمور رحمانی، 
مبانی و اصول علم  اقتصاد، ص۶0؛ جواد ایروانی، اخلاق  اقتصادی از 

دیدگاه قرآن و حدیث، صص 5۹/۶0(.

مع��اون اول رییس جمهور طی س��فر خود به 
اصفهان از مجتمع عظیم فولاد مبارکه  بازدید 
کرد. ط��ی این بازدی��د چهار ط��رح  در واحد 
فولادس��ازی و نورد پیوسته س��با و نیز پروژه 
مگامدول ش��ماره ۲ احیای مس��تقیم شهید 

خرازی به دست وی افتتاح شد.
اسحاق جهانگیری در جلسه ای که پس از آیین افتتاح پروژه ها با 
حضور وزیر صنعت معدن و تجارت و نیز مدیرعامل مجتمع فولاد 
مبارکه و برخی از مسوولان کشوری و استانی برگزارشد، گفت: 

صنعت فولاد در میان صنایع کشورجایگاه ویژه ای دارد.
 وی ادامه داد:کشور ما با داش��تن نیروهای تحصیلکرده و جوان 
می تواند روز به روز گام هایی در جهت توس��عه و ترقی بردارد و 

این مهم، مستلزم برنامه ریزی دقیق و دلسوزانه مسوولان است.

   وجود نیروی جوان و تحصیلک�رده؛ فرصت طلایی 
برای کشور

معاون اول رییس جمهور تاکید کرد: اگر کش��ور ایران از فرصت 
طلایی داشتن نیروهای جوان و دانشمند استفاده نکند و وضعیت 
اشتغال را بهبود نبخشد، در سال های آینده با آسیب های جدی 
 روبه رو خواهیم ش��د و مجبور به پرداخت هزین��ه های گزافی 
می ش��ویم. جهانگیری از برنامه های زودب��ازده و تصمیم های 
عجولانه به عنوان مُسکن یاد کرد و اذعان داشت: اگر برای بهبود 
وضعیت اقتصادی دس��ت به کارهای عجولانه بزنیم، خس��ارات 
جبران ناپذیری به کشور وارد می ش��ود که برای جبران آن هم 

زمان و هم هزینه زیادی لازم است، پس باید دقت و دانش کافی 
در این زمینه اعمال ش��ود.  وی عنوان کرد: س��رمایه گذاری در 
بخش تولید باید اقتصادی باش��د، به نحوی که سرمایه از محل 

خود سود و بازپرداخت را تامین کند.
وی در ادامه صحبت ه��ای خود رکود تورمی را مش��کل جدی 
کنونی کش��ور قلمداد کرد و گفت: خوش��بختانه دولت یازدهم 
از آغازین روزهای خود س��عی در کنترل تورم داش��ته است، به 
 طوری که پیش بینی ش��ده بود تا پایان س��ال ۹۳، نرخ تورم به 
۲5  درصد برسد، اما تا پایان تیرماه به این رقم دست یافتیم که 
امید است تا پایان سال به  نرخ تورم کمتر از ۲0 درصد نیزدست 

پیدا کنیم. 
معاون اول رییس جمهور افزود: متاس��فانه کشور ما از بین 180 
کش��ور جهان ایران در بین پنج کش��ور با تورم دو رقمی مواجه 
اس��ت و این در حالی است که کش��ور ما هیچ ش��باهتی به این 
کش��ورها ندارد و امید اس��ت به زودی نرخ تورم در کشور ما هم 

تک رقمی شود.

   پیش�رفت صنایع کشور در گرو ش�کوفایی صنایع 
پیشرو

 جهانگیری تصری��ح کرد: دول��ت یازدهم برای خ��روج از رکود 
برنامه های دقیق و امیدوارکننده ای دارد و دولت در مجموع 1۷۷ 
بند سیاست خروج از رکود تورمی را تصویب کرده که بخشی از 
آن به مجلس فرستاده  شده و بسیار امیدواریم که  مجلس لایحه 

آن را در مدت یک ماه در اختیار دولت قرار بدهد.
وی در خصوص استفاده از منابع خارجی گفت: بخشی از منابع 
کشور در سایر کشورها مسدود شده است که باید چاره ای برای 
خروج از آنها پی��دا کنیم و از این به بعد بای��د به صورت جدی از 

منابع خارجی استفاده کنیم.
معاون اول رییس جمهور برخی از صنایع کشور را در نقش پیشرو 
و لوکوموتیو دانس��ت و افزود: اگر قفل این صنایع بازشود و روند 

رو به رشد داشته باشند، بسیاری از صنایع وابسته به خود را نیز 
شکوفا می کنند. جهانگیری ادامه داد: به طور مثال اگر مشکلات  
صنعت فولاد رفع شود و تغییرات مثبت داشته باشد، بسیاری از 

صنایع کشور پیشرفت خواهند کرد. 
وی عنوان کرد: م��ا  در تولید فولاد با مش��کلاتی مواجهیم و در 
برخی موارد مجبور به واردات هس��تیم ک��ه در این میان وزارت 
صنعت باید نقش��ه راهی برای صنعت فولاد تدوین کند؛ چراکه 
فولاد یک زنجیره به هم پیوسته از معدن تا محصول نهایی است.

معاون اول رییس جمهور ضمن تاکید بر این نکته که هیچ کس 
در هیچ کجای کشور نمی تواند خشکی زاینده رود را قبول کند، 
اذعان داش��ت: این معض��ل دردآور باید با هم��کاری و همراهی 

مسوولان و نیز صرفه جویی و دلسوزی مردم رفع شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز که در این جلسه حضور داشت 
گف��ت: صنعت فولاد کش��ور جزو صنای��ع مادر و اصلی کش��ور 
محسوب می ش��ود و به همین خاطر بس��یار مورد توجه وزارت 

صنعت، معدن و تجارت است.
نعمت زاده اظهار داشت: متاسفانه در س��ال های اخیر به دلیل 
وجود مش��کلات و تحریم ها برخی از زنجیره های صنعت فولاد 
 کشور دچار مش��کل ش��ده اند. وی ادامه داد: به طور مثال واحد 
مگامدول فولاد مبارکه افتتاح ش��ده، اما در این واحد با کمبود 
جدی مواد اولیه مواجه هستیم که امید است با یاری سرمایه گذاران 

بتوانیم به زودی این مشکل را رفع کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: خوشبختانه کشور ما در 
 بخش فنی و مهندسی پیش��رفت های خوبی داشته و به راحتی 
می تواند تکیه خود ب��ر صادرات غیرنفت��ی را افزایش دهد و در 
بخش تولید شکوفاتر ش��ود. نعمت زاده صنعت فولاد کشور را از 
بزرگ ترین صنایع کشور دانست و گفت: امروز ایران بزرگ ترین 
تولیدکننده آهن اس��فنجی در جهان و بزرگ ترین تولیدکننده 
فولاد در خاورمیانه است و با یاری سرمایه گذاران می تواند نقش 

بسیار پررنگی را در تامین فولاد دنیا برعهده داشته باشد.

قول مساعد معاون اول رییس جمهور در حاشیه بازدید از مجتمع فولاد مبارکه اصفهان

نرخ تورم تا پایان سال به کمتر از 20 درصد کاهش می یابد

مهناز
احمدی

 تمرکز بر روی اهداف و ایده ها
اولین گام در رشد و توسعه کسب و کار

امیرحسین واعظ: یکی از راه های موفقیت در کسب و کار تمرکز بر 
روی رشد و پیشرفت کسب و کار است. این تغییر ذهنیت به سادگی 

می تواند زندگی شما را تغییر دهد.
 اگر شما به طور مرتب بر روی اتفاقات ناخوشایند در زندگی تمرکز 
داش��ته باش��ید، به طور مثال تمام مدت بر روی همکاران نامناسب 
خود یا اشتباهات فردی در زندگی فکر کنید، این اشخاص یا اتفاقات 
فضای زیادی از ذهن شما را به خود مشغول می کنند و باعث می شود 
نتوانید بر روی دیگر مسایل مهم فکر کنید. از سوی دیگر، اگر تمرکز 
ش��ما به جای این موارد بر روی موفقیت  های اخیر، اهداف جدید و 
همکارانی باشد که با آنها احساس خوبی دارید، نه تنها روزهای کاری 
ش��ما لذت بخش خواهد بود، بلکه همکاران نامناس��ب و مشکلات 
موقت کاری که با آنها س��روکار دارید، در پس  زمینه ذهن شما قرار 
 خواهد گرفت و اف��کار  مثبت جایگزین آنها می ش��ود. بدین ترتیب 
می توانید بر روی رشد و توسعه کسب و کار و رسیدن به سطوح بالاتر 

کار تمرکز کنید. 
در این زمینه یک نقل قول معروف هس��ت که می گوید» افکار شما 
تبدیل به گفتارتان می شود، گفتارتان تبدیل به عمل شما می شود، 
عمل شما تبدیل به عادت  می شود و این عادت ها شخصیت شما را 
می سازد و در نهایت این شخصیت شماست که سرنوشتتان را شکل 
می دهد.« داشتن ذهنی که سرشار از افکار منفی است، راهی به جایی 
نخواهد برد، اما از سوی دیگر اگر ذهن خود را با اهداف و افکار مثبت 

پر کنید، نتیجه مثبت آن را هم خواهید دید.

خبــر

 معافیت  مالیاتی شرکت های دانش بنیان 
حوزه علمی کشور را متحول می کند 

مع��اون علمی و فن��اوری ریی��س جمهور گف��ت: معافی��ت  مالیاتی 
ش��رکت های دانش بنیان س��بب تحول عظیم در حوزه علمی کشور 

می شود. 
سورنا س��تاری با اش��اره به اینکه این مرکز، پرس��نل و اعضای هیات 
علمی تصریح کرد: این مرکز با وجود س��اختمان و موقعیت و امکانات 
 مناسبی که دارد توانایی استفاده از مدل ها و روش های جدید علمی را 

دارد
وی اش��اره ای ب��ه پژوهش ه��ای درآمدزا ک��رد و گفت: در راس��تای 
پژوهش های درآمدزا می توانیم مش��کلات مالی را با توجه به ظرفیت 

فارغ التحصیلان دانشگاه تغییر دهیم.
معاون علمی و فناوری رییس جمهور دستیابی به اقتصاد دانش بنیان 
را مهم دانست و بیان کرد: با دستیابی به اقتصاد دانش بنیان می توانیم 

تحول عظیمی در حوزه علمی ایجاد کنیم.
وی با اش��اره به معافیت مالیاتی برای ش��رکت های دان��ش بنیان در 
راس��تای توس��عه پروژه های پژوهش��ی، گفت: با تحقق این مس��اله 

می توانیم به تحول در حوزه پژوهش دست یابیم.
 س��تاری همچنین اش��اره ای به بودجه ه��ای عمرانی برای مس��ایل 
دانش بنیان داش��ت و افزود: حدود 500 میلی��ارد تومان برای بخش 

پژوهشی در نظر گرفته شده است.



سبد خرید، فرهنگ شما را نشان می دهد
سبك زندگي كه مردم دارند، بخشي از هويت آنهاست كه مي توان گفت 
مهم ترين منبع براي بررسي نوع نگاه و تفكرشان نسبت به مسايل ريز و 

درشت زندگي است.
بررس��ي س��بد خريد يك خانواده  اطلاعات زيادي را درباره نوع زندگي 
و نگرش حاكم بر  آن خانواده به ما ارايه مي دهد. با نگاهي به س��بدهاي 
كوچكي كه در س��بد اصلي خريد خانواده تشكيل مي شود، مي توانيم به 

راحتي سبك زندگي را در خانواده بيابيم. 
وقتي در سبد ماهانه خريد يك خانواده براي روزنامه، مجله، كتاب، سينما، 
تئاتر، فيلم، موسيقي و ديگر كالاهاي فرهنگي جايي نيست، ادعاي اهميت 
به فرهنگ از سوي مدير خانواده را نمي توان پذيرفت.  علاقه مندي تك تك 
افراد جامعه به علم، هنر، خريد، دكوراسيون، روانشناسي، روابط دوستانه و 
فاميلي و حتي طبيعت، مجموعه اي است كه سبك زندگي شان را تشكيل 
مي دهد. از سوي ديگر، تصميم گيري براي درآمد در واقع نشان دهنده اين 
است كه فرد به چه چيزهايي اهميت مي دهد، از اين رو سبد خريدي كه 
ماهانه يا س��الانه مي توان براي هر خانواده يا فردي در نظر گرفت، دقيقا 

سبك زندگي فرد را مشخص مي كند.
 س��بد خريدتان را با هر چيز پر كنيد و درآمدتان را به هر چيز اختصاص 
دهيد سبك زندگي تان را تعريف كرده ايد كه نشانگر نگاه شما به زندگي 
است.  فهرست خريد ماهانه  خانواده ها هر چند چيزي جز يك ليست در 
برابر هزينه ها نيس��ت، اما نكته هاي زيادي از بررسي خريدهاي خانواده 
مي توان بيرون كشيد. برخي خانواده ها يك سررسيد براي يادداشت كردن 
ليست خريدشان دارند و خريد هاي روزانه  را همراه با قيمت كالاهايي كه 
خريده اند در آن مي نويسند و پايان روز هم معمولا جمعي بر خريد روزانه 
مي زنند تا فردا صبح كه دوباره ليست جديدي باز شود. اين سررسيد در 
گذر زمان نكات زيادي را براي خانواده ها مش��خص مي كند. اگر خيلي با 
دقت نوشته شده باشد، ميزان تورم را مي توان براساس آن اندازه گرفت. 
مثلا قيمت گوشت، پنير و مرغ و ماهي خريداري شده در ماه هاي آخر سال 
را مي توان با قيمتي كه در اول سال داشته اند مقايسه و افزايش قيمت ها 

را محاسبه كرد.
اگ��ر خانواده ها حوصله كنن��د و جاي كافي داش��ته باش��ند، مي توانند 
سررسيدهايشان را نگه دارند و در يك بازه زماني معين مثلا پنج ساله نيز 
افزايش قيمت ها را بررسي كنند، هرچند كه مقايسه قيمت ها اثري جز 
اعصاب خردي براي نان آور خانواده بر جاي نخواهد گذاش��ت، اما به نظر 
مي رسد سررس��يدهايي با اين مشخصات با گذش��ت10، 20 يا 30 سال 
به اسنادي بي نظير تبديل خواهند شد كه براس��اس آن مي توان اوضاع 
اقتصادي يك كشور را بررسي كرد. اين اس��ناد اگر چه ساده اند و امكان 
تهيه آنها براي هر خانواده فراهم اس��ت، اما با گذش��ت زمان مي تواند به 
سندهايي تبديل ش��ود كه حتي در حافظه تاريخي خانواده نيز جايگاه 

مناسبي داشته باشد. 
دانستن اين نكته كه قيمت گوشت يا دلار در سال  1355چقدر بوده، براي 
همه جالب است و يا اينكه هر كس��ي بداند وقتي بچه بوده پدرش چقدر 
حقوق مي گرفته يا قيمت يك دست لباس نوزادي اش چقدر بوده؟ كمتر 
پيش آمده كه خانواده اي اين اس��ناد روزانه را نگهداري كند، اما از روي 
همين اسناد مي توان به سبك و نوع نگاه حاكم بر خانواده پي برد؛ اينكه 
خانواده ها چنددرصد از درآمدشان را صرف آموزش كرده اند و چند درصد 

از آن را به خريد كالاي فرهنگي اختصاص داده اند؟
سبدي كه خالي از كالاهاي فرهنگي است، نمي تواند از آن خانواده  اي باشد 
كه مدعي  است به موضوعات فرهنگي علاقه مند است يا كسي نمي تواند 
مدعي شود كه با وجود كالاهاي فرهنگي موجود در سبد خريد، خانواده 

صاحب اين سبد به فرهنگ بي اعتناست. 

به مناسبت هفته دولت انجام می شود؛

بهره برداری از 140 مسکن مددجویی
 در اصفهان

مديركل بهزيس��تي اس��تان اصفهان از بهره برداری 142 واحد مسكن 
مددجويی ب��ا اعتباري بالغ ب��ر  چهارميليارد و 220 ميلي��ون ريال خبر 
داد و افزود: دو واحد از مس��كن مددجويی در شهرستان مباركه و 140 
واحد در شاهين شهر افتتاح می ش��ود. به گفته سعيد صاديقی، همزمان 
با گراميداشت ياد و خاطره ش��هيدان رجايی و باهنر و هفته دولت، 168 
پروژه توسط بهزيستی استان اصفهان با اعتباری بالغ بر 15ميليارد و 480 

ميليون ريال به بهره برداري خواهد رسيد. 
وی با بيان اينكه وظيفه اصلی مس��وولان خدمت به مردم اس��ت، گفت: 
 هفته دول��ت فرصت خوبی اس��ت تا دولتم��ردان و مس��وولان عملكرد 
دس��تگاه هاي خود را در حوزه های مختلف به اطلاع مردم برسانند؛ زيرا 
كه آگاهي دادن به جامعه رضايتمندی و اميد مردم را نسبت به مسوولان 
 و نظام مقدس جمهوری اس��لامی افزايش مي دهد. صادقي اشاره اي به 
بهره برداري از 168 پروژه، با اعتباری بالغ بر 15 ميليارد و 480 ميليون 
ريال داشت و گفت: امسال،11پروژه در حوزه پيشگيری با اعتباری بالغ 
بر سه ميليارد و 530 ميليون ريال به بهر برداري خواهد رسيد كه شامل: 
مراكز اقامتي ميان مدت، مركز مشاوره عمومی و تخصصی و مركز درمان 

اعتياد سرپايی است.
 وي افزود: در حوزه اجتماعی پنج مركز با اعتبار دوميليارد ريال ش��امل: 
مهد كودک، كلينيك م��ددكاری، دو مركز خيري��ه و دو مركز در حوزه 
توانبخشی با اعتباري بالغ بر دو ميليارد و 980 ميليون ريال به بهر برداري 
خواهد رسيد. وي افزود: در حوزه توانبخشی س��اختمان مركز ديزيچه 
و يك مركز خيريه افتتاح می ش��ود. صادقي از به��ره برداري هفت طرح  
اشتغال زايی در هفته دولت با اعتباري بالغ بر يك ميليارد و 950 ميليون 
ريال خب��ر داد و افزود: چهار طرح در  شهرس��تان فريدن وس��ه طرح در 
شهرستان مباركه، بهره برداري خواهد شد. وي همچنين از افتتاح يك 

پروژه در حوزه پشتيبانی با اعتبار800 ميليون ريال خبر داد.

بر اس��اس آمارها 4/5 ميلي��ون فارغ التحصيل 
بيكار در كشور وجود دارد، اين در حالی است 
ك��ه كل نيروه��ای ش��اغل در ادارات دولتی 
كشور 2/5 ميليون نفر بيش��تر نيست و اگر به 
 فرض مثال تمام��ی نيروه��ای ادارات را هم با 
فارغ التحصيلان جايگزين كنند، باز هم حدود 
دو ميليون نفر فارغ التحصيل بي��كار خواهند ماند و اين يعنی 

اميدی به بخش دولتی نيست.
درشت ترشدن آسيب های اجتماعی به خصوص در حوزه مواد 
مخدر و اعتياد به همراه رشد آمار مهاجرت كه جوانان حضوری 
پررن��گ در آن دارند، حاك��ی از قرار گرفتن بي��كاری در راس 
معضلات كشور و به خصوص در استانی همانند اصفهان است 

كه نرخ بيكاری اش، حرفی برای گفتن دارد. 

   مدرک گرایی
مشكل از زمانی آغاز ش��د كه تاسيس دانش��گاه آزاد به عنوان 
راهكاری برای  معطل نگه داشتن جوانان برای حضور در بازار 
كار به ذهن مسوولان رسيد. چند سال بعد افزايش بی حساب و 
كتاب ورودی به دانشگاه های دولتی، به خصوص پيام نور باعث 
شد تا پديده مدرک گرايی به اوج خود برسد. رشد تعداد مدرک 
به دس��تانی كه نه تنها در بعد عملی، بلكه در بعد نظری نيز از 
اطلاعات بسيار س��طحی برخوردارند،  باعث ش��د تا بازار كار، 

آشفتگی جديدی را تجربه كند.
امروز در غوغای آگهی های جذب نيرو، شرايطی عجيب برا ی 
متقاضيان كار ذكر ش��ده كه دارا بودن  مدرک سيكل و ديپلم 
در آن خود نمايی می كند. تعداد آگهی های ياد شده، كه اين 
روزها بر تعدادش افزوده شده، حاكی از كمبود نيروی كارگری  
ماهردر كشور اس��ت. به همين دليل چالش بيكاری به چالش 
بزرگ كشور تبديل شده و نرخ بيكاری جوانان به دو برابر نرخ 

متوسط كشور رسيده است.
 قصه ب��ازار كار بدين ج��ا كه رس��يد، بحث مه��ارت آموزی و 
آموزش های غيررسمی طرح شد تا شايد بتوان از موج مدرک به 
دستانی كه توان هدايت واحدهای توليدی و صنعتی را نداشته 
 و يا حتی ب��ه عنوان كارگر س��اده نيز اطلاعات تولي��د ندارند، 

كاست. 
دانشگاه جامع علمی كاربردی با هدف به روزآوری شكل هرم 
بازار كار و تربيت كاردان و كارشناس��انی خب��ره، قدم به حوزه 
آموزش عالی كش��ور گذاش��ت. دانش��گاهی كه امروز حرفی 
برای بازار كار كش��ور ندارد و دانش آموختگان��ش با دور زدن 
قوانين آموزش��ی مبنی بر عدم اجازه ادامه تحصيل تا س��طوح 
بالای  دروس نظری، توانستند با تغيير مداوم رشته، به مدرک 
مورد نظر خود دست يابند و اين در حالی است كه مدرک اين 
دانش��گاه در بعد عملی نيز كارايی چندانی نداشته و همچنان 
بحث مدرک به دستی برای فارغ التحصيلان اين دانشگاه وجود 

دارد. از آنجايی كه امروز اغل��ب نهادهای دولتی واحدی از اين 
دانشگاه را برای ارتقای مهارت كارمندان خود تقاضا كرده اند، 
بنابراين كارمندان ياد ش��ده با رغبتی دوچندان وتنها به اميد 
دس��تيابی به اضافه حقوق، وارد اين دانش��گاه ها می ش��وند و 

در نهايت بايد پرس��يد كه ميزان تغيير كيفيت 
عملكرد در چني��ن نهادهايی به چه ميزان بوده 

است؟

   بازار داغ فروش مهارت
ف��ارغ التحصيلان مدرک به دس��ت، اين روزها 
به دنبال كسب مهارت هس��تند و اين امر جای 
پای چربی را برای س��ودجويان ايجاد كرده تا با 
تاسيس آموزش��گاه آزاد، نان و بوقلمونی برای 

خود تدارک ببينند!
به گفته مدير كل آموزش فنی و حرفه ای استان 
اصفه��ان، مطابق تكلي��ف برنامه س��وم، برنامه 
چهارم و ماده21 برنامه پنجم توسعه، تنها متولی 
آموزش ه��ای مهارتی و يكی از دس��تگاه های 
 مجری اين آموزش ها در كشور، سازمان فنی و 
حرفه ای است. جلالی تاكيد می كند كه هر نهاد 

يا دستگاهی می تواند مجری آموزش های مهارت وغير رسمی 
باشد، اما بايد از فنی و حرفه ای مجوز لازم را دريافت كند.

با وجود چنين قوانينی، اما  در سطح شهر اصفهان در هر كوی 
 و برزنی حض��ور قاچ گونه آموزش��گاه های آزاد ب��ه وفور ديده 
می شود كه زير نظر نهادهايی همانند ارشاد، آموزش و پرورش، 
 خان��ه صنعت، مع��دن و تجارت و حتی دانش��گاه ه��ا فعاليت 
 می كنن��د. اين آموزش��گاه ها در ب��دو ورود متقاض��ی تاكيد 
می كنند كه م��درک معتبر پاي��ان دوره ارايه م��ی دهند، اما 
مشخص نيست كه برپايه كدام استاندارد سرفصل درسی تدوين 
كرده و اس��اتيد خود را برمبنای كدام اص��ول علمی تدريس، 

استخدام كرده اند؟ 
ارشاد خود را متولی آموزش های هنری معرفی كرده است. در 
سايت اين وزارتخانه در بخشی كه به ايجاد آموزشگاه های آزاد 
هنری اختصاص دارد، آمده اس��ت كه:» دفتر آموزش و توسعه 
فعاليت های هنری به عنوان متولی قانونی رسيدگی و نظارت بر 
آموزشگان های آزاد هنری، تلاش دارد تا ضمن نظام بخشيدن 
به وضعيت آموزش آزاد هنر در كشور، شرايط مناسب را برای 
ارتقای س��طح كيفی آموزش و جذب افراد مس��تعد به مراكز 

معتبر و واجد صلاحيت فراهم سازد.«
خانه صنعت و مع��دن خود را متولی آم��وزش برای واحدهای 
صنعتی معرفی كرده است:» مركز آموزش خانه صنعت و معدن 
ايرانيان با مج��وز وزارت صنايع و معادن به ش��ماره 105483 
تاريخ 4/9/1382 و شماره 61853/60 تاريخ 3/4/1385 طی 
دو نوبت و در زمان وزارت دو وزير وقت، آقايان مهندس اسحاق 

جهانگيری و دكتر علی طهماس��بی به صورت يكسان در بند 
هشتم دستورالعمل اجازه برگزاری آموزش را به شرح )مشاركت 
در برنامه ريزی و اج��رای دوره های آموزش��ی برای صاحبان 
صنايع و معادن و كاركنان آنان( در س��طح كش��ور جهت اجرا 
تفويض اختيار نموده است.« اما شعبه های اين 
 مركز آموزشی كه اين روزها فعاليت گسترده ای

در جذب دانش پذير در انواع رش��ته ها همانند 
طراحی لباس، عكاسی و فيلمبرداری، معماری 
و ... تحت عنوان دپارتمان هنر داشته و حتی به 
برگزاری كلاس كنكوربرای رشته هايی همانند 

معماری اقدام كرده است.
فرات��ر از تخلفی كه اين آموزش��گاه ه��ا در باب 
 عدم كس��ب مج��وز از فن��ی حرف��ه ای مرتكب 
ش��ده اند، مباحثی همانند دريافت ش��هريه ای 
كلان كه مش��خص نيست توس��ط چه مرجعی 
تعيين شده، نداشتن سرفصل و كتب آموزشی و 
ارايه آموزش های غير استاندارد، اختلاط دختر 
و پس��ر در كلاس ها، فروش ملزومات مورد نياز 
دانش پذيران با قيمت هايی گ��زاف و درنهايت 
عدم ارايه نمره و مدرک در اين آمورش��گاه های 

بدون مجوز مطرح است.
مدير كل آموزش فنی و حرفه ای اصفه��ان تاكيد می كند كه 
هرچند اين گونه آموزش��گاه ها از قواني��ن وزارت متبوع خود 
تبعيت می كنند، اما قانون كشور چنين اجازه ای را به آنها نداده 
است. جلالی تصريح می كند كه اين اداره كل با آموزشگاه های 
آزاد كه از فنی و حرفه ای مجوز نگرفته ان��د برخورد می كند. 
او اما از عدم توانايی برخورد با آموزش��گاه های دولتی به دليل 
برخورداری از پشتوانه دولت و نهاد ذی ربط سخن می گويد. به 
گفته اين مقام مسوول، 25 هزار شغل در كشور وجود دارد كه 

وظيفه آموزش غيررسمی مهارت آن با فنی و حرفه ای است.

   تدوین استاندارد
آموزشگاه های آزادی كه بدون مجوز فعاليت می كنند، عموما 
 س��رفصل آموزش��ی ندارند، به نحوی كه دروس تدريس��ی در 
ترم های مختلف متفاوت اس��ت. جلالی اما از اس��تانداردهای 
آموزشی در آموزشگاه های آزاد و دولتی وابسته به اين نهاد خبر 
می دهد. به گفته او، موسسه های آموزشی دارای مجوز فنی و 
حرفه ای نه تنها از بعد مكان آموزش��ی، بلكه تعيين صلاحيت 
مربيان، رعايت اس��تانداردهای آموزش��ی و در نهايت امتحان 
پايان دوره و صدور مدرک توسط اداره كل فنی و حرفه ای انجام 
می شود. گفتنی است؛ استانداردهای آموزشی فنی و حرفه ای 
توسط تيمی متشكل از خبره های هر رده شغلی در رده عملی 
و علمی تعيين شده و مدرک صادر شده قابليت ارايه و پذيرش 

دانشجو به خارج از كشور را دارد.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

کویر به سمت اصفهان در حال حرکت است
تالاب گاوخونی خشك شده و چون هيچگونه كشاورزی در آن 
منطقه انجام نمی ش��ود، سرس��بزی آن نقاط نيز از ميان رفته و 
با وضعيت خشكسالی، توسعه بيابانی به س��مت اصفهان اتفاق 

افتاده است.
اكنون كش��اورزی در ش��رق صورت نمی گيرد و وضعيت حجم 
پشت سد زاينده رود بسيار محدود است. اين وضعيت در مقايسه 
با 30 تا 40 سال گذشته بی سابقه است، از اين رو نمی توان اميدی 
به حق آبه و يا زهاب برای تالاب داش��ت و نمی توان برای تالاب 
گاخونی وضعيت خوبی را متصور ش��د. در وضعيت خشكسالی 

روند حركت كوير معكوس ش��ده و اين امر س��بب افزايش غبار 
می شود.

 بررس��ی مي��زان آب موج��ود در تالاب از س��ال 1350 نش��ان 
می دهد كه  در اواخر دهه 40 تا 50 نيز تالاب خشك شده است. 
اين تالاب در اكوسيستم اصفهان نقش موثری را داشت و اكنون 
با توجه به خشكسالی، آثارش در آلودگی اصفهان قابل مشاهده 
است. تالاب گاوخونی در واقع برای طبيعت جهان ميان گذری 
پرندگان در بخش كوير مركزی و يك ايستگاه توقف بود كه مانند 
 آن ديگر وجود ندارد كه اين ايستگاه به سبب خشكسالی حذف

ش��ده اس��ت. تالاب گاوخوني در140كيلومتري جنوب شرقي 
اصفه��ان و در انتهايي تري��ن حوض��ه آبريز زاين��ده رود در 25 
كيلومتري شهر ورزنه با وسعتي بالغ بر سه هزار و 616 كيلومتر 

مربع واقع شده است. 
اين تالاب يكي از ارزش��مندترين اكوسيستم هاي تالابي كشور 
محسوب مي شود و در فهرست تالاب هاي بين المللي كنوانسيون 

رامسر به ثبت رسيده است. 
گاوخوني به دليل دور بودن از اصفه��ان داراي يك طبيعت بكر 
گياهي و جانوري بود، اما در دهه اخير و همزمان با كاهش حجم 

آب زاين��ده رود به دليل محروم ش��دن از حق آب��ه اش تنها آب 
باريكه اي هم��راه با زهاب هاي صنعتي و كش��اورزي از آن باقي 

مانده است. 
ش��رق اصفهان كه خود يك منطقه كويري محس��وب مي شود، 
سال ها به بركت برخورداري از طبيعت تالاب گاوخوني از بلاياي 
بس��ياري محفوظ مانده بود، اما به گفته كارشناسان با خشكي 
تالاب خطر حركت تپه هاي ماسه اي به سوي تالاب كه در غرب 
گاوخوني واقع شده است، اين نگين انگشتري اصفهان و شهرهاي 

اطراف آن را در سال هاي نه چندان دور تهديد مي كند.

آموزشگاه های آزاد غیرمجاز 

بازار داغ فروش مهارت در اصفهان
نیمکت

لیلی
زواره ای

گروه
جامعه

پدر علم آسيب شناس��ی ايران در تحقيقی كه  
بين4620 دختر و پسر 14 تا 19 ساله در نيمه 
نخست سال گذش��ته انجام داده، پس از انجام 
تحليل آماری، به نتايج جالب و نگران كننده ای 
دست يافته است. به گفته دكتر ابهری، پژوهش 
ياد شده كه در شهرهای تهران، اصفهان، رشت 
و مشهد انجام شده، نش��ان داد كه حداقل سن مصرف سيگار 
در بين پس��ران ب��ه 14 و در بين دختران به 17 س��ال كاهش 

يافته است.
 اين استاد دانش��گاه شهيد بهش��تی تهران، می گويد: جوانان 
اين شهرها يكی از اصلی ترين علل مصرف سيگار را دوستان و 
گروه همسالانی دانسته اند كه در ميان آنها قرار دارند و موجب 

تشويق آنها به مصرف سيگار شده اند. 
به گفته اين پژوهشگر علوم اجتماعی، 90 درصد جوانان مورد 
پرسش، تك فروشی سيگار در مغازه ها و دكه های فروش جرايد 

را عامل اصلی سهل الوصول بودن گرايش به سيگار دانستند. 
مطابق اين پژوهش،90 درصد از جوانان مورد پرسش در مسير 
خانه و مدرسه و نيز ميهمانی های دوستانه سيگار را برای اولين 
بار تجربه كرده اند. گذشته از آن، قليان نيز از پديده هايی است 
كه 70 درصد جوانان مصرف آن را به دليل استعمال در مجامع 

عمومی و نيز پيك نيك ها تجربه كرده اند. 

هرچند كه استعمال كنندگان سيگار و قليان اعتقاد ندارند كه 
س��وءمصرف و با مصرف به اصطلاح تفننی اين مواد اعتياد آور 
نبوده و باعث مصرف موادمخدر نمی شود، ولی بررسی ها نشان 
 داده است كه مصرف س��يگار و قليان به همراه ساير زمينه ها

همانند ژنتيك، اس��ترس، لجبازی، كنجكاوی، كس��ب لذت 
متفاوت و بيشتر و... باعث ش��ده تا زمينه اعتياد فراهم شود و 

اين مساله در نوجوانان و دانش آموزان به اثبات رسيده است.
با كاهش سن مصرف س��يگار و قليان، از سن اعتياد نيز كاسته 
شده و بنابراين پای مباحث پيشگيری به مدارس باز شده است.

   اصفهان دست به کار شد
برای پيشگيري از گرايش به سمت مواد مخدر به خصوص در 
حوزه مدارس، بايد انجام فعالي��ت هايی همانند ارايه اطلاعات 
واقعي و علمي به والدين و دانش آموزان، مهارت دوس��تيابي و 

ارتباطي بايد در راس فعاليت ها قرار گيرد.
شايد به همين دليل بودكه پس از س��ال ها آموزش و پرورش 
مقوله اعتي��اد دانش آم��وزان را پذيرف��ت و با اراي��ه مباحث 
پيشگيری در مدارس كنار آمد. دبير شوراي هماهنگي مبارزه با 
مواد مخدر استان اصفهان از تشكيل كميته مستقل پيشگيري 
از آسيب هاي اجتماعي و اعتياد در آموزش و پرورش استان با 
پيشنهاد و زير نظر مستقيم اس��تاندار اصفهان خبر می دهد و 

اين امر به معنای يك گام رو به جلو برای كاهش آس��يب های 
اجتماعی در ميان دانش آموزان است. به گفته هادی زاده، وجود 
تعاملات قوي در بين مديران ارشد دستگاه هاي استان، سعی 
می ش��ود تا از اين ظرفيت اس��تفاده كرده و نقش برنامه هاي 

پيشگيرانه در مقاطع مختلف تحصيلي  پررنگ شود.  
هادی زاده تصريح می كند كه بر اساس طرح ملي شيوع شناسي 
مصرف مواد مخدر در ميان شهروندان جمهوري اسلامي ايران 
در س��ال1390، جايگاه استان اصفهان نس��بت به نرخ شيوع 
مصرف دانش آموزان در ساير اس��تان هاي كشور روند نگران 
كنن��ده اي ندارد، ولي با توجه به حجم كش��فيات كش��وري و 
اقدامات هوشمندانه و سريع قاچاقچيان مواد مخدر بايد زنگ 
خطر ابتلا به اعتياد را در بين دانش آم��وزان و اوليا به صدا در 
آورد. او معتقد اس��ت كه با توجه به وضعيت موجود، بايد برای 
اجتماع��ي كردن مبارزه ب��ا موادمخدر در بي��ن دانش آموزان 

اقدام كرد.
در يك��ي از آخرين كنفرانس هاي علمي در ش��هر وين، به اين 
نتيجه رسيدند كه مهم ترين قشر آسيب پذير در حوزه اعتياد، 
نوجوانان هس��تند و ل��زوم برنامه ريزي و توجه به اين قش��ر از 
سرمايه هاي اجتماعي در اولويت قرار دارد كه اين امر به واسطه 

مسوولان آموزش و پرورش قابل اجراست.
اما مبارزه با اعتياد دانش آم��وزی تنها وظيفه دولت يا آموزش 
و پرورش نيس��ت؛ چرا كه در سن بلوغ مس��اله تاثيرپذيری از 

دوستان مطرح می شود كه وظيفه اوليا را سنگين تر می كند.

   گروه همسن
معتادان دوست دارند كه رفقا و اطرافيان خود را مبتلا كنند. در 
اين ميان نوجوان يا جوانی كه خانواده از هم گسيخته يا ناسالم 
دارد و يا دچار اختلالات منش��ی و عقده و ناكامی است، زودتر 
 از ديگران به دام دوس��تان معتاد و ورطه اعتياد می افتد؛ زيرا 
اين گون��ه افراد ب��ه علت نداش��تن روابط عاطفی درس��ت در 
خانواده، سخت به دوستان وابسته می شوند و تحت تاثير آنان 
قرار می گيرند و يا به س��بب عقده ها، ناكامی ها و شكست ها 
برای عضويت و ورود به گروه های خاص، به مصرف مواد مخدر 
روی می آورند. روان شناس��ان اجتماعی به فش��ارهايی كه از 
 جانب گروه های نزديك، نظير خانواده و همسالان به فرد وارد

می شود، اهميت بسيار قائلند. 
بديهی است جوان برای همرنگ شدن با ارزش ها و هنجارهای 
 گروه های نزديك، زير فش��ار ق��رار می گي��رد. گاه هنجارها و 

ارزش های دو گروه به هم نزديك و هماهنگ است و گاه با هم 
در تضاد قرار دارد، ولی به هر حال دو گروه برای همرنگ شدن، 

جوان را زير فشار قرار می دهند.
يك فرد جوان اغلب تح��ت تاثير اعمال، رفت��ار، گفتار و افكار 
 دوستان خود قرار می گيرد، به طوری كه در همين دوستی ها

و معاشرت های نادرست با دوس��تان ناباب است كه نوجوانان 
يا جوانان برای اولين بار به خواهش دوست  خود كه می گويد 
» با يك بار هيچ اتفاقی نمی افت��د«، جواب مثبت می دهد و با 
آزمايش مواد زهرآگين مخدر، برای هميش��ه نادانسته زندگی 
خود را متلاش��ی می كند. بدون ش��ك يك دوست منحرف به 
خوبی قادر اس��ت كه رفيق خود را اغفال كند، ب��ه ويژه اينكه 
نوجوانان در دوره بلوغ بيش از هر زمان ديگری تحت تاثير گروه 
همس��الان قرار می گيرند؛ زيرا در اين دوره اس��ت كه نوجوان 
از اتكای خود به خانواده می كاهد و ب��ه ناگزير در صدد يافتن 
تكيه گاه های ديگری كه مهم ترين آنها گروه های همس��الان 

است بر می آيد.
 جوانان معتاد در مقايس��ه با جوانان غيرمعتاد ارتباط بيشتری 
 با دوس��تان معتاد و هنجار ش��كن دارند و اين نتاي��ج بايد در
برنامه های كاربردی برای پيشگيری از اعتياد مدنظر قرار گيرد.

ايجاد صميميت و دوستی والدين با فرزندان و درک احساسات 
و نيازهای دوره نوجوانی و جوانی آنان، موجب می شود فرزندان 
به والدين اعتماد كنند و مس��ايل و مشكلاتش��ان را با آنان در 
 ميان بگذارند. از اين طريق، والدين ق��ادر خواهند بود در باب 
ك��ج روی های آنان پيش��گيری ه��ای لازم را معم��ول دارند. 
به عنوان مث��ال، معاش��رت نوجوان��ان و جوانان ب��ا نزديكان 
 و آش��نايانی ك��ه مبت��لا ب��ه اعتي��اد و ديگ��ر آس��يب های

اجتماعی هس��تند با كنترل و نظارت بيشتری انجام شود و در 
صورت امكان، اين روابط قطع شود.

چنانچه والدين عادت به مصرف سيگار دارند، بهتر است حداقل 
در حضور فرزندان خودداری كنن��د و از اين طريق الگوی غلط 
را به آنها آموزش ندهند. سيگاركش��يدن نوجوانان و جوانان و 
ارتباط با دوس��تان كج رو علامت و هش��داری است به والدين 
تا با ياری و كمك مش��اوران و متخصص��ان ذی ربط اقدامات 
پيش��گيرانه را در خصوص كج روی و ابتلای فرزندانش��ان به 
اعتياد اعمال دارند. والدين روش��ی اتخاذ كنند ت��ا اعتماد به 
نفس فرزندان را افزايش دهند و مهارت های زندگی را به آنان 
بياموزند تا با اقتدار به خواس��ته های غير منطقی، پاسخ منفی 

بدهند.

زنگ اعتیاد دانش آموزان نواخته شد

تشکیل کمیته پیشگیري از  اعتیاد درآموزش و پرورش  اصفهان

مطابق تکلیف 
برنامه سوم، 

برنامه چهارم و 
ماده 21برنامه 

پنجم توسعه، تنها 
متولی آموزش های 

مهارتی در کشور 
سازمان فنی و 
حرفه ای است

خبــر



راه حفظ نتیجه آنقدرها هم دشوار نبود

شش امتیازی که شد دو امتیاز
هفته پنجم هم ب��رای تیم های اصفهانی حاض��ر در لیگ برتر هفته 
فوق العاده ای نبود. نتایج نه چندان شیرین دو تیم شهر اصفهان در 
اصفهان و اهواز در ش��رایطی رقم خورد که در هفته آینده شهرآورد 
اصفهان ش��اهد رقابت بس��یار حساس��ی خواهد ب��ود.از همین جا 
استرس بلای جان دو تیم شده است. س��پاهانی ها به دلیل نداشتن 
ش��جاع خلیل زاده، هادی عقیلی و احس��ان حاج صفی کار سختی 
درشهرآوردخواهند داش��ت و از طرف دیگر ذوبی ها نیز بدون هادی 
محمدی و در شرایطی که استرس نبردن بر روی این تیم فشار وارد 
ساخته است باید ش��هرآورد بزرگی را پشت سر بگذارند.شاید لازمه 
حضور موفق در ش��هرآورد پی��روزی در هفته پنجم و کس��ب نتایج 
شیرین بود، حال آنکه س��پاهان خیلی راحت امتیازات مهمی را در 
مصاف با فولاد خوزس��تان قربان��ی کرد و از ط��رف دیگر ذوب آهن 
در اهواز نتوانس��ت بازی برده را تا پایان حف��ظ کند.وقتی نگاهی به 
این نتایج و بازی های دو تیم اصفهان می اندازیم دو دلیل بس��یاری 
متفاوت برای نتیجه نگرفتن اصفهانی ها مقابل اهوازی ها وجود دارد 

که بایستی آنها را زیر ذره بین برد.

   سپاهان مغلوب کیفیت اسکوچیچ
فولادی ها نتایج درخشانی در این فصل کسب کرده اند و این نتایج 
 را مدیون کیفیت اس��کوچیچ هس��تند. او خیلی خ��وب فولادی که 
مهره های مهمش را از دست داده بود جمع و جور کرد و حالا رویاهای 
 بزرگتری در س��ر دارد. وقتی بازی س��پاهان را مقابل فولاد بررسی 
می کنیم متوجه این نکته می شویم که سپاهان خیلی خوب توسط 
فولاد مدیریت شد و این نکته بود که سبب ش��د زردهای اصفهانی 
ناکامی را در این بازی تجربه کنند. این درست که غیبت چند بازیکن 
اصلی سپاهان مثل شجاع خلیل زاده و احس��ان حاج صفی در کنار 
ش��هاب گردان کرانچار را مجبور کرد تا چند تغییر عمده در ترکیب 
تیمش ایجاد کند و از طرف دیگر علی حمودی هم با حل مش��کلش 
برای اولین بار در ترکیب اصلی قرار گرفت اما به هر ترتیب کسب این 
نتیجه را نمی توان تنها متاثر از این تغییرات دانس��ت.  این درس��ت 
که بعد از گل س��پاهانی ها و در حالی که سپاهانی ها همچنان توپ 
و میدان را در اختیار داشتند فولاد با اس��تفاده از خلاقیت بازیکنی 
مثل س��روش رفیعی یکی از زیباترین گل های لیگ را به ثمر رساند 
تا حس��اب کار هم به تساوی کش��یده ش��ود ولی اوج کار شاگردان 

اسکوچیچ در کنترل کردن خوب مسابقه بود. 

  ذوب آهن با فوتبال چرک می برد
شاگردان یحیی گل محمدی اما در آستانه کسب یک برد بسیار شیرین 
در اهواز بودند. گرمای هوا نفس تیم اصفهانی را گرفته بود و اخراج هادی 
محمدی تلخ ترین اتفاق ممکن در گرمای اهواز ب��ود. اما فرار همزمان 
رجب زاده و تبریزی که گلی ارزش��مند را برای س��بزها در پی داش��ت 
س��بب ش��د اصفهانی ها تا حدودی التیام یابند.  البته  گل محمدی که 
بزرگ ترین انتقاد به عملکرد تیمش ع��دم گلزنی بود و تصمیم او مبنی 
بر نیمکت نشین کردن مصطفی شجاعی علامت سوال بزرگی در ذهن 
هواداران این تیم ایجاد کرده بود بالاخره از ابتدای این دیدار به شجاعی 
میدان داد تا شاید حضور یک مهاجم تمام کننده کار تیمش در باز کردن 
دروازه حریف را آسان کند ولی نفرات فیکس ذوب توفقی را رقم نزدند. 
متاسفانه در حالی که چند دقیقه بیشتر تا پایان بازی نمانده بود استقلال 
اهواز بر روی فرار عباسیان توانس��ت کار را به تساوی بکشد تا ذوب آهن 
 هم در این هفته به یک امتیاز بسنده نماید.این در حالی بود که ذوب آهن 
می توانست بهتر بازی را مدیریت کند و فرصتی برای زدن گل در اختیار 
استقلالی ها قرار ندهد تا با امتیازات کامل با انگیزه ای مضاعف رودرروی 

سپاهان بایستد.

کي روش: از ايران مي روم به بابک گفتم يک تار موی بنا هم نیستی
کي روش از فدراسیون فوتبال به خاطر اضافه کردن بندهاي 
جدید به قراردادش حس��ابي شاکي اس��ت و دیروز به یکی از 
نزدیکانش گفته بود اگر خواسته هاي او محقق نشود، تهران را 

براي همیشه ترک خواهد کرد.
کی روش تاکید کرده است به اندازه کافی به فدراسیون فوتبال 
پوئن داده است چون دوست دارد در تهران بماند و در تیم ملی 
کار کند.کی روش در این گفت وگو به این نکته اش��اره کرده 
که اگر فدراس��یون فوتبال به توافق قبلی پایبند نباش��د پای 
برگه قرارداد را امضاء نخواهد کرد و امش��ب از طریق فرودگاه 

بین المللی امام خمینی)ره( تهران را برای همیشه ترک خواهد 
کرد و به یکی از پیشنهادات مطروحه پاسخ خواهد داد.

اکنون نمی دانیم آیا کی روش واقعاً تهران را ترک کرده است یا 
خیر ولی امیدواریم او در ایران مانده باشد و قرارداد ترکمنچای 
هم امضا نشود. نکته قابل تامل اینکه یکی از دستیاران کروش 
می گفت که کی روش هم می دان��د وزارت ورزش و جوانان و 
همچنین فدراس��یون فوتبال او را نمی خواهند و اگر امروز در 
تهران به سر می برد به خاطر مردم و فشار رسانه های گروهی 

است.

سعید شیرزاد مربی سازنده قاسم رضایی در آستانه مسابقات 
جهانی و بازی های آسیایی از ترکیب تیم ملی کنار رفت.

 او بعد از کناره گیری از تیم ملی به انتقاد از مدیر تیم های ملی 
پرداخت: با وجود اینکه سال ها در کشتی فرنگی کار کرده ام و 
حتی یک شاگرد نیز در مس��ابقات جهانی دارم اما باید بیرون 

از تیم باشم. 
جالب است که حسن بابک )مدیر تیم های ملی( مدعی شده 

که ثمربخش مقصر است .
اما رییس هیات کش��تی مازندران گفته ک��ه هیچ حرفی در 

خصوص دعوت ش��دن فرد دیگری به جای من به بابک نزده 
است.او ضمن ادامه دادن به انتقاداتش علیه بابک مدعی شده 
در زمان حضور در تیم ملی حتی یک ریال هم حقوق نگرفته 
است: از زمان محمد بنا در تیم ملی حضور داشتم و حتی یک 

ریال هم حقوق نگرفتم. 
کاش از اول می گفتند برو دنبال زندگی ات. حسن بابک چند 
بار علیه بنا بد صحبت کرد و من جواب وی را دادم و گفتم که 
شما یک تار موی محمد بنا هم نیستی و به همین دلیل مورد 

غضب قرار گرفتم. 

ابن قاسم: هواداران سپاهان با اکو 
در ورزشگاه رپرتاژ می کردند!

سرپرس��ت تیم فوتبال فولاد خوزستان گفت: هواداران 
س��پاهان با خودش��ان بلندگو نه، اکو به ورزشگاه آورده 

بودند و برای بازیکنان رپرتاژ می کردند.
حسین ابن قاس��م در مورد تس��اوی یک بر یک تیمش 
مقابل سپاهان گفت: بازی خوبی بود هر دو تیم فوتبال 
زیبایی را به نمایش گذاشتند و خوشبختانه توانستیم با 

امتیاز اصفهان را ترک کنیم.
وی در مورد اینکه با این تساوی جای استقلال در صدر 
جدول باز شد عنوان کرد: خیلی زود است که بخواهیم در 
مورد جدول صحبت کنیم هنوز 25 هفته تا پایان لیگ 
باقی مانده اس��ت. ما اگر بتوانیم از هر دو بازی 4 امتیاز 

کسب کنیم وضعیت خوبی پیدا خواهیم کرد.
سرپرست فولاد خوزستان در مورد اینکه عبدالله کرمی 
و لوس��یانو پری��را به س��مت نیمکت فولاد خوزس��تان 
آمدند اظهار داش��ت: آنها نه تنها س��مت نیمکت بلکه 
 به هتل اقامت م��ا آمدند و با اعضای تی��م خوش و بش 

کردند. 
فولاد همیشه بازیکنان خوبی را تحویل لیگ داده است. 
عبدالله کرمی هم بازیکن فولاد خوزس��تان بوده است. 
کرمی بعد از زدن گل به فولاد خوشحالی نکرد او بزرگ 

شده مکتب فولاد است.
 ش��ما ببینید امس��ال چند بازیکن فولاد خوزستان به 
تیم های دیگر پیوس��ته اند اما چون یک باشگاه تولیدی 
هس��تیم و روی اصول کار می کنی��م جوان ها جای این 

نفرات را گرفته اند.
سپاهان و فولاد خوزس��تان در هفته پنجم رقابت های 
لیگ برتر به مصاف هم رفتند که این  دیدار با تساوی یک 
بر یک خاتمه یافت که نکته جالب گل زنی عبدالله کرمی 

در این بازی بود.

روز گذشته اصفهانی ها به مناسبت هفته دولت میزبان جمعی 
از دولت مردان بودند و در این میان حضور وزیر ورزش و جوانان 
 در جمع دولتی ها باعث ش��د تا ورزش اصفهان نیز از این سفر 
بی بهره نماند، هر چند که اطلاع رس��انی خوبی در مورد سفر 
وزیر ورزش به اصفهان و رئوس برنامه های کاری وی در استان 
انجام نش��ده بود.همان طوری که پیش بینی می ش��د، بخش 
اول س��فر وزیر ورزش و تیم همراهش به اصفهان به بازدید از 
ورزش��گاه نقش جهان اختصاص داشت.بازدید دکتر گودرزی 
از این پروژه ورزشی در شرایطی صورت گرفت که از دو هفته 
قبل تاکنون اصفهانی ها، چش��م به راه سفر جهانگیری معاون 
رییس جمهور به اصفهان بودند زیرا از سوی مدیران استانی و 
مسوولان وزارت خانه ورزش و جوانان اعلام شده بود که  قرار 
اس��ت در جریان س��فر، پیرامون تعیین تکلی��ف نقش جهان 

برای تکمیل تصمیم گیری ش��ود که البته تا لحظه زیر چاپ 
رفتن روزنام��ه، خبری در ای��ن خصوص مخابره نش��ده بود.

وزی��ر ورزش و جوانان در جریان بازدیدش از ورزش��گاه نقش 
جهان مدعی ش��د تاکنون برای تکمیل این ورزش��گاه حدود 
۷۰ میلیارد تومان هزینه شده است، اما بازده ای نداشته است، 
زیرا به گفته گودرزی احتیاجی به فاز دوم این ورزشگاه نبوده و 
همان فاز نخست برای شهر اصفهان کفایت می کرده است.وی 
همچنین مشکل اصلی در مورد تکمیل نشدن این ورزشگاه را 
بی پولی عنوان کرد و بودجه لازم برای تکمیل این ورزشگاه را 
3۰ میلیارد تومان تخمین زد ام��ا راهکاری برای برون رفت از 

وضعیت فعلی ورزشگاه بیان نکرد.

   خانه کشتی بالاخره رسماً افتتاح شد

برنامه بعدی وزیر ورزش و جوانان نیز به افتتاح رس��می خانه 
کشتی تجدد اختصاص داشت. کلنگ احداث این خانه کشتی 
حدود یک ده قبل توس��ط یک��ی از خیران زده ش��ده بود اما 
عملیات تکمیل آن به درازا کشید اما از نزدیک به دو سال قبل 
تاکنون، این مجموعه ورزشی مورد بهره برداری قرار گرفته بود 
اما نهایتاً روز گذش��ته افتتاح رسمی داشت.البته سال گذشته 
نیز در جریان سفر دکتر عباسی وزیر سابق ورزش، این پروژه 
ورزشی به بهره برداری رسیده بود اما گویا افتتاح رسمی آن به 

نام دکتر گودرزی ثبت شد.

   تاکید بر اس�تفاده از پتانس�یل نیروی انسانی در 
ورزش

دیدار با روس��ای هیات های ورزشی و روس��ای ادارات ورزش 
و جوانان شهرستان های اس��تان و همچنین مدیران ستادی 
ورزش، بخ��ش دیگری از برنام��ه وزیر ورزش در س��فرش به 

اصفهان بود که در سرای ورزشکاران به انجام رسید. 
در ابتدای این جلس��ه تنی چند از روسای هیات های ورزشی 
استان پیرامون مش��کلات پیش روی ورزش اس��تان به ویژه 
محدودیت های مالی و مسدود شدن حساب اداره کل توسط 

معارضان نقش جهان صحبت هایی را مطرح کردند.
در ادامه نیز دکتر گودرزی به بازدیدش از ورزشگاه نقش جهان 
اشاره نمود و ابراز امیدواری کرد با رفع مشکلات و چالش های 
پی��ش رو، این ورزش��گاه در مهلت در نظر گرفته ش��ده آماده 
بهره برداری ش��ود. وی همچنین فعالیت هیات های ورزشی 
در اس��تان اصفهان با وجود مش��کلات مالی را مثبت ارزیابی 
کرده و گفت: از تمامی مس��وولان و دس��ت اندرکاران ورزش 
استان اصفهان باید تشکر کنم که با دست خالی توانستند چرخ 
ورزش این استان را بچرخانند و سپس نیز از مدیر کل ورزش 
و جوانان استان اصفهان خواست از پتانس��یل موجود نیروی 
انسانی در ورزش اصفهان در جهت پیشرفت ورزش این استان 
استفاده شود.در پایان این جلسه نیز خبرنگاران سوالاتی را در 
مورد وضعیت تمدید قرارداد کی روش مطرح کردند که وزیر 
جواب های قابل تاملی را در این رابطه داد و به نظر می رس��د 
باید ش��ایعات موجود پیرامون اختلافات ای��ن وزارت خانه با 

فدراسیون فوتبال را جدی گرفت.

با حضور وزير ورزش و جوانان و برای چندمین بار 

خانه کشتی اصفهان افتتاح شد
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وزی��ر ورزش و جوانان گف��ت: یکي از اش��تباهاتي که در گذش��ته 
صورت گرفته کلنگ زني تعداد زیادي از پروژه هاي ورزش��ي بود در 
 صورتي که اگر به جاي 2۸۰ پروژه در این اس��تان ۱۰ پروژه استارت 

مي خورد همان ۱۰ پروژه امروز افتتاح شده بود و سرانه ورزشي استان 
نیز افزایش پیدا مي کرد.دکتر محمود گودرزي در نشستي با حضور 
اعضاي هیات مدیره مجمع خیران ورزش یار استان اصفهان که ظهر 
دیروز در دفتر این مجمع برگزار ش��د اظهار داش��ت: مجمع خیران 
ورزش یار اس��تان اصفهان به واس��طه تلاش هایي که در امر توسعه 
سرانه ورزشي اصفهان انجام داده باید الگویي براي سایر استان هاي 
کشور تبدیل شود.وي افزود: واقعیت این است که آموزش و پرورش 
کشور موج عظیم تراکم و آمار بالاي دانش آموزان را پشت سر گذاشته 
است و حالا این فرصت باید فراهم شود تا براي امر پرورش جسمي 
و روحي، نونهالان، نوجوانان و جوانان این کش��ور اماکن ورزش��ي با 
حمایت خیران افزایش پیدا کند.وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه 
در توسعه اماکن ورزشي فشارهاي بیروني و مشکلات دروني زیادي 
را شاهد هستیم خاطرنشان کرد: اصفهان روزي قطب ورزش کشور 
بوده است اما سرانه ورزشي پایین این استان باعث شده تا در سال هاي 
اخیر در بعد قهرماني دچار افت شود که البته با حضور مدیر دانشگاهي 

همچون دکتر سلطان حسیني و با توجه به استعدادها و ظرفیت هاي 
عظیمي که در این اس��تان وجود دارد امید اس��ت به زودي ش��اهد 
بازگشت به دوران اوج باشیم.گودرزي افزود: البته این افت کیفي در 
امر ورزش و پرورش نیروهاي قهرماني در ۱۰،۱5 سال گذشته در کل 
کشور مشاهده شده است که نمونه آن تهران نیز هست که باید براي 
حل آن آسیب شناسي انجام شود.وي حضور خیران در توسعه سرانه 
ورزشي را مثبت ارزیابي و تصریح کرد: این امر صدقه جاریه از سوي 
خیران اس��ت که ثواب آن تا ابد همراه آنها خواهد بود.وزیر ورزش و 
جوانان به دغدغه هاي خیران در ساخت و سازهاي ورزشي اشاره کرد 
و گفت: در جلسه اي که پیش از این با اعضاي هیات مدیره این مجمع 
در دفتر وزارت داشتیم پیشنهادات خوبي ارایه شد از جمله راه اندازي 
دفتر مشارکت هاي امور خیران که این امر محقق شد.وي ادامه داد: 
یکي دیگر از دغدغه هاي خیران در امر س��اخت و ساز ورزشي آیین 
نامه اداره هیات امنایي اماکن ورزشي بود که البته خواسته اي به حق 
نیز به شمار مي رود که با پیگیري هاي انجام شده این آیین نامه ابلاغ 

شده است.گودرزي با بیان اینکه ساخت و ساز اماکن ورزشي همچون 
سنت حسنه وقف به شمار مي روند گفت: دولت امیدوار است با توجه 
به مشکلات مالي که وجود دارد تعداد زیادي ار پروژه هاي نیمه تمام 

ورزشي در کشور با حمایت خیران تکمیل و به بهره برداري برسد.
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: یکي از اش��تباهاتي که در گذش��ته 
صورت گرفته کلنگ زني تعداد زیادي از پروژه هاي ورزش��ي بود در 
صورتي که اگر به جاي 2۸۰ پروژه در این اس��تان ۱۰ پروژه استارت 
مي خورد همان ۱۰ پروژه امروز افتتاح ش��ده بود و س��رانه ورزشي 
استان نیز افزایش پیدا مي کرد.گودرزي در خصوص تصمیم هیات 
دولت مبني بر واگ��ذاري طرح هاي نیمه تم��ام به بخش خصوصي 
اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: واگذاري پروژه هاي 5۰ درصدي به 
بخش خصوصي در هیات دولت رأي نیاورد و فعلًا قرار بر این است تا 
طرح هایي که تا ۷۰ درصد پیشرفت داشته اند براي تکمیل به بخش 

خصوصي واگذار شوند.
 وي در بخ��ش دیگري از صحبت ه��اي خود به وضعی��ت واگذاري 
زمین هاي ورزشگاه بزرگ اصفهان اشاره کرد و گفت: با توجه به قانون 
بودجه ۹3 این زمین ها باید واگذار شود که البته جسارت مي خواهد و 
کار کارشناسي. به نظر مي رسد حضور دستگاه هاي نظارتي در انجام 
شفاف این عمل موثر است و به این شکل مشکل فرهنگي و نگراني از 

این واگذاري نیز رفع خواهد شد.

سرانه ورزشي پايین اصفهان باعث افت ورزش قهرماني بوده است

گودرزي: مجمع خیرين ورزش يار اصفهان بايستی به يک الگو برای کشور بدل شود

تیم ملی والیبال ايران راهی لهستان شد
تیم ملی والیبال ایران بام��داد دیروز جهت ش��رکت در رقابت های 
قهرمانی مردان جهان در لهس��تان راهی ورشو ش��د.کاروان والیبال 
ایران پس از ورود به ورشو با اتوبوس به بولکاتوف محل کمپ تمرینی 
تیم ایران در لهس��تان م��ی رود و در آنجا دو دی��دار تدارکاتی با تیم 
ملی استرالیا برگزار می کند و س��پس راهی کراکوف محل برگزاری 

مسابقات خود در گروه چهار مسابقات قهرمانی جهان می شود.

تست پزشکی بازيکنان تیم های ملی
دکتر پرهان خانلری گفت: نشس��ت کادر پزشکی تیم های ملی آقایان و 
بانوان با حضور دکتر احمد هاشمیان، رییس کمیته پزشکی، دکتر مردانی، 
دکتر علیرضا شهاب، دکتر توابی، دکتر بنی جمالی، ترکمان، نعمتی، زینب 
حسین زاده، دکتر ابارشی، دکتر سبحانی، دکتر رجبلو و همتی در آکادمی 
ملی فوتبال برگزار شد.وی افزود: این نشست در راستای بررسی برنامه های 
پزشکی تیم های ملی فوتبال و فوتسال در تمامی رده ها برگزار شد که اعضا 
موارد مختلف و مشکلاتی که بر سر راهشان قرار داشت را مطرح کردند. 
همچنین در این جلسه در خصوص تجهیزات و امکاناتی که در اختیار کادر 

تیم های ملی قرار می گیرد، تبادل نظر شد.
دبیر کمیته پزش��کی از برگزاری این جلسات به صورت ماهانه خبر داد و 
در پایان گفت: قرار است این جلس��ات هرماه برگزار و موانع و مشکلاتی 
 که بر س��ر راه پزشکان و فیزیوتراپیس��ت ها است، رفع ش��ود. در واقع از 
مهم ترین مطالبی که در این نشست در دستور کار اعضا قرار داشت ارزیابی 
و پشتیبانی وضعیت بازیکنان تیم های ملی در تمامی رده ها و همچنین 

کادر آنها است.
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?????????????

???????????????????????

کيروش:ازايرانميروم بهبابکگفتميکتارمویبناهمنیستی
کي روش از فدراسيون فوتبال به خاطر اضافه کردن بندهاي 
جدید به قراردادش حس��ابي شاکي اس��ت و دیروز به یکی از 
نزدیکانش گفته بود اگر خواسته هاي او محقق نشود، تهران را 

براي هميشه ترک خواهد کرد.
کی روش تاکيد کرده است به اندازه کافی به فدراسيون فوتبال 
پوئن داده است چون دوست دارد در تهران بماند و در تيم ملی 
کار کند.کی روش در این گفتگو به این نکته اشاره کرده که اگر 
فدراسيون فوتبال به توافق قبلی پایبند نباشد پای برگه قرارداد 
را امضاء نخواهد کرد و امش��ب از طریق ف��رودگاه بين المللی 

امام خمينی تهران را برای هميشه ترک خواهد کرد و به یکی 
از پيشنهادات مطروحه پاسخ خواهد داد.

اکنون نمی دانيم آیا کی روش واقعاً تهران را ترک کرده است یا 
خير ولی اميدواریم او در ایران مانده باشد و قرارداد ترکمنچای 
هم امضا نشود. نکته قابل تامل اینکه یکی از دستياران کروش 
می گفت که کی روش هم می دان��د وزارت ورزش و جوانان و 
همچنين فدراس��يون فوتبال او را نمی خواهند و اگر امروز در 
تهران به سر می برد به خاطر مردم و فشار رسانه های گروهی 

است.

سعيد شيرزاد مربی سازنده قاسم رضایی در آستانه مسابقات 
جهانی و بازی های آسيایی از ترکيب تيم ملی کنار رفت.

 او بعد از کناره گيری از تيم ملی به انتقاد از مدیر تيم های ملی 
پرداخت: با وجود اینکه سال ها در کشتی فرنگی کار کرده ام و 
حتی یک شاگرد نيز در مس��ابقات جهانی دارم اما باید بيرون 

از تيم باشم. 
جالب است که حسن بابک )مدیر تيم های ملی( مدعی شده 
که ثمربخش مقصر اس��ت اما ریيس هيات کشتی مازندران 
گفته که هيچ حرفی در خصوص دعوت شدن فرد دیگری به 

جای من به بابک نزده است.او ضمن ادامه دادن به انتقاداتش 
عليه بابک مدعی ش��ده در زمان حضور در تيم ملی حتی یک 
ریال هم حقوق نگرفته اس��ت: از زمان محمد بنا در تيم ملی 

حضور داشتم و حتی یک ریال هم حقوق نگرفتم. 
کاش از اول می گفتند برو دنبال زندگی ات. حسن بابک چند 
بار عليه بنا بد صحبت کرد و من جواب وی را دادم و گفتم که 
ش��ما تار موی محمد بنا هم نيس��تی و به همين دليل مورد 

غضب قرار گرفتم. 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
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روز گذشته اصفهانی ها به مناسبت هفته دولت ميزبان جمعی از 
دولت مردان بودند و در این ميان حضور وزیر ورزش و جوانان در 
جمع دولتی ها باعث شد تا ورزش اصفهان نيز از این سفر بی بهره 
نماند، هر چند که اطلاع رسانی خوبی در مورد سفر وزیر ورزش به 
اصفهان و رئوس برنامه های کاری وی در استان انجام نشده بود.

همان طوری که پيش بينی می شد، بخش اول سفر وزیر ورزش 
و تيم همراه��ش به اصفهان به بازدید از ورزش��گاه نقش جهان 

اختصاص داشت.
بازدید دکتر گودرزی از این پروژه ورزش��ی در شرایطی صورت 
گرفت که از دو هفته قبل تاکنون اصفهانی ها، چشم به راه سفر 
جهانگيری معاون رئيس جمهور به اصفهان بودند زیرا از سوی 

مدیران استانی و مس��ئولات وزارت خانه ورزش و جوانان اعلام 
شده بود که  قرار اس��ت در جریان سفر، پيرامون تعيين تکليف 
نقش جهان برای تکميل تصميم گيری شود که البته تا لحظه 
زیر چاپ رفتن روزنامه، خبری در این خصوص مخابره نشده بود.

وزیر ورزش و جوانان در جریان بازدیدش از ورزشگاه نقش جهان 
مدعی شد تاکنون برای تکميل این ورزشگاه حدود ۷۰ ميليارد 
تومان هزینه شده است، اما بازده ای نداشته است، زیرا به گفته 
گودرزی احتياجی به فاز دوم این ورزش��گاه نب��وده و همان فاز 

نخست برای شهر اصفهان کفایت می کرده است.
وی همچنين مشکل اصلی در مورد تکميل نشدن این ورزشگاه را 
بی پولی عنوان کرد و بودجه لازم برای تکميل این ورزشگاه را 3۰ 

ميليارد تومان تخمين زد اما راهکاری برای برون رفت از وضعيت 
فعلی ورزشگاه بيان نکرد.

*خانه کشتی بالاخره رسماً افتتاح شد
برنامه بعدی وزی��ر ورزش و جوانان نيز به افتتاح رس��می خانه 

کشتی تجدد اختصاص داشت.
کلنگ احداث این خانه کشتی حدود یک ده قبل توسط یکی از 
خيران زده شده بود اما عمليات تکميل آن به درازا کشيد اما از 
نزدیک به دو سال قبل تاکنون، این مجموعه ورزشی مورد بهره 
برداری قرار گرفته بود اما نهایتاً روز گذشته افتتاح رسمی داشت.
در جریان افتتاح خانه کشتی تجدد، دکتر گوردزی دیداری نيز 
با هيات رئيسه مجمع خيران ورزش یار استان داشت و پيرامون 
لزوم ورود خيران به عرصه ساخت و ساز ورزشی صحبت هایی 

را بيان کرد.
*

دیدار با روس��ای هيات های ورزشی و روس��ای ادارات ورزش و 
جوانان شهرستان های استان و همچنين مدیران ستادی ورزش، 
بخش دیگری از برنامه وزیر ورزش در سفرش به اصفهان بود که 

در سرای ورزشکاران به انجام رسيد.

بازگشتبهنقطسرخط
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هفته پنجم هم برای تيمهای اصفهانی حاضر در ليگ برتر هفته 
فوق العاده ای نبود. نتایج نه چندان شيرین دو تيم شهر اصفهان 
در اصفهان و اهواز در شرایطی رقم خورد که در هفته آینده داربی 

اصفهان شاهد رقابت بسيار حساسی خواهد بود.
از همين جا استرس بلای جان دو تيم ش��ده است. سپاهانی ها 
به دليل نداشتن شجاع خليل زاده، هادی عقيلی و احسان حاج 
صفی کار سختی در داربی خواهند داشت و از طرف دیگر ذوبی ها 
نيز بدون هادی محمدی و در شرایطی که استرس نبردن بر روی 
این تيم فشار وارد ساخته است باید شهرآورد بزرگی را پشت سر 

بگذارند.
شاید لازمه حضور موفق در ش��هرآورد پيروزی در هفته پنجم و 
کسب نتایج شيرین بود، حال آنکه سپاهان خيلی راحت امتيازات 
مهمی را در مصاف با فولاد خوزستان قربانی کرد و از طرف دیگر 

ذوب آهن در اهواز نتوانست بازی برده را تا پایان حفظ کند.
وقتی نگاهی به این نتایج و بازیه��ای دو تيم اصفهان می اندازیم 
دو دليل بسياری متفاوت برای نتيجه نگرفتن اصفهانی ها مقابل 

اهوازی ها وجود دارد که بایستی آنها را زیر ذره بين برد.

سپاهانمغلوبکیفیتاسکوچیچ
فولادیها نتایج درخشانی در این فصل کسب کرده اند و این نتایج را 
مدیون کيفيت اسکوچيچ هستند. او خيلی خوب فولادی که مهره 
های مهمش را از دست داده بود جمع و جور کرد و حالا رویاهای 
بزرگتری در سر دارد. وقتی بازی سپاهان را مقابل فولاد بررسی 
می کنيم متوجه این نکته می شویم که س��پاهان خيلی خوب 
توسط فولاد مدیریت ش��د و این نکته بود که سبب شد زردهای 

اصفهانی ناکامی را در این بازی تجربه کنند. 
این درست که غيبت چند بازیکن اصلی سپاهان مثل شجاع خليل 
زاده و احسان حاج صفی در کنار شهاب گردان کرانچار را مجبور 

کرد تا چند تغيير عمده در ترکيب تيم��ش ایجاد کند و از طرف 
دیگر علی حمودی هم با حل مشکلش برای اولين بار در ترکيب 
اصلی قرار گرفت اما به هر ترتيب کسب این نتيجه را نمی توان تنها 
متاثر از این تغييرات دانست. این درست که بعد از گل سپاهانی 
ها و در حالی که سپاهانی ها همچنان توپ و ميدان را در اختيار 
داشتند فولاد با استفاده از خلاقيت بازیکنی مثل سروش رفيعی 
یکی از زیباترین گل های ليگ را به ثمر رساند تا حساب کار هم به 
تساوی کشيده شود ولی اوج کار شاگردان اسکوچيچ در کنترل 

کردن خوب مسابقه بود. 

ذوبآهنشايدبايدچرکمیبود
شاگردان یحيی گل محمدی اما در آستانه کسب یک برد بسيار 

شيرین در اهواز بودند. گرمای هوا نفس تيم اصفهانی را گرفته بود 
و اخراج هادی محمدی تلخترین اتف��اق ممکن در گرمای اهواز 
بود. اما ف��رار همزمان رجب زاده و تبریزی که گلی ارزش��مند را 
برای سبزها در پی داشت سبب شد اصفهانی ها تا حدودی التيام 
یابند. البته  گل محمدی که بزرگ ترین انتقاد به عملکرد تيمش 
عدم گلزنی بود و تصميم او مبنی بر نيمکت نشين کردن مصطفی 
شجاعی علامت س��وال بزرگی در ذهن هواداران این تيم ایجاد 
کرده بود بالاخره از ابتدای این دیدار به شجاعی ميدان داد تا شاید 
حضور یک مهاجم تمام کننده کار تيمش در ب��از کردن دروازه 
حریف را آسان کند ولی نفرات فيکس ذوب توفقی را رقم نزدند. 

متاسفانه در حالی که چند دقيقه بيشتر تا پایان بازی نمانده بود 
استقلال اهواز بر روی فرار عباسيان توانست کار را به تساوی بکشد 

تا ذوب آهن هم در این هفته به یک امتياز بسنده نماید.
این در حالی بود که ذوب آهن می توانست بهتر بازی را مدیریت 
کند و فرصتی برای زدن گل در اختيار استقلالی ها قرار ندهد تا 

با امتيازات کامل با انگيزه ای مضاعف رودرروی سپاهان بایستد.

راهحفظنتیجهآنقدرهاهمدشوارنبود
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تا فردا؛

 »عروسی شاپرک خانوم« 
در  مجتمع فرهنگی فرشچیان 

نمایش»عروس��ی ش��اپرک خانوم« به کارگردانی معصومه 
ماندنی در سالن تئاتر مجموعه فرهنگی فرشچیان میزبان 

بچه های دیروز و امروز است.
معصومه ماندنی، پیرامون نمایش »عروسی شاپرک خانوم« 
گفت: تم کار کودک و نوجوان و موضوع اصلی این تئاتر، شاد 
بودن آدم هاس��ت. او به داستان نمایش اش��اره کرد و افزود: 
عروسی شاپرک خانوم است و بنا به رسوم قدیم، باید شادترین 
فرد به پارچه بخت او قیچی بزند تا خوشبختی نصیب شاپرک 
خانوم شود. این کارگردان تئاتر اضافه می کند: در این قصه، 
ش��اپرک از فیل پرزور، موش ثروتمند، لاک پش��ت پرعمر، 
طاووس زیب��ا و خرگوش باهوش نش��انی ش��ادترین فرد را 
می پرسد و در نهایت به آهو می رسد که در دام افتاده و خود را 

شادترین فرد می داند و ... .
او ادامه می دهد: در این نمایش کودکان و نوجوانانی از شش 
س��ال تا 15 س��ال نقش ایفا می کنند. ماندنی با بیان اینکه 
در نمایش »عروس��ی ش��اپرک خانوم« ترکیبی از حرکات 
فرم و بازی وج��ود دارد، تصریح کرد: برخ��ی از بچه ها، باله 
کار می کردند که ب��رای بازی در این نمای��ش از آنها دعوت 
ش��د. او ادامه داد: نرگس اس��کندری تنها بازیگر بزرگسال 
در نمایش اس��ت و بهار صادقی، سروش ش��هبازی، پرنیان 
قائمی، عرفان س��روش، عسل مونس��ان، پریناز سلمانیان و 
هانیه قربانپور از دیگر بازیگران نمایش »عروس��ی شاپرک 
 خانوم« هستند و س��تایش باقریه، زهرا براهینی، آمیتیس 
حاجی لاهیجانی، ملیکا بهرامی، س��تایش زرکش��ان، ترنم 
سمیع، رونیکا قاسم نیا، سوگل کشانی، مانا جوانمرد و آترین 
جهانبخش گروه فرم این نمایش را تشکیل می دهند. ماندنی 
به عوامل کار اشاره و تصریح کرد: هاشم شمس )طراح صحنه 
و لباس(، مجتبی صادقی و کامبیز جهانبخش )آهنگساز(، 
فاطمه ماندنی )دستیار کارگردان و منشی صحنه(، نرگس 
اسکندری )دستیار کارگردان( و بهناز داوری )طراح حرکات 

فرم( از عوامل این نمایش هستند.
گفتنی است؛ نمایش »عروسی شاپرک خانوم« از 26 مرداد 
ماه آغاز شده و تا 5 شهریور ادامه دارد. این نمایش از ساعت 
19 تا 19:45در سالن اصلی استاد فرشچیان واقع در خیابان 

توحید به روی صحنه می رود.

ربات ها از سر مهربانی انسان ها را 
خواهند کشت!

محققان معتقدند که نسل آینده انسان ها احتمالا به وسیله 
ربات های شبه ترمیناتور از بین خواهند رفت.

 حضور ربات ها در کنار انس��ان ب��ه طور کلی بد نیس��ت و 
می تواند باعث تسهیل زندگی انس��ان شود. این ماشین ها 
می توانن��د در کارهای دش��وار و خطرناک مانن��د معدن، 
خنثی س��ازی بمب یا تعمیر نیروگاه های اتمی حادثه دیده 

حضور پیدا کنند.
خودروهای خودران با قابلیت حس کردن ترافیک، سرعت و 
جهت مانند خودروی گوگل، ربات های خانه دار، نظافتچی، 
مراقب کودک و سالمند در ژاپن، بخش��ی از روند پرشتاب 
توسعه ربات های خودمختار و هوشمند محسوب می شوند.

اما هوشمندس��ازی ربات ه��ا و بهره من��دی از توانایی های 
شبه انسانی می تواند در آینده زندگی نسل بشر را با تهدید 

جدی مواجه سازد.
در آینده نزدیک ریز تراش��ه های رایانه ای بسیار هوشمند، 
سطح هوش ربات ها را به سطح هوش انسان نزدیک کرده و 
امکان تجزیه و تحلیل موقعیت های اجتماعی را برای ماشین 
فراهم می کنند که این مس��اله می تواند امنیت انسان را در 
معرض خطر قرار ده��د. محققان معتقدند ک��ه ربات ها در 
آینده، نسل بشر را از سر کینه ورزی یا مهربانی از بین خواهند 
برد.»نل واتسون« از کارشناسان حوزه رباتیک و الکترونیک 
در کنفرانس تکامل رس��انه ها در س��وئد خاطرنشان کرد: 
آموزش دادن به ربات ها برای مهربان بودن به تنهایی کافی 
نیست، بلکه باید ربات ها قادر به درک ارزش واقعی انسان ها 
نیز باشند؛ این ارزش گذاری تضمین  می کند که ربات  از سر 

مهربانی انسان  را نکشد.
به گفته »واتس��ون«، م��ا اکن��ون در حال رمزگش��ایی از 
اسرار پیچیده قدرت مغز انس��ان و به طور همزمان ارتقای 
سیستم های رایانه ای و ربات ها هستیم، بدون اینکه خطری 
که آینده بشر را تهدید می کند، درک کنیم. »الون ماسک« 
بنیانگذار شرکت خصوصی هوافضای اسپیس ایکس چندی 
قبل عن��وان کرده ب��ود، ابرهوش های مصنوع��ی در آینده 
به تهدیدی جدی برای بش��ر تبدیل ش��ده و خطرناک تر از 
سلاح های هس��ته ای خواهند شد. »اس��تفان هاوکینگ« 
فیزیکدان برجسته جهان نیز معتقد است، در شرایطی که 
فناوری، توانایی یادگیری و انطباق با محیط را می آموزد، بشر 

با آینده ای نامطمئن مواجه خواهد بود.

اولین قضاوت ما در نخس��تین برخورد با افراد غریبه بر اساس 
ویژگی ه��ای چهره آنهاس��ت. اینک��ه قض��اوت اجتماعی به 
ویژگی های جسمانی ربط دارد پدیده ای شناخته شده بود، اما 
اکنون محققان دانشگاه یورک به سرپرستی دکتر تام هارتلی، 
متخصص علوم اعصاب )نوروساینتیست( به آن جنبه ریاضی 
هم بخشیده اند و این موضوع توسط انیماتورها یا هر کسی که 
می خواهد مثلا در شبکه های اجتماعی تاثیر مورد نظر خود را بر 
دیگران بگذارد، مورد استفاده قرار خواهد گرفت. دکتر هارتلی 
و گروه تحقیقاتی اش می خواس��تند بدانند حال که نخستین 
قضاوت افراد فقط با نگاه کردن چهره و بر اساس ویژگی های آن 

شکل می گیرد، آیا می توان این ویژگی ها را به دقت سنجید؟
در این تحقی��ق عکس صورت ه��زار نفر را به حداقل ش��ش 
نفر نش��ان دادند و از آنها خواس��تند برای 16 ویژگی مختلف 
مثل قابل اعتماد بودن یا هوش، ب��ه عکس ها نمره بدهند. در 
نهایت، این ارزیابی به س��ه خصلت کلیدی کاهش پیدا کرد؛ 
خوش برخورد بودن، س��لطه طلبی یا جذابیت. با اندازه گیری 
ویژگی های صورت در این هزار عکس و ادغام آنها با نمره هایی 
که گرفته بودند، دکتر هارتلی و همکارانش یک مدل ریاضی 
طراحی کردند تا نش��ان دهد هر ویژگی صورت چه تاثیری بر 
قضاوت دیگران می گذارد. در قدم بعدی، کامپیوتر با استفاده 
از این م��دل ریاض��ی، صورت های کارتون��ی طراحی کرد که 
القاکننده خوش برخوردی، سلطه طلبی و جذابیت )با درجات 

مختلف( و نیز صورت هایی با حالت های بینابین باشند.
در مرحله آخر این چهره های کارتونی را به افراد داوطلب نشان 
دادند و درباره تاثیری که بر آنها گذاش��ته بود، س��وال کردند. 
پاس��خ ها با آنچه قرار بود چهره ها القا کنند، مطابقت می کرد. 
برای مثال وقتی کامپیوتر قرار بود چهره  فرد خوش برخورد را 

طراحی کند، کسانی که آن را می دیدند نیز همین استنباط را 
داشتند. اما آیا می توان گفت مثلا مدل خاص ابرو یا چانه باعث 

چه نوع قضاوتی در افراد می شود؟
دکتر هارتلی محتاطانه پاسخ می دهد: بسیار دشوار است که 
بگوییم یک ویژگی مشخص یک تاثیر اجتماعی خاص را ایجاد 
می کند، به این دلیل که یک ویژگی خ��اص مثلا مدل ابرو در 

ترکیب با ویژگی های دیگر صورت متفاوت به نظر می رسد.
با این حال به طور کلی می توان به این نتیجه رس��ید، افرادی 
که چهره های عضلانی دارند بیشتر به عنوان افراد سلطه طلب 
و آنها که لبخندی ب��زرگ بر لب دارند، اف��راد خوش برخورد 
و قابل اعتماد قضاوت می ش��وند.آنچه می تواند نگران کننده 
باشد، تاثیر بزرگی است که یک نگاه زودگذر به چهره افراد بر 
قضاوت ما می گذارد. دکتر هارتل��ی اظهار کرد: اگر ما قضاوت 
خود را بر اس��اس این تاثیرات زودگذر بنا کنیم، ممکن است 
مشکل ساز ش��ود، به خصوص در دنیای امروز که ممکن است 
فقط یک عکس از کس��ی در ش��بکه های اجتماعی ببینیم و 
مجبور باش��یم قضاوت خود را بر اساس آن ش��کل دهیم، اما 
از طرف دیگر این می تواند برای طراحان، نقاش��ان و عکاسان 
بسیار سودمند باشد و به این ترتیب بتوانند عکس یا طراحی 
خود را با همان تاثیری که مد نظرشان است، تولید کنند. این 
مدل سازی برای انیماتورها هم می تواند بسیار مفید باشد؛ زیرا 
انیماتور باید به طرح خود ج��ان دهد و با چهره قهرمانان خود 
تاثیر خاصی بر بیننده بگذارد و با تغییری اندک، به چهره آنها 
بعد اجتماعی بدهد. دکتر هارتلی اف��زود: نتیجه این تحقیق 
قابلیت های تجاری بس��یاری دارد؛ زیرا افراد می توانند عکس 
خود را آنگونه که دوست دارند، در فضای مجازی و شبکه های 

اجتماعی ارایه دهند.

دانستنی

با چه صورتی، چه قضاوتی می شویم؟

ایمنا:  ؟؟؟؟/

  مودم وای فای خ�ود را در مکان 
مناسبی بگذارید 

منظور از مکان مناس��ب زیر ظرفش��ویی 
نیس��ت! بهترین مکان ممکن برای داشتن 
ارتب��اط وایرلس قوی، ق��رار دادن مودم در 
سطح صاف و بالاتر از سطح زمین است که  

تقریبا در مرکز خانه شما باشد. 
اگر ممکن است یک مکان مرتفع که اطراف آن باز باشد برای قرار 
دادن مودم انتخاب کنید که از دیوارهای ضخیم، آجری، بتنی، 
سنگ و فلز دور باشد. حتی بعضی از کاغذ دیواری ها هم امواج 

وای فای را تضعیف می کند. 
 مطمئن شوید که روتر خود را در جایی قرار می دهید که امواج 
آن به طور مس��تقیم و نه به صورت زاوی��ه دار از میان دیوارها 

عبور می کند. 
زمانی که امواج به صورت زاویه دار به دیوارها برخورد کنند، از 
قدرت آنها کاسته می شود. اگر خانه یا دفتر کار شما چند طبقه 

دارد، مودم را در بالاترین طبقه قرار دهید.

  کانال آن را عوض کنید. تنها تلویزیون نیس�ت که 
کانالی دارد که شما قادر به عوض کردن آن هستید 

برای اینکه امواج وای فای با همسایه ش��ما کمترین تداخل را 
داشته باشد، می توان کانال مودم را بین اعداد 1 ، 6 و 11 تعویض 
 کرد. این کانال ها مرس��وم ترین کانال ها در بین ش��بکه های 

بی سیم است. 
 اگر ش��ما کان��ال م��ودم خ��ود را ع��وض کردی��د و همچنان 
سیگنال های شما ضعیف بود، کانال دیگری را امتحان کنید تا 

بهترین و قوی ترین ارتباط را پیدا کنید.

  یک آنتن قوی وای فای تهیه کنید 
بیشتر مودم های وای فای از یک یا دو آنتن برای پوشش شبکه 
وای فای اس��تفاده می کنند که گاهی اوقات قدرت کافی برای 
ارسال امواج  به همه قسمت ها راندارد. با اضافه کردن یک آنتن 
یا »بوستر« به مودم خود، می توانید این مشکل را رفع کنید. با 
این کار محیط و قدرت س��یگنال های وای فای خود را افزایش 
می دهید. به علاوه، محیطی که در آن امکان استفاده از اینترنت 
را دارید، حتی به بی��رون از منزل یا محیط کار خود نیز افزایش 
می دهید. نگران نباشید این کار نیاز به تخصص ندارد. تنها آنتن 

قبلی را از دستگاه جدا و آنتن جدید را جایگزین آن کنید.

  از افزونه های توسعه دهنده استفاده کنید
 آنتن ها به شما کمک می کند که امواج خود را پخش کنید و این 
توسعه دهنده ها که به نام تکرار کننده نیز معروف هستند، امواج 

را با قدرت و سرعت بیشتری بازپخش می کنند. 

  اینترنت خود را به اشتراک نگذارید
 می توانید با یک تنظیمات س��اده، کاری کنید که نام اینترنت 
شما در جس��ت وجوی افراد دیگر یافت نش��ود. با این کار هم 
سرعت اینترنت ش��ما افزایش می یابد، هم خطر کمتری برای 

هک شدن دارید. 
اگر نمی توانید این تنظیمات را انجام دهید، حتما برای اینترنت 
وای فای خود رمز بگذارید تا دیگران نتوانند از اینترنت ش��ما 
استفاده کنند. با استفاده از این ترفندها دیگر نیاز نیست برای 
اس��تفاده از اینترنت وای فای به قسمت های خاصی از منزل یا 
دفتر کار خود بروید و در محیط وس��یعی می توانید از اینترنت 

پرقدرت و با سرعت بیشتری لذت ببرید.

جالبدانستنی

پنج ترفند ساده برای افزایش قدرت سیگنال های وای فای

ایمنا: شهر رویاها 

 حوزه هنری انقلاب اس��لامی فراخوان هش��تمین 
جشنواره سراسری عکس »ما می توانیم« را منتشر 
کرد. حوزه هنری انقلاب اسلامی در طی این فراخوان 
اعلام کرد: هشتمین جشنواره عکس »ما می توانیم«  
با دعوت از همه هنرمندان عکاس در سراسر کشور 
برگزار می ش��ود تا بس��یاری از زیبایی های پنهان و 
 آشکاری را که به برکت انقلاب اسلامی و تلاش های

بی دریغ مردم ما شکل گرفته است، به ثبت رسیده 
و در قالب نمایشگاه های متعدد و از طریق رسانه ها 
گفتمان » ما می توانیم« را به یک فرهنگ عمومی 

تبدیل کند. عکاسان می بایس��ت عکس های خود 
 را ب��رای این جش��نواره ب��ا موضوعات ت��لاش ها و 
پیش��رفت های علمی، هنری ، ورزش��ی، صنعت و 
تکنول��وژی و در زمین��ه های سیاس��ی، اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی تهیه کنند. گفتنی است؛ آخرین 
مهلت ارس��ال آثار در این جش��نواره تا 2۰ آذر ماه 
1۳9۳ و افتتاح نمایشگاه و معرفی آثار برگزیده  ۳۰ 
دی ماه 1۳9۳ خواهد ب��ود. علاقه مندان می توانند 
جهت ثبت نام و کسب اطلاعات بیش��تر به آدرس 

اینترنتی  www.artfest.ir  مراجعه کنند.

مجموعه ای از آثار نقاش��ی نگارگری امیر اسماعیل 
رضایی در نگارخانه کوث��ر اصفهان در حال برگزاری 
است. مس��وول برگزاری این نمایشگاه ضمن اعلام 

این خبر گفت: این آثار با نگرش��ی نو و مدرن به هنر 
نگارگری طراحی شده اند و تلاش کرده ام که این هنر 
را با ساده تر کردن فرم ها در قالبی جدید مطرح کنم. 
رضایی افزود: در این نمایش��گاه 1۸ اثر نگارگری در 
ابعاد مختلف15۰ در15۰ و ابعاد کوچک تر در معرض 

تماشای علاقه مندان قرار گرفته است. 
گفتنی اس��ت؛ علاقه مندان می توانند جهت بازدید 
از این نمایشگاه، از یکم الی ششم ش��هریور ماه، در 
ساعات 9 صبح تا 1۳ و بعد از ظهر تا 2۰ به نگارخانه 
کوثر اصفهان، واقع در میدان امام )ره( مراجعه کنند.

مجموع��ه ای از آث��ار مینیاتور مرجان جمش��یدی 
در گالری ش��ماره س��ه کتابخانه مرکزی شهرداری 

اصفهان در حال برگزاری است.
این هنرمند در رابطه با این نمایش��گاه گفت:  تعداد 
۳۰ اثر نقاش��ی به صورت تلفیق مع��رق و مینیاتور 
در این نمایش��گاه در معرض دید علاق��ه مندان به 
نقاشی قرار گرفته است.  مرجان جمشیدی افزود: هر 
یک از این آثار با تکنیک آبرنگ، گواش و پاس��تل با 
موضوعات کلاسیک و مذهبی به صورت  طرح ماکتی 

کار شده است.  همچنین در دو گالری شماره یک و 
دو کتابخانه نمایشگاهی با عنوان »در جست وجوی 
خورشید« برپاس��ت که  آثار  هنرجویان آموزشگاه 
خانه خورشید در دو رده سنی بزرگسالان و کودک و 

نوجوان را به نمایش گذاشته است. 
مسوول برگزاری این نمایشگاه گفت: تعداد 6۰ اثر 

با تکنیک های پاس��تل، مدادرنگ��ی، رنگ روغن و 
طراحی در گروه سنی بزرگسالان با  موضوع آزاد در 

گالری شماره دو قرار گرفته است. 
مرضیه گلابگیر عنوان کرد: همچنین در گروه سنی 
کودک و نوجوان تعداد 75 اث��ر با تکنیک خلاقیت 
و تجس��م ذهنی از قصه های  قدیمی ش��اهنامه در 

گالری ش��ماره دو در معرض دید علاقه مندان قرار 
داده شده است. 

وی خاطرنشان کرد: این نمایشگاه برای سومین بار 
است که برگزار می شود و خانه خورشید هر دو سال 

 یک بار نمایشگاهی با این مضمون برگزار می کند. 
گفتنی اس��ت؛ علاقه من��دان جهت بازدی��د از این 
نمایشگاه ها می توانند تا پنجشنبه ششم شهریورماه 
در ساعات1۰ تا 12 و 17  تا 19 به کتابخانه مرکزی 

واقع در خیابان باغ گلدسته مراجعه کنند. 

با حضور در هشتمین جشنواره سراسری عکس می گوییم؛

 ما می توانیم
تا پنجشنبه برپاست؛

آثار نگارگری اسماعیل رضایی در نگارخانه کوثر اصفهان

تا پایان این هفته؛

سه نمایشگاه نقاشی در گالری های کتابخانه مرکزی

 فناوری اخبار ویژه

 قرن گذش��ته را »عصر اضطراب« و ق��رن حاضر را 
»عصر افسردگي« مي نامند. البته افسردگي دلایل 
مختلفي دارد و اصلي ترین دلیل آن هم کم ش��دن 
معن��ا در زندگي افراد اس��ت. نداش��تن تکیه گاهي 
خارج از خود، نب��ود هدف و عقی��ده، مادي گرایي، 
دنیاگرایي و مسایل و مش��کلات شهرنشیني همه 
از عواملي اس��ت که موجب افزایش افس��ردگي در 

جوامع مي شود. 
کشور ما هم از این قاعده مس��تثنا نیست و افزایش 
افسردگي را تجربه مي کند و البته با آغاز فصل پاییز 
و زمس��تان نیز افسردگی در میان ش��مار زیادی از 
مردم افزایش می یابد، پس می بایست بیشتر به این 

امر پرداخته شود. 
در همین راس��تا فرهنگسرای پرس��ش، وابسته به 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان کارگاه 
آموزشی »ش��ناخت، مقابله و درمان افسردگی«  را 
برگزار می کند. مدیر فرهنگس��رای پرسش در این 
رابطه گفت: افسردگی یکی از شایع ترین اختلالات 
روانی در کش��ور ماس��ت و آمار تعداد این افراد در 
جامعه ما تکان دهنده است. به همین دلیل کارگاهی 
سه روزه برای ش��ناخت، مقابله و درمان افسردگی 

برپا خواهیم کرد.
س��جادزاده اضافه کرد: در این کارگاه آموزشی که 
با حضور  دکتر محرابی، روانش��ناس بالینی و استاد 

دانشگاه اصفهان و دانشگاه تهران برگزار می شود،  
 به سوالاتی در زمینه افس��ردگی پاسخ داده خواهد 

شد. 
وی ادام��ه داد: اولین س��وال این اس��ت ک��ه: چه 
 کسی  افسرده است؟ )پاس��خ به این سوال علایم و 
نشانه های فرد افسرده را مشخص می کند.( دوم: چه 
عواملی باعث ایجاد زندگی شاد برای افراد می شود؟ 
سوم: افسردگی را چگونه درمان کنیم؟ چهارم: در 
رویارویی با آدم افس��رده چه کنیم؟ ) برای پاسخ به 
اینکه با چنین افرادی چگونه ارتباط برقرار کنیم تا 

افسردگی آنها رو به بهبودی رود.(
سجادزاده افزود: کارگاه »شناخت، مقابله  و درمان 

افس��ردگی« در روزهای پنجش��نبه مورخ 6 ، 1۳ و 
2۰ شهریورماه به مدت سه روز از ساعت   17 تا 19 
 در س��الن آموزش کتابخانه مرکزی واقع در خیابان 

باغ گلدسته برگزار می شود.  
مدیر فرهنگس��رای پرس��ش در پایان تاکید کرد: 
علاقه مندان جهت ثبت نام در این کارگاه می توانند 
در ساعت اداری با ش��ماره تلفن های ۳2۳5166۰ 
و ۳2۳51۳۰۰ تماس گرفته و با مس��وول آموزش 
فرهنگسرای پرس��ش هماهنگی های لازم را انجام 
دهند و یا به فرهنگسرای پرس��ش واقع در خیابان 
جهاد، کوچه ش��اداب، روب��ه روی مس��جد  لنبان 

مراجعه کنند. 

در قالب کارگاهی سه روزه برگزار می شود؛

شناخت، مقابله و درمان افسردگی در فرهنگسرای پرسش

سید مهدی شجاعی، نویسنده: سطح مطالعه کشورمان 
هیچ وق��ت امیدوارکننده نبوده و چون اخی��راً درگیر فضای 
مجازی و به خصوص ش��بکه های اجتماعی هستم، معتقدم 
بخشی از وقت کتاب خوانان به گذراندن زمان در این شبکه ها 
اختصاص پیدا می کند. فرضا کسانی که پیش از این دو کتاب 
در هفته می خواندند، وقتی برای کتاب خواندن ندارند. البته 
امتیازها و محاس��ن فضای مجازی را نباید از یاد برد، ولی در 
عین حال اهالی فرهنگ و هنر باید تامل بیشتری در مواجهه با 
فضای مجازی داشته باشند و باید به نوعی آن را مدیریت کنند 

تا این فضاها جای کتاب و مطالعه را نگیرد.

پورحس�ین، مدیر ش�بکه مس�تند: جدا از توفیقات 
 س��ینمای مس��تند، فقر پژوه��ش در این آثار به چش��م 
 می خورد. البته منظورم پژوهش کلاسیک و کتابخانه ای

نیس��ت، بلکه پژوه��ش میدانی را م��د نظ��ر دارم. ما فقر 
س��وژه داریم و عمدتا دوستانی که به س��مت سوژه های 
مستند می روند گرچه انعکاس حقایق را مدنظر دارند، اما 
موضوعاتشان بکر نیس��ت. مثلا در زمینه سینمای مستند 
اجتماعی به طور کلی1۰، 2۰ سوژه یکسان وجود دارد، اما 
برخی مستندسازان چیزهایی را می بینند که ما هر روز از 

کنارش رد می شویم، اما به آنها دقت نکرده ایم.

س�یف، رییس کل بانک مرکزی: بانک مل��ی، از بانک 
هایی اس��ت که تحت فش��ار اس��ت و تس��هیلات تکلیفی 
 سنگین و مطالبات لاوصول بسیاری دارد. بر این اساس، با 
طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارای��ی برای احیای جدی 
 چند بانک به ویژه در صورت های مالی آنها صحبت کرده ام.

در حال حاضر چهاربانک ملی، صنعت و معدن، کشاورزی و 
سپه زیان ده هستند. بانک ها در بازار ارز آزاد فعال نیستند. 
در مورد س��رمایه صرافی ها تجدیدنظر ص��ورت گرفته و 
شهرهای کوچک پنج میلیارد تومان و در شهرهای بزرگ 

2۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده است.

بانک های زیان ده دولتی در حوزه مستند فقر سوژه داریم فضای مجازی جای کتاب خواندن را نگیرد

عکس روز

ترجمه: 
امیرحسین

 واعظ

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 

 سه شنبه 4 شهریور 1393  |  29شوال  1435 |   شماره 2170  
18+ 12 صفحه |   قیمت : 300 تومان   |   پیامک :   3000483088

+34

اوقات شرعی

آب و هوای اصفهان

اذان صبح:                                                               05:09
اذان ظهر :                                                                   13:05 طلوع آفتاب :                                                         06:34
نیمه شب شرعی:                                         00:23  اذان مغرب:                                                           19:54

تلویزیــونســـــینما

فیلم جاده صاف کن|                                            شبکه 3 |15:50     
..............................................................
سریال ایرانی دردسرهای عظیم|   شبکه 3  | 21:00
.............................................................

سفربخیر|                                                                            شبکه 3 | 22:30
..............................................................

مستند درخواستي|                                           شبکه 4 |19:20       
..............................................................

مستند خارجي دانش ژرفا|                  شبکه4  |22:00       

صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد

سردبیر :  مهندس رضوان اصغری 
نشانی : اصفهان، میدان امام حسین )ع(، 

خیابان طالقانی،مقابل ارگ جهان نما
 تلفن :32218182               

فکس : 32219070
امورجذب آگهی در تهران : 021-88546630

امور آگهی ها : 9512040

قدس سالن1 و 2: 
آذر، شهدخت ،  پرویز و دیگران    /    ردکارپت
.......................................................

ساحل :  کلاشینکف
............................................
سپاهان : فرشته ها با هم می آیند
...........................................

خانواده : امروز
............................................

فرهنگیان : طبقه حساس
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